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Šaleška dolina Krajevna skupnost Edvarda Kardelja 

Slovenski kulturni praznik 
Osrednja proslava v počasti-

tev Prešernovega dne — sloven-
skega kulturnega praznika bo v 
Titovem Velenju v sredo, 9. fe-
bruarja, ob 19.30 uri v domu 
kulture. 

V sporedu bosta sodelovala 
amatersko gledališče vi:Titove-
ga Velenja in dekliški pevski 
zbor Gimnazije iz Titovega Ve-
lenja, na proslavi pa bodo po-
delili tudi letošnja priznanja 
kulturne skupnosti. 

V razstavnem prostoru Kul-
turnega centra ,,lvan Napot-
nik" Velenje bodo jutri, 4. fe-
bruarja, ob 19.00 odprli razsta-
vo olj slikarja Aristida Zorni-
ka, ki bo letos slavil svoj visoki 
življenjski jubilej — 70 letnico. 
Nostalgične podobe krajine iz 
našega mesta in okolice, živopi-
sani šopki cvetja, žanri in tiho-
žitja, predstavljajo slikarjeve 
dosežke, ki jih je pridobil z dol-
goletnim delom, samostojno in 
v likovnih kolonijah. 

Kulturni program bo pripra-
vil pevski zbor Gimnazije Vele-
nje, kjer je vrsto let poučeval 
tehnični pouk. Kulturna skup-
nost Velenje pa mu bo podelila 
za življenjsko delo Napotniko-
vo plaketo. 

XXX 

V Šoštanju bodo odprli 8. 
februarja ob 18. uri v počastitev 
slovenskega kulturnega praznika 
razstavo del Šaleških likovnikov, 
ki je potovala po pobratenih in 
Titovih mestih. 

V spomin Edvardu Kardelju 

OK ZKS Mozirje 

Nove oblike dela 
Prejšnji teden so se v nazar-

skem delavskem domu na seji 
zbrali člani občinskega komi-
teja zveze komunistov Mozirje. 
Najprej so zadolženi člani po-
ročali o uresničevanju sklepov 
prejšnjih sej komiteja. Dogo-
vorili so se, da bo to poslej 
stalna točka na sejah komiteja, 
omejiti pa bodo morali čas po-
ročanja in bolj natančno do-
ločiti področja o katerih bo-
do poročali. Še eno slabost 
so ugotovili, da člani namreč 

ne dobivajo vabil iz delovnih 

in drugih organizacij za katere 
so zadolženi. 

V nadalievanju so se sezna-
nili s potekom akcije ocenje-
vanja odgovornosti v Lesni 
industriji Gorenje-Glin Na-
zarje. Pri tem so poudarili, da 
morajo z akcijo odločno 
nadaljevati in jo zaključiti na 
zborih delavcev, na katerih 
bodo ocenjevali rezultate 
poslovanja v minulem letu. 
Prav tako morajo končno 

Velenjski rudarji želijo tudi v 
letu 1983 nakopati čimveč pre-
moga. Spomnimo se, da je bilo 
lansko leto za njih rekordno, saj je 
znašala proizvodnja lignita ob 
koncu leta kar 5.005,000 ton, po 
osnovnem letnem načrtu pa so 
predvideli da bodo v preteklem 
letu nakopali 4,700.000 ton pre-
moga. Da so dosegli rekordno 
proizvodnjo, je bilo seveda potre-
bno veliko truda. Poleg tega so bili 
v jami tudi 19̂ sobot in 1/3, ki so 
jih načrtovali kot proste v začetku 
leta. 13. aprila so dosegli tudi 
rekordni dnevni izkop, saj so tega 
dne nakopali kar 22.200 ton pre-
moga. Letno rekordno proizvod-
njo so lani dosegli v 285 dneh in 

Na vsakoletnem srečaniu so 
se prejšnjo soboto zbrali ne-
kdanji politični zaporniki, 
interniranci in ukradeni otroci 
velenjske občine. Zbrali so se v 
domu borcev in mladine, prišli 
pa so tudi predstavniki iz Slo-
venj Gradca, Celja, Šentjurja 
in Laškega. Vse je prisrčno 
pozdravila Vida Klemenčič, 
predsednica komisije za bivše 
politične zapornike in interni-
rance in ukradene otroke, ki 
delujejo pri občinskem odboru 
zveze borcev NOV. Srečanja se 
niso udeležili vsi vabljeni, saj 
so nekateri že precej onemogli, 
zato jih bodo obiskali na 
domu, da ne bi — kot je dejala 
Vida Klemenčič — pozabili 
tovarištva skovanega v najhuj-
ših dneh njihovega življenja. 
Med srečanjem, med katerim 
so seveda n«""* namenili 
letom, ko so bili kot politični 
zaporniki, interniranci ali 
ukradeni otroci, daleč od 
svojega rodnega kraja, so se 
pogovorili tudi o programu 
dela komisije za letošnje leto. 
Tudi v tem letu bodo vso skrb 
namenili zbiranju zapisov o 

1/3, poprečno pa so na dan 
nakopali 17.541 ton. 

Rudarji so se tudi v tem letu 
uspešno spopadli s proizvodnjo. 
Po osnovnem letnem načrtu naj bi 
nakopali 4,700.000 ton premoga, 
in to v 42-urnem delavniku. Za 
mesec januar so načrtovali po 
osnovnem letnem načrtu izkop 
355.615 ton v 21 delovnih dneh, z 
operativnim načrtom pa 399.470 
tisoč ton in to v 23 dneh in 1/3. V 
23 dneh in 1/3 pa so nakopali 
408.000 ton lignita, kar je skoraj 
za 15 % več, kot so predvideli v 
osnovnem letnem načrtu za ja-
nuar. Poprečno so na dan v prvem 
mesecu letošnjega leta nakopali 
17.486 ton premoga. 

spominih internirancev in 
zapornikov in sodelovanju s 
šolami. Mlade bodo seznanili s 
težkim življenjem v zaporih in 
taboriščih. Posebno skrb bodo 

ustanoviti kolektivni poslo-
vodni organ, saj pri tem preveč 
kasnijo, nujnih nalog pa je za-
radi težkih gospodarskih 
razmer obilo. Člani komiteja 
so pri tem sklenili, da mora 
postati akcija ocenjevanja ka-

drov stalna naloga v vseh 
organizacijah združenega dela, 
da morajo uskladiti kriterije 
ocenjevanja, pri akciji pa mo-
rajo omeniti tudi dobre kadre, 
ne le slabih. Ocenili so tudi 
uspešnost ukrepov družbenega 
varstva v delovni organizaciji 
VEZ ter poslovni skupnosti 
Razvoj, ki niso najbolj 
učinkoviti. Komite občinske 
konference je akciji odpravlja-
nja slabosti v omenjenih 
organizacijah dal polno pod-
poro in sprejel nekaj konkret-
nih napotkov za večjo učinko-
vitost. 

Na koncu so sprejeli še sklep, 
da morajo programske konfe-
rence osnovnih organizacij 
zaključiti v marcu, programska 
seja komunistov občine Mo-
zirje pa bo 26. marca dopoldne 
v nazarskem delavskem domu. 

Prejšnji torek, 25. januarja, se 
je konstituirala stalna akcijska 
konferenca osnovnih organizacij 
zveze komunistov velenjskega dela 
delovne organizacije Gorenje Pro-
met Servis. Konferenca je ocenila 
družbenopolitične in samoupravne 
odnose v delovni organizaciji ter 

namenili onemoglim in bolnim 
tovarišem in tovarišicam, 
organizirali pa bodo tudi dve 
potovanji. Enega po domovini 
in sicer v kraje, pomembne v 

V krajevni skupnosti 
Edvarda Kardelja so ob 
obletnici rojstva tega na-
šega velikega revoluciona-
rja in marksističnega te-
oretika pripravili manjšo 

izvolila predsedstvo stalne akcijske 
konference. 

Akcijska konferenca si je še 
posebej prizadevala izoblikovati 
stališča v zvezi z opredelitvami 
mesta in vloge delovne organizaci-
je Gorenje Promet Servis v okviru 
sestavljene organizacije združenega 

NOV. Tudi letos pa bi radi od-
šli v taborišče Mauthausen ali 
Dachau in počastili spomin na 
vse žrtve teh zloglasnih tabo-
rišč. 

slovesnost, na kateri so 
sodelovali velenjska godba 
in mladi recitatorji iz te 
krajevne skupnosti. Zbra-
nim krajanom je o liku, ži-
vljenju in delu Edvarda 

dela Gorenje. Posebna delovna 
skupina je pripravila izhodišča, ki 
so jih obravnavali komunisti, 
zaposleni v delovni organizaciji 
Gorenje Promet Servis v Titovem 
Velenju. 

Komunisti so med drugim 
zlasti opozorili na nujnost odprave 
vseh lastnih slabosti, zavzeli so se 
za dokončno — opredelitev orga-
nizacijskega koncepta delovne or-
ganizacije, poudarili pa so tudi 
nujnost oblikovanja skupnih načr-
tov poslovanja z vsemi proizvodni-
mi delovnimi organizacijami v soz-
du Gorenje, posebej še s tovarno 
gospodinjske opreme Gorenje. 

Komunisti Gorenje Promet Ser-
vis so, kot je menila akcijska kon-
ferenca, že pred časom ugotovili, 
da so premalo- dejavni, in to na 
vseh področjih. Aktivnosti za od-
pravo tovrstnih slabosti je opre-
delila tudi problemska konferenca 
komunistov sestavljene organizaci-
je združenega dela Gorenje. Ven-
dar pa je mogoče ugotavljati, da se 
vsaj za zdaj prepočasi uresničujejo 
tudi stališča v zvezi z družbe-
noekonomskimi odnosi znotraj 
delovne organizacije in v okviru 
sestavljene organizacije združenega 
dela Gorenje. Zato tudi ni slučaj, 
da se je po problemski konferenci 
komunistov Gorenja poslabšal po-
ložaj delovne organizacije Gorenje 
Promet Setvis. Čeprav še ni izo-
blikovana podrobnejša ocena po-
slovanja delovne organizacije za 
leto 1982, pa je mogoče ugotavlja-
ti, da rast dohodka zaostaja za 
planskimi predvidevanji. Zaostaja-
nje je najbolj očitno v tozdu Pro-
met, pogojuje pa ga zraven 
nedoseganja plana skupnega 
poslovanja še več drugih vzrokov, 
med drugim tudi zamude pri 
sprejemanja načrtov skupnega 
prihodka. Sicer so na nedoseganje 
planskih nalog razumljivo vplivali 
zaostreni pogoji gospodarjenja. 

Kardelja spregovoril se-
kretar osnovne organizaci-
je ZK te krajevne skupnosti 
Jani Hrovat. 

M . Z. 

Poslovanje v letu 1983 mora biti 
uspešnejše, je poudarila akcijska 
konferenca OO ZK, zato je po-
trebno, pravočasno dogovoriti 
realne načrte skupnega poslovanja, 
katerih uresničevanje bo treba 
sproti preverjati. 

Položaj in razvoj delovne orga-
nizacije Gorenje Promet Servis je 
resnično odvisen od uspešnosti po-
slovanja proizvodnih delovnih 
organizacij, članic sestavljene 
organizacije združenega dela 
Gorenje. Zato bo treba nameniti v 
prihodnje večjo pozornost iskanju 
skupnih rešitev za odpravo težav, 
na kar je opozorila prav tako že 
problemska konferenca komuni-
stov sozda Gorenje. 

Spričo zahtev o reorganizaciji in 
preoblikovanju delovne organiza-
cije Gorenje Promet Servis je treba 
čimprej, kot je bilo posebej nagla-' 
šeno, izoblikovati izhodišča o tem, 
ali je zadostna samo dograditev 
delovne organizacije, ali pa je 
potrebna reorganizacija, in če je, 
kakšna. 

Vrsta odprtih vprašanj je še na 
področju kadrovske politike. 
Poraja se vprašanje, zakaj so na 
posameznih vodstvenih in vodilnih 
delovnih mestih vršilci dolžnosti in 
zakaj se posamezni delavci ne 
prijavijo na razpisana delovna me-
sta. ki jih zasedajo kot vršilci 
dolžnosti. Sicer se izboljšujejo 
notranji odnosi, morebitna 
nesoglasja med vodilnimi delavci 
Gorenje Promet Servis in proiz-
vodnimi delovnimi organizacijami 
pa je potrebno razreševati v okviru 
odborov skupnega poslovanja. Na 
nadaljnje izboljšanje in utrjevanje 
medsebojnih odnosov v delovni 
organizaciji pa lahko pomembno 
vpliva dejanska uveljavitev nagra-
jevanja po delu oziroma izo-
blikovanje kvalitetnih kriterijev za 
nagrajevanje po delu. 

Med srečanjem so se poklonili tudi spominu sotovariščie oziroma sotova riše v, ki so umrli v zadnjem leta dni. 

i -

Titovo Velenje 

Tovarištvo ne bo pozabljeno 

Akcijska konferenca  0 0 ZK Gorenje Promet Servis Titovo Velenje 

Skupne aktivnosti za odpravo težav 
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Zdravstveno varstvo 

Nov samoupravni sporazum 
o uresničevanju zdravstvenega varstva 

Konec lanskega leta je bil 
sprejet zakon o spremembah in 
dopolnitvah zakona o zdrav-
stvenem varstvu. Ta spremem-
ba prinaša novosti, predvsem 
pri ureditvi participacije k po-
sameznim .zdravstvenim storit-
vam. Določbe zakona so tak-
šne, da jih je potrebno uporab-
ljati takoj. To pa pomeni, da 
so se za nekatere skupine upo-
rabnikov spremenile tudi 
obveznosti do plačila participa-
cij. V primerjavi z doslej ve-
ljavnim sistemom so na osnovi 
zakonskih sprememb dolžni 
prispevati k stroškom zdravst-
venih storitev tudi uporabniki 
pri zdravljenju nalezljivih bo-
lezni za kfct^re ni predpisano 
obvezno zdravljenje, ženske za 
vse storitve, ki niso povezane z 
nosečnostjo, porodom in mate-
rinstvom tudi med noseJnostjo 
in ob porodu. Participacijo so 
dolžni plačati tudi delovni inva-
lidi vseh kategorij invalidnosti z 
manj kot 70 odstotno telesno 
okvaro in upokojenci (starost-
ni, invalidski in družinski), ki 

ne prejemajo varstvenega do-
datka. 

Spremembo o plačevanju 
participacije bodo dokončno 
uredili z novim samoupravnim 
sporazumom o uresničevanju 
zdravstvenega varstva. Osnu- . 
tek tega sporazuma ie že v 
javni razpravi in naj bi bil 
sprejet v občinskih zdravstve-
nih skupnostih do sredine pri-
hodnjega meseca, uporabljati 
pa naj bi se začel z mesecem 
aprilom. Do takrat pa se upo-
rabljajo še določbe samouprav-
nih sporazumov o pravicah in 
obveznostih iz zdravstvenega 
varstva, ki so jih sprejele občin-
ske zdravstvene skupnosti v za-
četku leta 1978, seveda če te ni-
so v nasprotju z zakonom. 

Samoupravni sporazum o 
pravicah in obveznostih iz 
zdravstvenega varstva, ki ga je 
občinska zdravstvena skupnost 
Velenje sprejela aprila 1978 ter 
določbe zakona o spremembah 
in dopolnitvah zakona o zdrav-
stvenem varstvu v celoti opravi-
čujejo plačila participacije 
novorojenčke, dojenčke, pred-
šolske in šolske otroke; učence 
in Študente usmerjenega izobra-
ževanja, ki niso v delovnem 

razmerju; ženske, kadar gre za 
storitve v zvezi z nosečnostjo, 
porodom in materinstvom; 
imetnike partizanske spomeni-
ce 1941, odlikovance z redom 
narodnega heroja ter druge 
borce NOV, ki imajo čas ude-
ležbe v vojni in čas aktivnega in 
organiziranega dela za cilje 
NOV priznan v dvojnem traja-
nju do 15. 5. 1954, vojaške in-
valide in civilne invalide, 
uživalce stalne republiške ali o-
bčinske priznavalnine, borce 
španske narodno Osvobodilne 
in revolucionarne vojne v letih 
1936—1939, udeležence narod-
no osvobodilnega gibanja v 
Grčiji, borce za severno mejo v 
letih 1918 in 1919 in 1919, slo-
venske prostovoljce iz vojn 
1912 do 1918, odlikovance z re-
dom Karadjordjevičeve zvezde 
z meči, odlikovance Belega orla 
z meči in odlikovance z Zlato 
medaljo Obiliča. V celoti so 
participacije na zdravstvene 
storitve oproščene tudi brezpo-
selne osebe, ki prejemajo nado-
mestilo ali denarno pomoč in 

njihovi ožji družinski Člani, ki 
jih preživljajo in živijo z njimi v 

• PREGLED NOVIH ZNESKOV PARTICIPACIJE 

Predlog novih 
zneskov participacij 

Prvi kurativni pregled v splošnih in obratnih ambulantah ob posamez-
nem primeru zdravljenja 
Za prvi obisk zdravnika na domu, ki je opravljen na zahtevo uporab-
nika ali njegovih svojcev 
Prvi pregled pri zdravniku specialistu i napotnico zdravnika ali brez 
nje, če ni potrebna 
Za zobozdravstvene storitve ter pripomočke, in sicer: 
- za vsako zalivko 
- za polno kovinsko prevleko 
- za vse druge prevleke 
- za inlay, nadzidek 
- za vsako krono (z zatičkom) 
- za vsak člen v mostovni konstrukciji 
- za vsako nadomestilo fasete, cementiranje stare prevleke, demon-
tažo prevleke ali kron, oddelitev vmesnega člena ali gredi 
- za začasno prevleko ali člen v začasnem mostičku 
- za gred, opornico ali jahač 
- za vsako totalno protezo 
- za vsako parcialno protezo 
- za vsako bazo kovinske proteze, dodatno k parcialni protezi 
- za vsako začasno protezo 
- za vsako reparaturo, prilagoditev stare proteze, podložitev ali 
reokluzijo 
- za prvi pregled pri stomatologu-specialistu 
Za vsak rtg posnetek, tudi zob (za največ 6 posnetkov) pri snemanju v 
ambulantah in dispanzerjih 
Za prvi prevoz z reševalnimi vozili in posebnimi prevoznimi sredstvi, 
Id ga potrdi zdravnik v zvezi s posameznim primerom zdravljenja 
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Za zdravilo, pomožni in sanitetni material ob prevzemu v lekarni na 
recept 
Za proteze, ortotične pripomočke, aparat za ekstenzijo in prosto 
stoječi posteljni trapez 
Za nepodložene usnjene rokavice, estetske rokavice za protezo in 
navleke za km po amputaciji 
Za ortopedske čevlje 
Za Idlni pas 
Za bergle 
Za aparat za omogočanje glasnega govora 
Za očala 
Za kontaktna stekla 
Za očesno protezo 
Za ojačevalni slušni aparat 
Za nemedicinski del oskrbe v bolnišnicah, specialnih zavodih, inštitu-
tih ter naravnih zdraviliščih, pri neprekinjeni oskrbi za največ 15 dni 
oziroma pri večkratni oskrbi za največ 30 dni v koledarskem letu - na 
dan 
Invalidski voziček in mehanične dvigalne naprave 1250 

Prvi obisk pri zdravniku v nočnem času med 22. in 6. uro 
- pri zdravniku osnovne dejavnosti 
- pri zdravniku specialistične dejavnosti 
Za vsak ponovni obisk ali pregled pri zdravniku specialistično-ambu-
lantne dejavnosti, vendar za največ 3 obiske, ki sledijo prvemu 
specialističnemu pregledu 
Za medicinski del oskrbe in zdravstvene storitve v bolnišnični in 
zdraviliški dejavnosti za celotno zdravljenje ene bolezni v koledar-
skem letu, in sicer za čas zdravljenja: 
do 3 dni - na dan 
od 4 do 10 dni - na dan 
od 11 do 15 dni - na dan 

do20lun HOtfin, 
21-70 190 din, 

nad 70 km 250 din 
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skupnem gospodinjstvu; varo-
vanci v socialnih zavodih; upo-
kojenci, ki prejemajo varstveni 
dodatek in njihovi ožji družin-
ski člani, kijih preživljajo in ži-
vijo z njimi v skupnem gospo-
dinjstvu. Prav tako participaci-
je ne plačujejo vsi tisti uporab-
niki, ki zaradi gmotnega 
položaja ne morejo prispevati k 
stroškom za zdravstvene storit-
ve, kar ugotovijo občinske 
zdravstvene skupnosti na 
podlagi enotno dogovorjenih 
meril v Skupnosti socialnega 
varstva Slovenije; oproščeni pa 
so jo tudi delavci, ki uveljavlja-
jo zdravstveno varstvo zaradi 
nesreč pri delu oziroma poklic-
nih bolezni. 

Vsi uporabniki zdravstvene-
ga varstva pa so v celoti opro-
ščeni plačila participacije, ka-
dar se zdravijo zaradi nalezlji-
vih bolezni, malignih rakastih 
obolenj, sladkorne bolezni, du-
ševnih in živčno mišičnih bole-
zni, multiple skleroze, hemofi-
lije ter pri preventivnih in 
zdravstveno vzgojnih ukrepih v 

okviru zakonsko zagotovljenih 
pravic ter pri zdravljenju in 
negi bolnika na domu, če gre za 
storitve iz zagotovljenega pro-
grama. 

Delno so oproščeni plačila 
participacije uporabniki, ki so 
stari nad 70 let in sicer pri prvih 
kurativnih pregledih v splošnih 
ambulantah in dispanzerjih ter 
za zdravila na zdravniški 
recept. 

Te oprostitve pa seveda ve-
ljajo le do sprejema novega sa-
moupravnega sporazuma o 
uresničevanju zdravstvenega 
varstva, ki je že v javni obrav-
navi. Občinska zdravstvena 
skupnost vabi uporabnike, da 
se vključijo v javno obravnavo 
ter s svojimi predlogi in 
pripombami prispevajo k obli-
kovanju in sprejetju takšnega 
sporazuma, ki bo v okviru da-
nih možnosti zagotavljal racio-
nalno in učinkovito zdravstve-
no varstvo. 

Oljka Šmartno 
ob Paki 

Peli so jih 
moja mati 

Folklorna skupina Oljka iz 
Šmurtncga ob Paki bo ob 
slovenskem kulturnem praz-
niku pripravila enourni nastop, 
ki so ga člani poimenovali 
,,Peli so jih moja mati". Pred-
stavili bodo 30 pesmi, ki so jih 
krajani Šmartnega in okolice 
peli pri delu, za pečjo, ob 
vasovanjih, na ohcetih, in ob 
odhodu k vojakom. Odrsko so 
jih priredili in popestrili z 
ustreznimi domačimi plesi. 
Pesmi so razdeljene na de-
lovne, ljubezenske, svatbene, 
šaljive, pesmi, ki jih pojejo ob 
odhodu naših ljudi v tujino in 
vojaške. Prvič se bodo pred-
stavili v soboto 5. februarja, 
ob 19. uri v tamkajšnjem kul-
turnem domu. 

f f 
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U V&K&L 
DO za komunalno  in stanovanjsko  oskrbo 
Vekos  n. sub. o Titovo  Veten/e,  Koroška  37 b 
TOZD  komunalna  oskrba 
TOZD  toplotna  oskrba 
TOZD  stanovanjska  oskrba 
DSSS 

DO „VEKOS" n. sub. o. 
TOZD Toplotna oskrba 
TITOVO VELENJE 

OBVESTILO 
UPORABN IKOM 
TOPLOTNE OSKRBE 
Glede na to, da s prodajno ceno toplotne oskrbe že v letu 
1982 ni bilo mogoče pokrivati prekomerno naraslih stro-
škov dejavnosti za toplotno oskrbo, zaradi povečanja cene 
energije na pragu TE Šoštanj in amortizacije ter glede na 
ugotovitev, da so certe toplotne energije v občini Velenje bi-
stveno nižje kot v ostalih krajih SR Slovenije je Delavski svet 
TOZD Toplotna oskrba na skupni seji z delegati uporabnikov 
dne 31. 1. 1983 sprejel naslednji 

S K L E P : 

Sprejme se povečanje cen toplotne oskrbe za 8 % od 1. fe-
bruarja 1983 dalje v skladu z Odlokom o določitvi najvišje 
ravni cen proizvodov In storitev (Ur. list SFRJ št. 77), 
hkrati pa prične postopek za uveljavitev stroškovne cene to-
plotne oskrbe po Elaboratu o oblikovanju teh cen. 
Potrjen je naslednji cenik: 

Zap. Vrsta oziroma Stara (Nlove IND-
št. ime storitve ME cena cena 

1. ŠIROKA 
POTROŠNJA MWh 436,00 472,00 108 

A. Obračun po de-
janski porabi 

1. Energija po števcu MWh 305,00 330,00 108 
— Zagotovljena moč MWh 131,00 142,00 108 
2. Ogrev. sanit. vode m 3 

33,50 36,35 108 

B. Obračun po 
standardu 

1. Ogrev. stan. v bi. m2 10,90 11,80 108 
2. Ogrev. v en. hiš. m 2 15,20 16,50 108 
3. Ogrev. sanit. vode oseba 90,50 98,00 108 
II. INDUSTRIJSKA 

98,00 

POTROŠ. MWh 741,50 804,50 108 
A. Obračun po 

dejanski porabi 

804,50 
* 

1. Energija po števcu MWh 519,00 563,00 108 
— Zagotovljena moč MWh 

m3 
222,50 241,50 108 

2. Ogrev. sanit. vod« 
MWh 
m3 57,00 61,80 108 

B. Obračun 
po standardu 

1. Ogrev. poslov. 
m2 prostorov m2 86,00 93,30 108 

Cenik se začne uporabljati za obračun porabljene toplotne 
energije oziroma zagotovljene toplotne oskrbe od 1.2. 1983 
dalje. 

Titovo Velenje, 31. 1. 1983 Predsednik DS TOZD TO: 
Tone JANŽOVNIK, I. r. 

Judo 

Velenjčanke 
so presenetile Na Jesenicah je bilo v soboto repu-
bliško prvenstvo v judu za mladinke in 
članice. Velenjske tekmovalke so do-
segle izreden uspeh, ki je vsekakor plod 
dolgotrajnega in prizadevnega dela v 
klubu. Tri mladinke in ena članica so 
osvojile kar pet medalj in se uvrstile 
med kandidatke za nastop v državni 
reprezentanci. 

V kategoriji do 48 kilogramov je 
Bojana Menhart v prvem srečanju 
klonila proti kasnejši republiški prva-
kinji, nato pa z izredno borbenostjo 
premagala vse nasprotnice in osvojila 
tretje mesto. Sabina Zager in Sonja 
Plešnik sta v kategoriji do 52 kilogra-
mov v finalu odločali o naslovu repu-

bliške prvakinje. Boljša je bila Zage-
rjeva, Sonja Plešnik pa se je izkazala 
med članicami kjer seje uvrstila v finale 
in zasedla drugo mesto. V kategoriji do 
61 kilogramov je med članicami letos 
prvič nastopila lanskoletna mladinska 
državna prvakinja Ksenija Gošnjak. V 
prvem kolu je izgubila z državno prva-
kinjo, nato pa vsa srečanja dobila in se 
uvrstila na tretje mesto . . . 

I .epe uspehe so dosegli tudi člani na 
odprtem prvenstvu Ptuja. Rošer in 
Zgonjanin sta v kategorijah do 60 in do 
65 kilogramov osvojila drugi mesti, 
tesni k pa je bil v kategoriji do 86 ki-
logramov tretji. 

Center srednjih šol n. sol. o., Titovo Velenje 
TOZD SREDNJA RUDARSKA ŠOLA „RSC" 

OBJAVLJA PROSTA DELA IN NALOGE 

UČITELJA RUDARSKIH PREDMETOV 

Pogoji: 

— dipl. inž. rudarstva z opravljenim strokovnim in pedagoško-
andragoškim izpitom, lahko tudi pripravnik s končano 
visoko izobrazbo rudarske smeri, 

— zaželen odslužen vojaški rok. 

Stanovanje po dogovoru. Osebni dohodek po pravilniku. 
Delo je za nedoločen čas s polnim delovnim časom. 

Prijave pošljite v kadrovsko službo Center srednjih šol, Titovo 
Velenje, Trg mladosti 3, v roku 15 dni po objavi. 

Kandidati bodo o izbiri obveščeni v 30 dneh po preteku roka. 

Srečno 

,,NAŠ ČAS", glasilo Sociali-
stične zveze delovnega ljudstva, 
izdaja Center za informiranje, 
propagando in založništvo Vele-
nje, p. o., Titovo Velenje, cesta 
Františka Foita 10. 

,,NAŠ ČAS" je bil ustanovljen 
1. maja 1965; do 1. januarja 1973 
je izhajal kot štirinajstdnevnik 
,,Šaleški rudar", kot tednik pa iz-
haja ,,Naš čas" od 1. marca 
1973. 

Uredništvo: Maujan Lipovšek 
(direktor in glavni urednik), Sta-
ne Vovk (odgovorni urednik), 

Bogdan Mugerle, Janez Plesnik, 
Tatjana Podgoršek, Boris Zako-
šek in Mira Zakošek (novinarji). 

Izhaja ob četrtkih. 
Sedež uredništva iit uprave: Ti-

tovo Velenje, cesta Františka 
Foita 10, telefoni (063) 850-087, 
850-316, 850-317. 

Brzojavni naslov: Informativni 
center Velenje. 

Cena posameznega izvoda je 8 
dinarjev. Letna naročnina za in-
dividualne naročnike je 360 di-
narjev (za inozemstvo 720 dinar-
jev). „ 

Letna naročnina na Naš čas z 
rubriko Uradni vestnik občine 
Velenje za temeljne in druge 
organizacije združenega dela, de-

lovne skupnosti, družbenopolitič-
ne organizacije, samoupravne in-
teresne skupnosti in krajevne 
skupnosti ter zasebne obrtnike pa 
znaša 600 din in je vplačljiva vna-
Prej-

Žiro račun pri SDK, podružni-
ca Titovo Velenje, številka 
52800-603-38482. 

Grafična priprava, korekture, 

tisk in odprema: ČGP Večer, Ma-
ribor. 

Nenaročenih rokopisov in fo-
tografij ne vračamo. 

Za ,,Naš čas" se po mnenju se-
kretariata za informacijo izvršne-
ga sveta Skupščine SR Slovenije 
številka 421-1/72 od 8. februarja 
1974 ne plačuje temeljni davek od 
prometa proizvodov. 
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Poslovna skupnost Farm in 

Uspešni tudi na 
tujem tržišču 

Poslovna skupnost Farmin 
je nastala iz delovne organiza-
cije Rudarski šolski center in je 

1 lansko leto šele prav zaživela. 

„Ogromno časa nam je 
vzela izvolitev potrebnih 
samoupravnih organov, 
skupščino poslovne skupnosti, 
posiovni odbor in akte za delo-
vanje te skupnosti. Ureditev 
vseh teh stvari nam v letošnjem 
letu omogoča vsak kolikor 
toliko normalno gospodarje-
nje. Poslovno skupnost 
Farmin smo organizirali prav-
zaprav iz več razlogov. Med 
pomembnejše sodita celovita 
ponudba naših izdelkov na 
domačem tržišču, tako orga-
nizirani pa lahko mnogo 
uspešneje nastopimo tudi izven 
naših meja. Doseženi lanski 
rezultati gospodarjenja, čeprav 
nekoliko skromnejši, so poka-
.zali, da smo na pravi poti. Tu 
mislim na projekt Severna 
Bačka, katerega vrednost zna-
ša 4 milijarde 200 milijonov 
dinarjev. Ponudba in uresniči-
tev takšnega projekta bi bila za 
eno samo delovno organizacijo 
prevelik zalogaj. Tako orga-
nizirani, kot smo sedaj, pa 
lahko tak projekt izdelamo v 
dveh letih, je o lanskoletnem 
gospodarjenju povedal predse-
dnik kolektivnega poslovodne-
ga organa poslovne skupnosti 
Farmin Anton Pečovnik. Pra-
vilnost njihove odločitve se je 
potrdila tudi v začetku tega le-
ta, saj so prve dni januarja 
podpisali doslej eno največjih 
pogodb o izvozu opreme za 
proizvodnjo mesa in konzum-
nih jajc v Tunizijo. Vrednost 
projekta, ki ga bo izdelalo več 
članic poslovne skupnosti 
Farnim, znaša približno 55 
milijonov dinarjev. Predvide-
vajo, da bodo letos podpisali 
še najmanj dve ali tri takšne 
pogodbe. 

Kljub težavam so se članice 
te skupnosti v preteklem letu 
dobro uveljavile na domačem 
tržišču. Do sedaj so opremile 
približno 1600 objektov za 
proizvodnjo hrane sirom 
domovine (vsak objekt meri 
1000 kvadratnih metrov proiz-
vodne površine). To pomeni, 
da je bilo v Jugoslaviji kar 

okoli 30 odstotkov vsega 
perutninskega mesa (puranje-
ga, račjega, gosjega in druge 
perutnine) proizvedeno s 
tehnologijo poslovne skupnosti 
Farmin. S tem pa je ta postala 
tudi največji proizvajalec te 
tehnološke opreme in izgradnje 
objektov za proizvodnjo mesa 
pri nas. 

Če hočeš biti danes uspešen 
tako na domačem kot tudi 
tujem tržišču, morajo biti 
izdelki zelo dobri. Vse odlike 
kvalitetnega proizvoda pa ima-
jo izdelani projekti in tehnolo-
gija poslovne skupnosti Far-
min. To dokazujejo štiri me-
dalje za kvaliteto zvezne 
gospodarske zbornice iz Beo-
grada. Po besedah Antona 
Pečovnika, jih prav ta prizna-
nja spodbujajo k večjemu raz-
voju, še boljši kakovosti izdel-
kov ter celovitejši ponudbi na 
zunanjem trgu. Prvi rezultati 
prizadevanj so že tu. Pogodba 
s Tunizijo je podpisana. Kot 
načrtujejo članice poslovne 
skupnosti Farmin, bodo 

podpisale pogodbe o izvozu 
opreme za proizvodnjo mesa še 
z Libijo, Egiptom, Nigerijo. 
Precej odprtih ponudb pa ima-
jo v deželah v razvoju, kjer se 
uveljavljajo vse bolj in bolj. 

Smernice razvoja poslovne 
skupnosti Farmin za to leto so 
zastavljene dokaj smelo. Celo-
tni prihodek naj bi znašal ne-
kaj manj kot dve milijardi 
dinarjev. Izvozni delež bo v 
tem letu precej večji od lanske-
ga, saj predvidevajo, da bodo 
s prodajo opreme za proizvo-
dnjo mesa na tuje zaslužili 
približno 100 milijonov dinar-
jev. 

,,Naši načrti so resda visoki, 
vendar tudi dosegljivi. Tako 
organizirani bomo kos vsem 
težavam, ki jih letos ne bo ma-
lo. V letošnjem januarju smo 
uresničili že polovico izvoznega 
programa, zato bomo vložili 
vse sile, da bodo rezultati 
gospodarjenja ob koncu leta 
takšni, kot smo jih načrtova-
li", je o prizadevanjih članic v 
letu 1983 dejal predsedniku 
kolektivnega poslovodnega or-
gana poslovne skupnosti Far-
min Anton Pečovnik. 

T. P. 

ženiringje lena od { Ink poslovne 
skupnosti Farmin. Preteklo poslov-
no leto je 110-člaKski kolektiv 
zakoličil agodao, čeprav zaposlen 
mso uresniči vseh zastavicah ci-
ljev. Narediti so Mfatf manj kot so 

ve nuhosti kreditov. Na ravni 
zbornice Jagorfavije 

DO Farmin — Inženiring 

Drugačen način 
dela 

milijardo 90 milijonov dinarjev 
celotnega prihodka, kar predstavlja 
80 odstotno uresničitev načrtova-
nih nalog ter prigospodarili približ-
no 180 milijonov dinarjev dohod-
ka," je uvodoma povedal direktor 
delovne organizacije Farmin-Inže-
niring Ivč Kotnik. 

2e v začetku leta 1982 so zaposle-
ni te delovne organizacije spoznali, 
da ne bomo mogli uresničiti vseh 
načrtovanih nalog. Zato so sprejeli 
vrsto stabilizacijskih ukrepov, med 
katerimi velja omeniti še večje 
varčevanje na vseh področjih dela, 
dosledno izvajanje zahtev kupcev 
in spoštovanje rokov pogodb. To v 
nerožnatih pogojih gospodarjenja 
ni bilo vedno lahko. 

Kakšni pa so delovni programi te 
delovne organizacije v letu 1983? 

,,Smernice razvoja v tem letu so 
takšne kot jih ima poslovna skup-
nost Farmin. Naša naloga je, da se 
kar najuspešneje vključimo v 
zastavljene cilje. Od nas to zahteva 
marsikaj, predvsem drugačen način 
dela, ki smo ga imeli kot tozd 
Inženiring v sestavi prejšnjega 
Rudarskega šolskega centra. 
Prednostna naloga vseh zaposlenih 
Farmin-Inženiringa pa je vsekakor 
okrepiti razvoj, saj je le ta temelj 
uspešnega poslovanja in or-
ganizirati naše delo tako, da bomo 
čimbolj uspešno nastopili na zuna-
njem trgu." 

T. P. 

ti o 
tndi 
. Na ta dogovor 

so Morali delavci Fa 

dleta. 
..Znano je, da je prodaja naše 

opreme vezana na kredit. Denar, za 
katerega smo prosili pri naši banki, 
so nam odobrili Ide v sredini junija 
lani. Tako smo lahko kolikor toli-
ko normalno začeli delati šele v 
drugi polovici leta. Povedati 
moram le to, da je bilo leto 1982za 
nas polno reorganizacij in nove 
organiziranosti, saj izhaja naša or-
ganizacija združenega dela iz 
nekdanjega Rudarskega šolskega 
centra. Poleg tega se je ustanovila 
še poslovna skupnost Fannin, kate-
re skupnega pomena smo tudi mL 
Zaostreni pogoji gospodarjenja, 
zmanjšano število naložb, paketi 
ukrepov ter še notranje organizacij-
ske težave so močno vplivate na 
kazalce gospodarjenja delovne or-
ganizacije. Kljub vsemu temu smo 
v preteklem letu ustvarili za okrog 

Modni salon Velenje 

Še smelejši prodor na trg 
Kolektiv Modnega salona sodi 

gotovo med najuspešnejše delovne 
organizacije v velenjski občini. 
Njihovi izdelki niso znani le do-
ma, ampak tudi v tujini. Po njih 
radi segajo tudi zahtevni kupci na 
zahodnoevropskem trgu. Za uspe-
he v vsestranskem razvoju je pri-
bližno 300 članski kolektiv Mod-
nega salona prejel lani občinsko 
nagrado 8. oktober, Marjan Ga-
beršek, direktor tega kolektiva pa 
skupaj s še nekaterimi drugimi v 
občini priznanje Izvršnega sveta 
skupščine občine Velenje za njegov 
osebni prispevek k dosedanjim 
uspehom Modnega salona. Večino 
dobitnikov priznanj izvršnega sve-
ta smo predstavili že v zadnjih lan-
skih številkah našega tednika 
oziroma v prvih številkah tega leta. 
Ko smo obiskali Marjana Gaber-
ška, je dejal, da bo raje govoril o 
celotnem kolektivu kot pa o sebi. 

— Najprej kratka ocena leta 
1982. 

,,Z eno besedo — odlično. Pre-
teklo leto je bilo za našo delovno 
organizacijo prava prelomnica, saj 
smo dosegli resnično izjemne 
poslovne rezultate. Nanje smo 
ponosni še toliko bolj. Ker je bilo 
to leto stabilizacijskih ukrepov, 
pomanjkanja surovin, zmanjševa-
nja trgov, kupne moči, itd. V lan-
skem letu smo načrtovali 180 
miljonov dinarjev celotnega pri-
hodka, ustvarili pa smo ga za 210 
milijonov dinarjev. V primerjavi z 
letom poprej smo ga povečali kar 
za 40 dohodek pa z:t 47 
Izredno pomembno je, da je bila 
vrednost porabljenih sredstev lani 
v primerjavi z letom poprej večja 
le za 30 Prav v tem podatku se 
kaže pravi odraz stabilizacijskega 
obnašanja v naši delovni organiza-
ciji. Čisti dohodek je bil večji za 
49 sredstva, ki so ostala za raz-
poreditev, pa kar za 58 %." 

— Kam vse so našli pot vaši 
izdelki lani? 

,,Delavci Modnega salona smo 
se že pred leti odločili, da bomo 
storili vse, da bi izvozili najmanj 
30 % celotne proizvodnje. To nam 
bi bil tudi porok za dokaj redno 
oskrbo s surovino. Ob tem pa je 
treba reči, da smo sedanji uspešen 
razvoj dosegli tudi zaradi pa-

metnega kadrovanja, vlaganja v 
nova delovna mesta, štipendiranja 
itd. Vseskozi smo se zavedali, da 
ni dovolj le zadostna uveljavitev 
na domačem trgu, ampak da se 
moramo srečati tudi z znanjem v 
tujini, z njihovimi novostmi in kar 
je najvažnejše z njihovo produk-
tivnostjo. 

V preteklem letu smo največ 
izdelkov prodali na italjanskem in 
na zahodnonemškem tržišču ter na 
kliringškem v ČSSR. Med le-

tošnjim sejmom mode v Ljubljani 
smo sklenili tudi prve pogodbe s 
francoskimi trgovci." 

— Vemo, da je zahodni trg zelo 
zahteven. Kako ste se uveljavili na 
njem? 

,,Izkaznica za prodor v klub 
najbolj znanih proizvajalcev šport-
ne opreme je v bistvu samo ena: 
dobra in uspešna kreacija, dobra 
tkanina in čimbolj kratek čas 
izdelave." 

— In kakšen je bil izvoz v letu 
1982? 

,,Lani smo izvozili za nekaj več 
kot 20 % vrednosti celotnega pri-
hodka. V primerjavi z letom 1981 
smo lani prodali na konvertibilni 
trg skoraj za dvakrat več kot v 
preteklem letu, ravno toliko na 
kliringškem področju. Skupna 
vrednost izvoza je znašala blizu 50 
milijonov dinarjev. 

— Omenili ste, da ste na nedav-
nem sejmu mode v Ljubljani 
sklenili že prve pogodbe za izvoz v 
Francijo. Kakšno bo torej leto 
1983 za delavce Modnega salona? 

,,Veliko pričakujemo od tega le-
ta. Zato smo tudi vse naše načrte 
zastavili zelo optimistično, vendar 
pa stvarno. Tu mislim predvsem 
na oskrbo z reprodukcijskimi ma-
teriali, katere si bomo zagotovili s 
povečanim izvozom, čeprav še ne 
vemo, s kakšnim deležem od 
ustvarjenih deviz bomo razpolaga-
li. Vendar sem prepričan, da bomo 
tudi letos tako organizirani toliko 
izvozili, da bomo lahko proizvajali 
nemoteno. Omenim naj, da se bo-
mo letos in prihodnje leto pojavili 
več ali manj z novimi materiali. 
Precej posebnosti bo tudi v samem 
kreativnem smislu. Naj navedem 
samo enega, za katerega menimo, 
da bo med kupci najbolje sprejet. 

To bo posebne vrste telovnik. Če 
bo, na primer, smučarja doletel 
sneg ali dež, se bo iz telovnika lah-
ko oblekel v pravo smučarsko 
oblačilo, saj se bodo iz njega 
potegnili rokavi in hlače. 

Leto 1983 je pomembno za našo 
organizacijo tudi zato, ker bodo v 
naslednjem letu olimpijske igre. 

Marjan Gaberšek 

Dogovarjamo se, da bi vse uradne 
ekipe v času iger nosile oblačila 
Modnega salona, enako tudi člani 
olimpijskega komiteja. Seveda pa 
bomo z reklamnimi panoji 
opremili tudi tekmovališča. Pri-
čakujemo, da bodo te igre od-
skočna deska za naš še smelejši 
prodor na zahtevni zahodni trg." 

— Kako je z odpiranjem vaših 
trgovin? 

..Oktobra lani smo odprli dolgo 
pričakovano trgovino v Ljubljani. 
To je sedaj naša tretja trgovina, 
dve sta v Titovem Velenju. Na-
črtovali pa smo, da bomo odprli 
trgovino še v Mariboru, vendar 
zaradi prepovedi naložb tega nis-
mo mogli storiti. Upamo, da se bo 
to zgodilo prihodnje leto. S tem bi 
dosegli, da bi preko naših trgovin 
prodali že četrtino naše proizvod-
nje." 

— Že v uvodu smo omenili, da 
ste lani prejeli dve občinski prizna-
nji. 

,,Zelo ponosni smo na nagrado 

8. oktober, ki jo je prejela naša 
delovna organizacija. Zavedamo 
se, da to ni le priznanje za doseda-
nji razvoj, ampak smo jo sprejeli 
kot zelo veliko obvezo za naprej. 
Vsi delavci Modnega salona smo 
prepričani, da je prišla v prave ro-
ke. To poudarjam zato, ker so, 
kot sem že dejal, naši načrti za le-
tos zastavljeni še bolj smelo in 
hrabro." 

— Kaj pa priznanje vam oseb-
no? 

,,Seveda mi tudi priznanje 
Izvršnega sveta pomeni izredno 
veliko spodbudo. Sprejel sem ga 
hkrati kot priznanje celotnemu ko-
kektivu. Ob tem želim reči samo še 
to, da je čudovito delati v 
takšnem kolektivu kot je Modni 
salon. Odnosi med nami so 
resnično tovariški. Mislim, da je 
najvažnejše to, da pri vodenju 
kolektiva ne more in ne sme biti 
nobene skrivnosti. Zato morajo 
biti delavci o vsaki stvari obveščeni 
sproti. 

Naj še povem, da smo si ob naši 
tovarni v Gradu na Goričkem na-
redili pravo plantažo. Nasadili več 
kot 600 sadnih dreves vseh sort. 
Vsa ta dela smo opravili v prostem 
delovnem času. Ko smo zgradili to 
tovarno smo takrat zagotovili delo 
60 prebivalcem tega območja. Pa 
tudi zase smo našli v tem lepem 
delu Slovenije kotiček, kamor 
zahajamo nekajkrat na leto. Na tej 
plantaži bomo v treh ali štirih le-
tih, vsaj tako upamo, pridelali do-
volj sadja, da ga bomo imeli kot 
dodatek k toplemu obroku ali za 
ozimnico." 

— Kakšen bo nadaljnji razvoj 
Modnega salona? 

,,Vizija je samo ena: nadaljnje 
vlaganje v kadre, kar se nam je v 
letu 1982 že zelo obrestovalo. Obe-
nem pa želimo ostati blizu 300 
članski kolektiv, ki bo imel iz leta 
v leto več, da bo lahko začel pro-
dajati svoje znanje tudi drugim, ki 
trga nimajo, idej, da bomo prak-
tično izdelovali samo kolekcije, 
katere bomo potem ponujali pro-
izvajalcem. Skratka, prizadevali si 
bomo, da bi v naslednjih letih 
postali, mali inženiring za proiz-
vodnjo oziroma za načrtovanje 
konfekcije." S. V. 

Elkroj — tozd Konfekcija  Šoštanj 

Kakovost izdelkov zagotavlja izvoz 
Delavci 120-članskega kolek-

tiva šoštanjske Konfekcije so z 
lanskimi gospodarskimi rezul-
tati upravičeno zadovoljni. Do-
segli so namreč več kot so na-
črtovali, kar pomeni, da so bila 
njihova prizadevanja uspešna 
na vseh ravneh. Kljub temu, da 
tudi pri tej dejavnosti čutijo ne-
ugodne gospodarske razmere, 
pa so jih z dobro organizacijo, 
vestnim delom in načrtovano 
proizvodnjo uspešno premago-
vali. S kakovostjo svojih izdel-
kov in z upoštevanjem časovnih 
rokov so si pri domačih in tujih 
kupcih pridobili zaupanje, kar 
je ob sedanji konkurenčnosti 
na tržišču še kako pomembno. 
Če še dodamo, da delajo v 
skrajno neprimernih in utesnje-
nih prostorih, so lahko doseže-
nega poslovnega uspeha zares 
veseli. 

V lanskem letu so načrtovali 
proizvodnjo 180.000 otroških 
hlač, izdelali pa so jih za 6 od-
stotkov več, to je 191.698. Pre-
segli so tudi načrtovani doho-
dek in se ustavili na številki 
30.800.000 dinarjev. Povprečni 
osebni dohodek je lani znašal 
13.415 dinarjev. Ugodni po-
slovni uspeh se navezuje tudi na 
izvozna prizadevanja, saj so že 
v lanskem letu na konvertibilno 
tržišče izvozili 15.000 otroških 
hlač. To je bila dovolj velika 
spodbuda, da so izvozu tudi si-
cer namenili veliko pozornost. 

V preteklem letu so zaposlili 
deset kvalificiranih delavcev, ki 
so končali šolo za kOnfekcio-
narje. Tudi na dopolnilno izo-
braževanje delavcev niso poza-
bili. Z vodstvom delovne orga-
nizacije Elkroj so se dogovorili, 
da bodo delavce izobraževali v 

svoji stroki, dopolnili pa bodo 
tudi njihovo znanje nemškega 
jezika. Slednje je potrebno 
predvsem zato, ker večino svo-
jih izdelkov izvažajo v dežele z 
nemškega govornega področja. 

Ze večkrat smo pisali, da ima 
ta kolektiv, poleg utesnjenih 
prostorov, tudi zastarelo tehno-
loško opremo. Načrte na tem 
področju so v lanskem letu 
uresničili 90-odstotno. Neures-
ničene so ostale želje po novi 
proizvodni dvorani, ki bi bila 
za naraščajočo proizvodnjo 
nujna, še zlasti to velja za pove-
čevanje izvoznih zmogljivosti. 

Dotrajana je električna nape-
ljava, neprimerne so sanitarije 
in še bi lahko naštevali. Ker so 
načrtovano naložbo zaradi že 
znanih gospodarskih težav pre-
nesli v letošnje leto in v tem tre-

Vso pozornost namenjajo tudi kakovosti izdelkov 

nutku že pripravljajo potrebno 
dokumentacijo, upajo, da 
bodo s pridobitvijo potrebnih 
soglasij letos le pričeli njeno 
gradnjo. 

Ob tem načrtujejo, da bodo 
naredili letos 190.000 otroških 
in ženskih hlač, ki so novost v 
njihovi proizvodnji. 30 odstot-
kov vseh izdelkov bodo izvozi-
li, 70 pa jih bodo prodali na do-
mačem tržišču. Predvidevajo, 
da bodo s tem ustvarili 
40.400.000 dinarjev dohodka. 
Načrtujejo tudi dopolnitev 
manjkajoče strojne opreme in 
dopolnitev programa otroških 
hlač z ženskimi. V tem in pri-
hodnjem mesecu bodo celotno 
proizvodnjo namenili za izvoz. 
Do konca februarja bodo v ZR 
Nemčijo izvozili 15.000 otro-
ških in ženskih hlač. Do meseca 
aprila pa bodo v tozdu Konfek-
cija Šoštanj izdelovali hlače iz 
programa ,,Pomlad—poletje 
1983". Števila delavcev za 
načrtovano proizvodnjo ne bo-
do povečevali zaradi prostorske 
stiske, čeprav so potrebe večje. 

Tudi letos bodo vso pozor-
nost namenili kakovosti izdel-
kov, spoštovanju rokov, izbolj-
šanju notranje organizacije, 
doslednemu koriščenju delov-
nega časa, varčevanje na vseh 
področjih, povečanje izvoza 
itd. 

Ob upoštevanju naštetih na-
log, gospodarskih gibanj in s 
prizadevanjem slehernega za-
poslenega za večjo produktiv-
nost, so v kolektivu prepričani, 
da bo tudi letošnje leto enako 
uspešno, kot je bilo lansko. Ko-
lektiv je doslej že ničkolikokrat 
dokazal, da je sposoben uresni-
čiti vse zastavljene naloge, naj 
so še tako zahtevne. 

B. Mugerle 
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Akcijsko povezovanje 0 0 ZK RLV 

Z usklajenim delom 
do še večjih uspehov 

Poročali smo že, da je 22. 
osnovnih organizacij zveze 
komunistov Rudnika lignita Tito-
vo Velenje oblikovalo stalno akcij-
sko konferenco osnovnih orga-
nizacij ZK, ki jo sestavlja 48 dele-
gatov OO ZK. 

Stalna akcijska konferenca, kot 
metoda političnega dela ZK, pred-
stavlja novo obliko akcijskega 
povezovanja komunistov Rudnika 
lignita Titovo Velenje in njihovih 
osnovnih organizacij ZK. Pred tem 
so organizirali občasne sestanke 
sekretarjev OO ZK in skupne 
sestanke vodstev družbenopoliti-
čnih organizacij delovne organiza-
cije, sklicali pa so tudi problemsko 
in akcijsko konferenco komuni-
stov energetskega dela kombinata 
oziroma celotnega rudarsko 
elektroenergetskega kombinata Ti-
tovo Velenje. Sicer je mogoče 
ugotavljati, da se je po odpravi 
komitejev ZK v delovnih organiza-
cijah tudi v tem največjem sloven-
skem rudarskem kolektivu okrepi-
la vloga osnovnih organizacij ZK, 
v marsikaterem okolju so postali 
aktivnejši člani ZK itd. Ugotavljati 
pa je ob tem tudi mogoče, da še ni 
v celoti uveljavljena vloga osnovnih 
organizacij ZK'znotraj po'itičnega 
sistema, zlasti znotraj zveze sindi-
katov in zveze socialistične mladi-
ne, pa v samoupravnih organih in 
delegacijah. Mnogi so namreč 
pričakovali, da bodo sklepi osno-
vnih orga zacij ZK uresničeni sami 
po sebi. Sicer pa doslej OO ZK na. 
dnevne rede sestankov niso pogo-
steje uvrščale vprašanja, ki so 
skupnega pomena tako za Rudnik 
lignita Titovo Velenje kot za celo-
tni kombinat. Osnovnim organiza-
cijam ZK so bila, kot je mogoče 
ugotavljati, bližja in neposrednejša 
vprašanja lastnih okolij, to je 
temeljnih organizacij združenega 
dela oziroma delovnih skupnosti 
skupnih služb. Z več oblikami ak-
cijskega povezovanja OO ZK so 
sicer skušali doslej odpravljati te 
slabosti. Zato so na dnevne- rede 
jkupnih sestankov sekretarjev 
OOZK oziroma vodstev družbe-
nopolitičnih organizacij uvrščali 
posebej še tista vprašanja, ki so bi-
la pomembna za Rudnik lignita 
Velenje, nanašala pa so se zlasti na 
proizvodnjo in gospodarjenje, to-
rej na naloge v zvezi z uresničeva-
njem delovnih in gospodarskih 
načrtov. S skupnimi sestanki so 
usklajevali politične akcije in 
mobilizirali delavce za izvrševanje 
proizvodnih oziroma gospodarsko-
stabilizacijskih nalog. Uspešnost 
takšne politične angažiranosti od-
ražajo, med drugim, prav gotovo 
tudi proizvodni rezultati, doseženi 
v zadnjih letih. 

Premalo akcijskega povezovanja 
OO ZK v slovenski energetiki 

Problemska konferenca OO ZK 
energetskega dela Rudarsko 
elektroenergetskega kombinata Ti-
tovo Velenje se je lotila reševanja 
problemov oziroma odpravljanja 
nedoslednosti, ki so se nakopičili v 
preteklosti, zadevajo pa nadaljnji 
razvoj družbeno-ekonomskih in 
samoupravnih odnostv med 
temeljnimi organizacijami združe-
nega dela, proizvajalkami 
električne in toplotne energije v 
kombinatu. Zaradi premajhne 
angažiranosti OO ZK in spričo 
oportunističnega in tehnobirokrat-
skega odnosa dela poslovodnih 
struktur pa rezultati uresničevanja 
skl-pov problemske konference 
vsaj za zdaj niso zadovoljivi. 

Aprila lani je bila opravljena 
akcijska konferenca OO ZK 
celotnega kombinata. Na konfe-
renci je bil sprejet program dela, s 
katerim so bile opredeljene naloge 
pri nadaljnjem utrjevanju samo-
upravnih družbenoekonomskih 
odnosov v kombinatu, zlasti še kar 
zadeva skupni prihodek med 
temeljnimi organizacijami združe-
nega dela Rudnika Lignita Titovo 
Velenje in Termoelektrarn Šoštanj, 
skupnih vlaganj na osnovi skupne-
ga dohodka, skupno intenzivnejšo 
razvojno politiko in druge naloge, 
ki izhajajo iz dogovorjenih skup-
nih ciljev in funkcij združevanja v 
sestavljeno organizacijo združene-
ga dela REK Titovo Velenje. 

V zaključni fazi so priprave na 
akcijsko konferenco komunistov, 
ki delajo v energetskem go-
spodarstvu naše republike. Ker 
ni bilo akcijske povezanosti OO 
ZK, doslej tudi ni bilo uveljavljeno 
skupno oziroma usklajeno razreše-
vanje posameznih vprašanj. Ta 
pomanjkljivost je vplivala tudi na 
politično delo v sozdu EGS oziro-

ma v slovenskem energetskem 
gospodarstvu nasplon. Na akcijski 
konferenci ki naj bi okrepila 
povezovanje OO ZK v energet 
skem gospodarstvu, bodo oprede-
lili naloge v zvezi z urejanjem 
družbenoekonomskih odnosov pri 
ustvarjanju in delitvi skupnega 
prihodka, dohodka in čistega 
dohodka oziroma osebnih doho-
dkov, pa v zvezi z organiziranjem 
energetskega gospodarstva in nalo-
gami pri zagotavljanju zanesljive 
oskrbe z energijo. 
Vlaganja v modernizacijo pridobi-
vanja lignita ne sledijo potrebam 

Na prvi seji stalne akcijske kon-
ference OO ZK Rudnika lignita 
Titovo. Velenje so, med drugim, 
ugotovili, da je izkop lignita v zad-
njih letih skokovito naraščal. 
Povečana proizvodnja pa ni mogla 
slediti potrebam po lignitu. Tudi 
vlaganja v modernizacijo pridobi-
vanja lignita, pa čeprav so bila 
znatna, niso mogla slediti potre-
bam. Zato pride še zmeraj tretjina 
lignita s klasičnih, nemehanizira-
nih odkopov, kritično se povečuje 
poprečna stopnja izrabljenosti 
mehanizacije itd. Tudi delovni 
pogoji še vedno pogojujejo visok 
odstotek fluktuacije, vplivajo pa 

tudi na kvalifikacijsko  sestavo 
zaposlenih. 

Odprto vprašanje je izkorišče-
nost opreme, ki v rudniku je. Z 
drugačno razporeditvijo izmen 
oziroma delovnega časa bi bilo 
prav gotovo mogoče doseči večjo 
izkoriščenost jamske mehanizacije 
in zmanjšati nadurno delo tako, 
da bi tudi rudarji delali le 
42 ur na eden. Tovrstnih skle-
pov je bilo že precej. 
Prerazporeditev delovnega 
časa res da pogojujejo številni 
tehnični in ekonomski razlogi, več 
je variant za prehod na dejanski 
42-urni delovni teden, osnovno 
vprašanje pa je pripravljenost ljudi 
za predlagane spremembe. Zapo-
sleni so se navadili na sedanji triiz-
menski ciklus dela, pa na proste 
sobote in nedelje v poletnih mese-
cih itd. Zato bo treba prehod na 
42-urni delovni teden urediti res-
nično s kar najširšo družbenopoli-
tično akcijo v rudniku in širše. 

Možnosti za spremljanje proizvo-
dr.o-gos pod irskih rezultatov z in-
ternimi merili gospodarjenja niso 
izkoriščene 

Kljub ugodnim proizvodnim 
dosežkom pa gospodarski položaj 
Rudnika lignita Titovo Velenje ni 
najugodnejši. Zaradi neusklajenih 
cen električne energije in premoga 
se pojavljajo izgube, ki se večajo iz 
leta v leto. In kakšne so posledice 
takšne politike cen oziroma 
udeležbe v skupnem prihodku za 
velenjski premogovnik? 

Kljub izgubam ni težav pri 
izplačilu osebnih dohodkov zapo-
slenim. Onemogočeno pa je rudar-
jem, da bi obvladovali vse elemen-
te gospodarjenja oziroma delitve 
novoustvarjene vrednosti, to je 
dohodka in čistega dohodka. Zna-
no je, da izgube naraščajo iz leta v 
leto in povzročajo likvidnostne te-
žave, ki jih v Rudniku lignita Tito-
vo Velenje rešujejo z najemanjem 
kratkoročnih likvidnostnih posojil. 
Likvidnostne težave pa najbolj 
občutijo poslovodni delavci. 

Na skupni prihodek temeljnih 
organizacij združenega dela pa 
ima, kljub izdelanim merilom in 
normativom za ugotavljanje in 
razporejanje udeležbe tozdov v 
skupnem prihodku, odločilni vpliv 
politika cen. Če zaposleni v 
Rudniku lignita Titovo Velenje že 
nimajo odločilnega vpliva na poli-
tiko cen, pa velja ugotoviti, da še 
niso izkoristili vseh možnosti za 
spremljanje lastnih proizvodnogo-
spodarskih rezultatov z internimi 
merili gospodarjenja oziroma z in-
ternimi cenami tozdov. V zadnjem 
času je bilo izrečenih več pobud za 
uvedbo internih meril za 
gospodarjenje, s katerimi bi lahko 
navkljub ,,nenormalnemu" 
dohodkovnemu položaju tozdov 
spremljali in primerjali rezultate. 

Ne gre za vzpostavitev zahtevnega 
sistema meril, pač pa za  spremlja-
nje bistvenih elementov stroškov in 
dohodka, s katerimi je mogoče 
izmeriti rezultatete dela in 
gospodarjenja posamezne temeljne 
organizacije združenega dela 
oziroma delovne skupnosti, in to 
ne samo kar zadeva doseganje 
fizičnega obsega proizvodnje in 
razdeljevanje sredstev za osebne 
dohodke, pač pa tudi za porablje-
na sredstva, doseženo produkti-

vnost, učinke varčevanja itd. 
V danem položaju, ki je po svo-

je objektivno pogojen, upoštevaje 
seveda družbenogospodarski polo-
žaj, je nujno potrebno poiskati vse 
tovrstne možnosti v družbenoeko-
nomskem odnosu, ki jih pogojuje 
naš samoupravni politični sistem. 
Takšna usmerite* je potrebna zla-
sti zategadelj, da bi lahko kar naj-
bolj učinkovito uresničevali štabi 
lizacijske in druge programe, jih v 
praksi konkretizirali in jih 
dopolnili tudi z elementi material-
nih spodbud. 

Dogradili sistem delitve po delu in 
rezultatih dela 

Več odprtih vprašanj je tudi na 
področju delitve osebnih dohod-
kov. Pri pridobivanju sredstev za 
osebne dohodke so zaposleni v 
Rudniku lignita Titovo Velenje 
omejeni zraven internih meril še z 
nekaterimi družbenimi regulativi. 

V vse oblike dogovarjanja in 
urejanja delitve po delu in rezulta-
tih dela se „vriva" tudi admini-
strativno načelo primerjave 
,,zaslužkov", ne glede na dosežene 
rezultate pri delu. Takšne 
primerjave zakrivajo dejanske 
razlike v storilnosti oziroma 
produktivnosti, pa tudi v dolžini 
delovnega časa itd. 

Kar zadeva delitev osebnih 
dohodkov znotraj Rudnika lignita 
Titovo Velenje je bil dosežen v 
zadnjih letih pomemben napredek 
v prizadevanjih za uveljavljanje 
stimulativnejšega nagrajevanja 
delavcev, ki delajo v jami. Uvelja-
viti pa bo treba različno nagraje-
vanje delavcev ob upoštevanju 
različnosti njihovih izkušenj in 
usposobljenosti. Dograditi bo tre-
ba celotni sistem delitve po delu in 
rezultatih dela, zlasti še merila za 
ugotavljanje posamičnega prispev-
ka delavca, seveda tam, kjer je 
mogoče ta merila individualizirati. 
Prednostne prihodnje naloge 
osnovnih organizacij ZK 

Osnovne organizacije zveze 
komunistov v Rudniku lignita Ti-
tovo Velenje bodo v svojem priho-
dnjem delu namenjale posebno 
pozornost zlasti še naslednjim 
vprašanjem oziroma nalogam: 

— Osrednja skupna naloga je 
prizadevanje za izpolnitev delovnih 
načrtov oziroma za doseganje kar 
največjih proizvodnih dosežkov. V 
ospredju mora biti proizvodni 
načrt delovne organizacije, določiti 
pa je treba tudi naloge temeljnih 
organizacij združenega dela in 
posameznih služb ter zagotoviti 
dosledno uresničevanje nalog. 

— Delovni čas oziroma delovni 
tednik je treba razporediti tako, da 
bo dosežena kar največja izkori-
ščenost mehanizacije in da bodo v 
kar največji meri odpravljene 
nadure in dosežen prehod na 42-
urni delovni teden. 

— S politiko cen električne ener-
gije in premoga je treba zagotoviti 
takšen gospodarski položaj Rudni-
ka lignita Titovo Velenje, da bo 
zagotovljeno poslovanje vsaj na 
ravni enostavne reprodukcije. 

— Izdelati in uporabljati je tre-
ba sistem tako imenovanih meril 
za spremljanje proizvodnih in 
gospodarskih rezultatov temeljnih 
organizacij združenega dela oziro-
ma delovnih skupnosti, to je sis-
tem ,,internih cen" temeljnih or-
ganizacij združenega dela. 

— Pri dogovarjanju o gibanju 
osebnih dohodkov v letu 1983 in s 
tem povezanim oblikovanjem 
sredstev za delitev osebnih dohod-
kov je treba vztrajati pri sprejemu 
takšnih rešitev, da bodo kriteriji in 
merila za oblikovanje sredstev in 
njihove rasti v celoti upoštevali ta-
ko proizvodne in delovne rezultate 
kot izjemen položaj rudarstva. 

— Na področju delitve sredstev 
za osebne dohodke je treba 
čimprej spremeniti obstoječo 
analitično oceno del in nalog ter 
izoblikovati ustrezna merila za 
ugotavljanje osebnega prispevka 
delavca k skupnim rezultatom de-
la. 

— Vse osnovne organizacije ZK 
se morajo kar najbolj aktivno 
vključiti v prizadevanja za 
uresničitev stališč problemske kon-
ference komunistov energetskega 
dela REK Titovo Velenje in za 
uresničitev sklepov akcijske konfe-
rence komunistov Rudarsko elek-
troenergetskega kombinata Titovo 
Velenje. Sodelovati pa morajo tudi 
•v pripravah na akcijsko konferen-
co komunistov energetskega 
gospodarstva v SR Sloveniji ter 
uresničevati na konferenci skupno 
dogovorjene naloge. 

Občinski odbor ZZB NOV Velenje 

Bogat delovni program 
Člani občinske organizacije Zve-

ze združenj borcev načrtujejo tudi 
za letošnje lelo obsežen delovni 
program. 

Kljub temu, da jih večina ni več 
zaposlenih, se zavedajo, da morajo 
politično delovati v okoljih, kjer 
živijo in prenašati bogate življenj-
ske in delovne izkušnje na mlajše 
generacije. Po svojih močeh sku-
šajo pomagati tudi pri razreševa-
nju sedanjih družbeno političnih in 
gospodarskih težav. Pri svojem 
političnem delu se najtesneje pove-
zujejo s Socialistično zvezo in se 
vklučujejo v vse aktivnosti, ki jih 
ta izvaja na terenu. Skupaj z njo 
bodo pripravili tudi akcijski pro-
gram, ki bo vseboval vse aktualne 
družbeno politične naloge. V pri-
hodnje se želijo še tesneje povezati 
z ljudmi v krajevnih skupnostih in 
sproti razčiščevati vse nejasnosti. 

Politično bodo delovali tako kot 
nekdaj v času narodnoosvobodilne 
vojne in v prvih letih po osvobodi-
tvi, ko je Osvobodilna fronta in 
pozneje Socialistična zveza vodila 
in koordinirala delovanje vseh 
družbeno političnih organizacij. 

Vso skrb bodo člani občinskega 
odbora ZZB NOV Velenje tudi v 
letošnjem letu posvečali delu z 
mladimi in jih skušali idejno poli-
tično piavilno usmerjati. 

,,Nam, borcem in starim kernu-
nistom, resnično ne more bili vse-
eno, kakšna je naša današnja ntb-
dina. Primer Kosova nam je v po-
duk, da dela z mladimi ne smemo 
zanemarjati. Mlademu človeku 
moramo vrniti ideale, kakršne k 
imel v času narodnoosvobodilne 
vojne in pozneje v letih obnove 
porušene domovine ter * začetka 
izgradnje nove socialistične samo-
upravne družbe. Doseči moramo, 
da bo mladina v času šolanja se-
meljito spoznala zgodovino našega 
narodnoosvobodilnega boia. Pri 
tem je pomembno, da bodo tudi 
učiteljski kolektivi pravilno OSEET-
jali in da bodo bolj kot doslej so-
delovali pri ohranjanju in prenaša-
nju revolucionarnih tradicij 32 
mlade rodove," poudarjajo 8 u i 
OO ZZB NOV Veienje. Boij kot 
doslej nameravajo sodelovati borci 
tudi v aktivnostih SLO in družbe-
ni samozaščiti. 

V želji, da bi nekatere aktivnosti 
še bolj zaživele, so ustanovili več 
komisij. Med drugim imajo kceri-
sijo za spomeniško varstvo, komi-
sijo za splošno skrb borcev NOV, 
komisijo bivših političnih imer-
nirancev, komisijo za SLO in ljud-
sko samozaščito ter komisijo »a 
zgodovino in tradicijo NOB. 

V letošnjem letu bodo postaviti 

meč spominskih obeležij, in sicer 
spomenik 22. padlim borcem XIV. 
«Svizije v Belih vodah, spominsko 
oteetežje padlemu borcu, narodne-
m heroju Vladu Mavsarju-Ronku 
nra Giraški gori, izdelali pa naj bi 
tudi dfcvprsne kipe narodnima hero-
jema Ivanu Doiničarju in Petru 
Brajjevičii. 

V presekiem letu so borci prido-
bil kp dom borcev in mladine, v 
katerem nameravajo urediti spo-
minsko sobo maršala Tita. V njej 
šockj razstavili gradivo z vseh 
Titovih obiskov v Titovem Velenju 
ia; pa .-pominsko sobo borcev, v 
kateri bodo razstavili zgodovinsko 
aadi»o o narodnoosvobodilnem 
boju v Šaleški dolini. Pripravili 
bodo še muhiviziiske oddaje na te-
čne jredvojno delavsko gibanje, 
*sjaia jugoslovanskih narodov v 
kta l*t i . narodnoosvobodilni boj 
slovenskega naroda v letu 
!94J—i945 ter delovanje in padec 
Pofeorskega bataljona. 

P»«i«Bili be«io pri nabavi bor-
čevskih praporov osnovnim orga-' 
nn r i pm Velenje — desni breg, 
Šoštanj. Zavod nje in Bele vode. 

Svečsuc bodo proslavili 4. julij 
jam borca, pripravili pa bodo tudi 
prioinostae slovesnosti ob odkritju 
s v minskih obeležij. 

tib: 

Vso pozornost posvečajo borci sodelovanju z mladimi. Na sBki predsei?! sk i 
borcev NOV Nesli Žgank v pogovoru s člani zgodovinskega krožka osaorae  5oie Aato 

odbora Zveze združenj 
Aškerc« 

Mladi Vegrada 

Množičnost je osnova za še boljše delo 
Z opravljenim delom v lanskem 

letu mladinci Vegrada niso povsem 
zadovoljni. V prvi vrsti pa jih 
moti, da jim ni uspelo pritegniti k 
sodelovanju več mladih te delovne 
organizacije. 

Tako mladinska organizacija v 
Vegradu še vedno ni povsem 
enakopravna z ostalimi družbeno-
političnimi organizacijami.' „Prav 
gotovo, bi gledali na nas 
drugače," je povedala predsednica 
mladij v delovni skupnosti skup-
nih služb Suzana Pečnik, če bi se 
bolje organizirali in množično 
nastopili. Tako pa nas je žal na ce-
lem Vegradu aktivnih le okoli 40, 
čeprav je v delovni organizaciji kar 
veliko mladih. Osnovne organi-
zacije mladine aktivno delujejo v 
tozdu Vemont in Gradnje Velenje 
ter v delovni skupnosti skupnih 
služb, drugje pa kljub temu, da so 
jih ustanovili ni čutiti nihovega 
vpliva. 

Kljub tem težavam so bili v 
preteklem letu kar uspešni na raz-
ličnih področjih. Udeležili so se 
d> odnevnega seminarja na Dobrni, 
r.jihov predstavnik pa je bil tudi na 
kongresu slovenskih mladincev v 
Novem mestu. Sodelovali so na 
pohodu po poteh Štirinajste divi-
zije ter na štafeti mladosti. Pri-
pravili so dve samostojni proslavi, 
in sicer ob dnevu mladosti in ob 
29. novembru, ko je delovna 
organizacija praznovala 25. letnico 
delovanja. Na področju športne 
dejavnosti so največ pozornosti 
namenili nogometu, kjer so dosegli 
nekaj dobrih rezultatov. Takp so 
na turnirju v malem nogometu 4. 

junija, ob dnevu gradbincev„ 
osvojili drugo mesto. Udeležili so 
se tudi gradbenih športnih iger. 
Skupaj s sindikatom so nastopil v 
malem nogometu in kegljanju, 
sodelovali pa so še v tekmovanju 
za Kajuhov pokal. 

V preteklem letu so pripraviš 
dve mladinski delovni akciji, in 

OO Suzana Pečnik, predjedi 
ZSM delovne skupnosti 
služb Vegrada 

sicer so urejali okolico protzvodnitr 
dvoran Vemont in DOM 101. 
čistili pa so tudi stanovanjske 
bloke D 2 in D 4 v krajevni skup-
nosti Edvarda Kardelja in si lak o 
prislužiti nekaj denarja, ki so gg. 
porabili za tridnevni izlet po Jusgo-
slaviji. Trije njihovi predstavniki 
so se udeležili še zvezne njmfesie 
delovne akcije v Slovenskih 

gorkait. To je po mnenju mla-
dincev Vegrada premalo in storili 
bodo vse. da bi letos iz vsake 
cemdjae organizacije poslali na 
irep<nbEške oziroma zvezne delovne 
akcijje po enega mladinca. 

Tudi letos bodo, po besedah 
Suzane Pečnik posvetili vso 
pozornost kulturnemu delovanju. 

Pripravili bodo proslave ob 8. 
—r i l . 25. maju in dnevu repub-
Skei. 5e bolj želijo razgibati 
športno odejstviovanje svojih 
čbnor, zato bodo pripravili šte-
vilna športna srečanja, sodelovali 
bodo na športnih srečanjih z 
(dragimi delovnimi organizacijami, 
na leksaovanju za Kajuhov pokal 
im sta športnem srečanju ob dnevu 
gradbincev. V teh dneh se priprav-
"jjaje na sprejem svojih članov v 
•FVCHS komunistov. Sprejem bo 
1«MKSC marca. Poleg tega načr-
tajejo v letošnjem letu vrsto 
seminarjev v delovni organizaciji, 
mdlefežšli pa se bodo tudi vseh 
seimrnaršev in aktivnosti, ki jih bo 
U F I A M I H občinska konferenca 
ZSMS Vdaje. 

Pnsarjm mladih v Vegradu je za 
teošraje leto bogat in pester. 

Uicsnčib pa ga bodo lahko le, če 
se bo«Jo mladi v to organizacijo 
amaKncic vključevali in naloge 
sa lein področju dosledno uresni-
CfVCEŠii. 

M. Zakošek 
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PLANINSKI  KOTIČEK Obrtno združenje Mozirje 

Potrditev pravilne usmeritve 
Dosedanje delovanje obrtne-

ga združenja občine Mozirje 
brez dvoma potrjuje pravilnost 
začrtane politike. Njen osnovni 
cilj je vsekakor v okviru naše 
družbe zagotov;ti pravo vlogo 
osebnega dela in z njim kar 
najbolj prispevati k hitrejšemu 
razvoju. Za tako pestro in 
raznoliko dejavnost so seveda 
potrebni primerni delovni pro-
stori, okrepljena strokovna 
služba in knjigovodski servis. 
To pomembno nalogo so 
obrtniki in pri njih zaposleni 
delavci uspešno razrešili ter s 
tem zagotovili organizirano in 
načrtno delovanje združenja. 

Jasno je, da s tem združenje 
še ni opravilo vsega. Sedanje 
gospodarske težave združenju 
narekujejo, da mora še hitreje 
in bolj učinkovito razreševati 
vse probleme, ki se pojavljajo 
pri razvoju drobnega 
gospodarstva, še posebej 
samostojnega osebnega dela v 

Pustno izročilo- v Mozirju 
sega mnoga desetletja nazaj in 
njegovo veličanstvo Pust se mu 
tudi letos ne bo izneveril. 
Pustni odbor s%je že sestal in 
priprave na letošnje pustne dni 
so v polnem teku. Jasno 
seveda je, da ustaljenih navad 
tudi letos ne bodo menjali, za 
bogato vsebino pustnih norčij 

občini Mozirje. Pri tem obrtni-
ki ugotavljajo, da imajo pri 
uresničevanju skupno zasta-
vljenih ciljev in nalog, vso 
pomoč in podporo družbeno-
politične skupnosti in občinske 
skupščine, še posebej izvršnega 
sveta ter komiteja za 
gospodarstvo in planiranje. Le 
tako zastavljeno delo je porok 
za uspešno delovanje združe-
nja. Pozabiti seveda ne smemo 
na pomembno vlogo zveze 
obrtnih združenj Slovenije, ki 
jo ima ta pri razvoju samo-
stojnega osebnega dela in pri 
razreševanju ključnih proble-
mov obrti v naši repubjiki. 

Združenje je torej opravičilo 
svoje delovanje. Knjigovodski 
servis uspešno deluje, v lan-
skem letu pa so obrtniki uspeli 
zagotoviti tudi poslovne pro-
store za poslovalnico obrtne 
zadruge Avtoprevoz v Mozi-
rju. Še naprej pa se obrtniki 
srečujejo s problemom, kje in 

pa se razumljivo ni treba bati. 
Uvodni prireditvi sta maška-
rada, ki jo na predpustno 
soboto pripravlja TVD Parti-
zan in otroška maškarada dan 
kasneje. Pusti namreč nikakor 
ne nameravajo pozabiti na 
svoje naslednike in vsako leto 
poskrbijo za njihovo veselje. 

,.Pravi" pustni dogodki se 

kako urediti dom obrtnikov, 
kar bi vsekakor bila trajna 
rešitev za uspešno delo združe-
nja. Lani je združenje obrtni-
kov mozirske občine poleg tega 
doseglo še nekaj lepih uspe-
hov. 

V celoti so izoblikovali in 
sprejeli vse samoupravne akte 
združenja in njegovih organov. 
S tem in z letnim delovnim 

načrtom zagotavljajo organizi-
rano in. stalno dejavnost 
združenja. Pri tem so 
razumljivo v pravi meri 
upoštevali širše družbene 
smernice ter dejansko stanje 
in problematiko obrtne de-
javnosti. Pri politiki cen 
uspešno sodelujejo s skupnost-
jo za cene in na podlagi tega so 
pripravili enotne cenike za vse 
stroke. Na pobudo pekov so 
lani ustanovili tudi sekcijo ži-
vilske stroke, letos pa naj bi jo 
dopolnili še predstavniki ob-
činske skupščine in celjskega 

bodo zvrstili od ponedeljka do 
srede. V ponedeljek popoldne 
bodo pustnjaki ,,ofirali" po 
hišah in prebivalce vabili na 
torkove slovesnosti. V torek 
zjutraj bo krajane prebudila 
budnica slavne pustne godbe 
,,Boj se ga." Takoj zatem se 
prične iskanje Pusta in po nje-
govem odkritju prevzem 

Merxa. Dobro sodelujejo tudi 
z bančnimi ustanovami. 
Uspešno so se vključili v lanske 

'volilne postopke, pred kratkim 
pa so izvolili tudi novo vodstvo 
združenja in njegovih organov. 
Zelo ugodna je tudi ocena 
dosedanjega dela delegatov 
združenja na vseh ravneh, saj 
so delegati svojo vlogo opra-
vljali odgovorno in požrtvo-
valno. 

Za konec torej lahko ugoto-
vimo, da je obrtno združenje 
mu/irske občine pravilno 
usmerjalo svojo dejavnost na 
vsa najpomembnejša področja 
glede položaja samostojnega 
osebnega dela v mozirski obči-
ni. Zavedati se je seveda treba, 
da je še veliko nalog, ki so dol-
goročnega značaja in bo za nji-
hovo uresničitev potrebno veli-
ko naporov in delovne vneme 
vseh članov združenja če jim 
želijo biti kos. 

J. P. 

občinske oblasti. Za svojo 
kratkotrajno vladavino pri-
pravlja Pust vrsto svojih 
pomembnih ukrepov, s kateri-
mi . želi odpraviti občinske 
slabosti in pomanjkljivosti. 
Tudi na težavne razmere v de-
lovnih organizacijah ne bo 
pozabil, saj bodo pusti obiskali 
kolektive v Mozirju in Nazar-
jih in poskrbeli za številne 
izboljšave pri njihovem dčlu. 
Po vrnitvi v Mozirje bodo 
skozi kraj popeljali mozirske 
osnovnošolce in vse skupaj 
sklenili s plesom otroških Vnask 
na trgu. 

Najzanimivejši bo gotovo 
popoldanski karneval, saj letos 
pestrih točk in bodic nikakor 
ne more zmanjkati. Pustni to-
rek bodo sklenili z rajanjem v 
domu Partizana in opolnoči bo 
pust preminil, kot se seveda 
spodobi. Na oder ga bodo 
položili v sredo dopoldne in ga 
popoldne z vsemi častmi poko-
pali. Vse prireditve bodo 
zaključili z branjem oporoke 
in sedmino na mozirskem trgu. 
Zanimivosti torej ne bo manj-
kalo. 

Kegljanje 

V soboto s 
Šoštanjem 

Kegljaški šport v Gornji Savinj-
ski dolini se je v zadnjih letih moč-
no razmahnil. Z izgradnjo kegljišč 
se je število privržencev tega 
prijetnega razvedrila krepko 
popravilo, s tem pa tudi število 
najrazličnejših tekmovanj na ravni 
občine. Množičnost je rodila tudi 
kakovost in najboljši kegljači se z 
domačimi tekmovanji niso mogli 
več potešiti. Zbrali so se in po 
različnih začetkih v Mozirju danes 
deluje Kegljaški klub ZKZ Mozirje, 
ki združuje najboljše tekmovalce iz 
vse doline. Klub je doslej opravil 
veliko dela, poskrbel je za strokov-
no izobraževanje, se organizacijsko 
utrdil, tekmovalci pa pridno vadijo 
in nastopajo. 

V lanski tekmovalni sezoni so 
tekmovali v 2. regijski ligi in se že 
prvo leto uspeli uvrstiti v prvo ligo, 
ki se pričenja v soboto. Seveda v 
odmoru med obema prvenstvoma 
niso mirovali. Pridno so trenirali, 
pripravili tekmovanja za novoletni 
pokal Zgornjesavinjske kmetijske 
zadruge, svojega pokrovitelja, 
pomerili so se na občinskem 
sindikalnem prvenstvu in odigrali 
vrsto prijateljskih srečanj. Za 
malenkost so v Slovenskih Konji-
cah klonili proti domačinom, prav 
tako v gosteh pa premagali kegljače 
Prebolda in Dobrne. V soboto se 
bo pričelo zares. Njihov prvi 
nasprotnik v 1. regijski ligi bodo 
kegljači Šoštanja, pomerili pa se 
bodo na kegljišču v Mozirju. 

Nekaj več 
planinstvu 

Zdravniki po vsem svetu ugo-
tavljajo neznansko rast bolezni sr-
ca, ožilja in živčevja, ugotavljajo 
vedno več telesnih hib pri dorašča-
joči mladini. Te nevšečne pojave v 
mnogočem pomaga odstranjevati 
planinska dejavnost. Planinska 
vzgoja je namreč vsestranska, saj 
planinstvo ni le telesno-kulturna 
organizacija, je tudi vzgojna, 
množična, rekreacijska in domo-
ljubna. Z dobrimi planinskimi 
navadami želi gojiti vse dobre 
človeške vrline. 

Domačija z nageljni in rožmari-
nom se umika svetu prihodnosti — 
svetu atomov in računalnikov, ki 
ne daje izbire. Tega sveta ne more-
mo izbrisati, v njem moramo živeti 
in preživeti. Prav to je dokaz, kako 
pomembno vlogo igra življenje v 
naravi in z naravo. Planinstvo se je 
iztrgalo iz svoje nekdanje romanti-
ke in idile, upošteva sodobna dej-
stva, nove življenjske pogoje in na-
vade. 

Dokler bo živel idealizem naših 
planinskih delavcev, dokler se bo 

planinstvo vključevalo v napredne 
tokove našega življenja in razvoja, 
dokler bomo planinci znali ceniti 
vrednote narave in njenega vpliva 
na človekovo osebnost, toliko časa 
bo planinska organizacija živela 
svoje polno življenje, si pridobivala 
novih članov, sodelavcev in prijate-
ljev. 

To pomembno poslanstvo je v 
vsem svojem razvoju uspešno ures-
ničevala tudi planinska organizaci-
ja na našem področju. Letos mine-
va 90 let od ustanovitve Slovenske-
ga planinskega društva, obenem pa 
90-letnico slavi tudi njena Savinj-
ska podružnica, ki je bila usta-
novljena 28. avgusta 1893 v Mozir-
ju. Najrazličnejših prireditev ob 
tem visokem jubileju ne bo 
manjkalo skozi vse leto. Tudi v na-
šem uredništvu se bomo potrudili 
in bomo v tedenskem planinskem 
kotičku predstavili del bogate zgo-
dovine planinske organizacije na 
področju Savinjske in Šaleške doli-
ne. S skupnimi močmi bomo skuša-

0 

li predstaviti nastanek in razvoj 
planinstva v obeh dolinah, prve 
neutrudne zanesenjake, ki so 
postavili temelje njenemu uspešne-
mu delovanju ter delo in dosežke 
današnjih planincev in alpinistov, 
njihovih pravih in vzornih dedičev. 

Za uvod pa tole: 

Politične razmere v 18. in 19. 
stoletju so bile za Slovence izjemno 
težke. Raznarodovalna in politična 
dejavnost se ni ustavila niti ob 
naravnih bogastvih. Predvsem 
Nemci, delno tudi Italijani, so si 
lastili pravice do našega alpskega 
sveta. V nemško-avstrijskem 
časopisju so se okoli leta 1870 
pričele pojavljati vesti o vzponih in 
raziskavah v naših gorah. 
Ustanavljala so se različna društva 
in pohitela s ponemčevanjem 
slovenskih gora. Nemško in avstrij-
sko alpsko društvo so ustanovili le-
ta 1874, več njegovih sekcij pa je 
imelo sedež na naših tleh. Na 
slovensko ozemlje je segalo tudi de-
lovanje Kluba avstrijskih turistov 
in Štajerske gorske službe. 

Na te organizacije se je sprva 
opiralo tudi delovanje dr. Johanne-
sa Frischaufa, navdušenega planin-
ca in graškega univerzitetnega 
profesorja. 2e leta 1868 je začel 
obiskovati Savinjske Alpe, od leta 

1974 dalje pa jih je sistematično 
preiskoval ter turistično in književ-
no obdeloval. V družbi domačih 
vodnikov je osvojil veliko vrhov, 
zgradil prva skromna zavetišča in 
označil več poti. 

V tem času se je ob močnih 
narodnostnih gibanjih pričela 
porajati ideja o ustanovitvi sloven-
ske planinske organizacije, saj so 
posamezni srčni Slovenci že takrat 
opravili vrsto vzponov doma in na 
tujem. Tudi dr. Frischauf je po-
zdravil ustanovitev Slovenskega 
planinskega društva 27. februarja 
1893, saj mu je bila zoprna pretira-
na nacionalna usmerjenost nemške-
ga Alpenvereina. Še isto leto sta bili 
ustanovljeni Kamniška in Savinj-
ska podružnica. 

a t 
Zvesti spremljevalci Pusta sicer ne marajo sestankovanja, dogovoriti pa seje vendarle treba kje 
ga bodo našli in kako mu bodo omogočili kar najbolj učinkovito vladavino, pa naj je še tako 
kratkotrajna. 

Gledališka skupina Prosvetnega društva 
Mozirje vedno znova preseneča z zahtevnimi in 
kakovostnimi dosežki. Zadnji oreh, ki so se ga 
zavzeto lotili, je drama Friedricha Schillerja 
»Spletke in ljubezen«, ki so jo ljubiteljem 
gledališke umetnosti v Mozirju prvič predsta-
vili v soboto zvečer in jo ponovili v nedeljo 

popoldne. Pod vodstvom neumo/nega Kranja 
Cesarja se bodo z njo širšemu krogu občinstva 
predstavili tudi v letošnjem, 8. po vrsti, kul-
turnem tednu občine Mozirje. 

Posnetek je z njihove zadnje vaje pred 
sobotno prer.iiero. 

GORNJA SAVINJSKA DOLINA 

8. kulturni teden 
Zveza kulturnih organizacij in kulturna skupnost občine 

Mozirje bosta od 4. do 11. februarja pripravili 8. kulturni teden 
občine Mozirje, ki bo letos še posebej pester. Teden je predvsem 
namenjen ustvarjalnosti in poustvarjalnosti domačih ljubiteljev 
kulture, kot gostje pa ga bodo dopolnili kulturniki pobratene 
srbske občine Cajetina in člani celjskega gledališča. 

PROGRAM 

Mozirje ob 18. uri: otvoritev kulturnega tedna z večerom 
čajetinskih kulturnih prireditev. 

SOBOTA, 5. februarja 
Gornji grad ob 17. uri: čajetinske kulturne prireditve 
Nazarje ob 18. uri: glasbeni večer, PD Nazarje in Ljubno 
Nova Štifta ob 18. uri: C. Goldoni — Sluga dveh gospodov 

PD Nova Štifta 

Rečica ob 19. uri: koncert delavske godbe na pihala 

NEDELJA, 6. februarja 
Ljubno ob 16. uri: ,,Naša beseda" — PD Nazarje, PD in OO 

ZSMS Mozirje 
Solčava ob 11. uri: C. Goldoni — Sluga dveh gospodov, PD 

Nova Štifta 

Luče ob 15. uri: C. Goldoni — Sluga dve., gospodov, PD 
Nova Štifta 

Gornji grad ob 16. uri: F. Schiller-Spletke in ljubezen, PD 
Mozirje 

PONEDELJEK, 7. februarja 
Mozirje ob 17. uri: „Naša beseda" — OO ZSMS Loke, PD 

in OO ZSMS Gornji grad, OO ZSMS Iverna in OO ZSMS 
Trnavče 

TOREK, 8. februarja 
Mozirje ob 16. uri: otvoritev likovne razstave mozirskih 

likovnih amaterjev 
, Mozirje ob 17. uri: osrednja proslava v počastitev sloven-

skega kulturnega praznika s podelitvijo plaket in priznanj 
Kulturni dnevi na vseh osnovnih šolah občine Mozirje 

SREDA, 9. februarja 
Bočna ob 19. uri: otvoritev prenovljene dvorane, PD občine 

Mozirje 

ČETRTEK, 10. februarja 
Mozirje ob 10. in 12. uri: M. Dekleva — Magnetni deček, 

Slovensko ljudsko gledališče Celje 

PETEK, ltfebruarja 

Mozirje ob 17. uri: Tone Svetina — literarni večer 
Gornji grad ob 19. uri: A. Schnitzler — Rajanje, SLG Celje 
Rečica ob 19. uri: F. Schiller — Spletke in ljubezen, PD 

Mozirje. 

v 

Mozirje 

Letošnji Pust že živi 
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Krajevna skupnost Gorenje 

Brez prostovoljnega 
dela tudi letos ne bo šlo 

V začetku leta 1983 so v vseh 
krajevnih skupnostih občine 
Velenje krajani skrbno izdelali 
delovne programe, določili no-
silce nalog ter predvideli vire, iz 
katerih bodo lahko črpali 
potreben denar. Kot kaže stara 
praksa, se kaj rado dogodi, da 
so načrti obsežni, potreb in že-
lja še mnogo več, denarja pa tu-
di za najnujnejše premalo. Za-
to nekatere manj pomembnejše 
naloge krajani prenašajo iz leta 
v leto. Tem se pridružijo še no-
ve, zahtevnejše, rdeče niti iz za-
čaranega kroga pa nikjer. 

V krajevni skupnosti Gore-
nje so krajani s preudarnim tro-
šenjem denarja in z veliko pro-
stovoljnega dela v zadnjih ne-
kaj letih naredili viden korak 
naprej. Složni so bili, vsaj do 
sedaj, in kos še tako težkim na-
logam. Precej so naredili na ko-
munalnem področju, razširili 
telefonsko omrežje, poskrbeli 
za lepše okolje in še in še. ,.Tu-
di za to leto je naš delovni pro-
gram dokaj obsežen. Pomanj-
kanje denarja bo skoraj gotovo 
tudi letos po svoje spremenilo 
naš prvotni program. V tem le-
tu bomo krajani Gorenja 
namenili največ pozornosti na-

daljevanju izgradnje vodovoda 
v Gavcah za približno 80 go-
spodinjstev. Ta prednostna na-
loga nam bo dodobra izprazni-
la blagajno, saj .znaša predra-
čunska vrednost celotnega 
objekta tri milijone. Za ta javni 
vodovod smo že leto poprej po-
trošili za izkop kanala in cevi 
550 tisoč dinarjev. V lanskem 
letu nam je zanj ostalo še 750 
tisoč dinarjev, samoupravna 
komunalna interesna skupnost 
bo za gavški vodovod prispeva-
la milijon 500 tisoč, nekaj sred-
stev pa bo primaknila še krajev-
na skupnost. Seveda razpložlji-
vega denarja kljub temu ne bo 
dovolj. Da bo ta naloga, iz-
gradnjo vodovoda v zaselku 
Gavce smo načrtovali šele v letu 
1984, uresničena, se bodo mo-
rali pošteno potruditi tudi kra-
jani sami. Z denarnimi in mate-
rialnimi prispevki ter seveda 
prostovoljnim delom bomo to 
prednostno nalogo ,,spravili 
pod streho", je dokaj optimi-
stično dejal v začetku pogovora 
predsednik sveta krajevne 
skupnosti Gorenje Jože Reme-
nih. 

Druga pomembnejša naloga 
je razširitev pokopališča v Pa-

ški vasi za približno 40 grobov. 
Potrebne dokumente že imajo, 
naloga pa jim bo vzela le malo 
denarja, saj bodo skoraj vsa 
dela naredili krajani udarniško. 

O avtobusnih postajališčih v 
Paški vasi, Gorenju in 
Skornem govorijo krajani že 
več kot tri leta. Bencinska kriza 
je opravila svoje in marsikoga 
prisilila, da se vozi v službo in 
po opravkih z javnimi prevoz-
nimi sredstvi. Izgradnjo avto-
busnih postajališč bo zato treba 
v tem letu enkrat za vselej spra-
viti z dnevnega reda sej skupšči-
ne in sveta krajevne skupnosti. 
Naložba jih bo veljala približno 
500 tisoč dinarjev. 

Kot je povedal Jože Reme-
nih, je ,,kriva" Šaleška magi-
strala, da še vedno nimajo po-
stavljenih avtobusnih postaja-
lišč. V delovnem programu za 
leto 1983 imajo krajani zapisa-
no še javno razsvetljavo v Paški 
vasi, vzdrževanje 9 km maka-
damskih in 6 km asfaltnih cest. 
V tem letu nameravajo narediti 
še kaj več pri izgradnji telefon-
skega omrežja, zlasti za tiste 
naročnike, ki so že do sedaj 
vključili v izgradnjo telefonije. 
Če jim bo ostalo še kaj denarja, 

se bodo v krajevni skupnosti 
Gorenje lotili še izgradnje ceste 
v Slatino. Nujno pa bodo mo-
rali krajani zgraditi še novo brv 
čez reko Pako pri Prislanu. Po-
vodnje v letu 1981 so namreč 
brv močno poškodovale in tako 
otežkočile povezavo krajanov 
Slatin z Gorenjem. Z nadaljno 

gradnjo Šaleške magistrale bi 
moral biti narejen tudi nov 
most pri Prislanu. Ker pa z na-
daljevanjem izgradnje tega ob-
jekta ne bo nič, se bodo morali 
krajani opreti na lastne sile. 

,,Ob koncu lanskega leta 

smo izvolili nove člane uprav^ 
nih organov. Namesto doseda-
njih 50 bo skupščina štela le 27 
članov, v svetu krajevne skup-
nosti pa bo le devet članov na-
mesto prejšnjih 13. Pred novim 
vodstvom so že nove, zahtev-
nejše stvari. Naj med njimi 
omenim obnovo in razširitev 
prodajnih prostorov naše trgo-
vine ter predvideti možnosti za 
hitrejši razvoj uslužnostne obrti 
v krajevni skupnosti. Obrtniki, 
ki delaio na našem področju so 
bolj industrijskega značaja in 
ne zadovoljujejo potrebam na-

ših krajanov," je še dodal Jože 
Remenih. 

Delovni program je resnično 
zelo obsežen, denarja za vse 
ne bo dovolj. Dobra volja in 
pripravljenost krajanov, ki ju 
kažejo že vse od leta 1975 na-
prej, bosta prav tako premalo. 
Da si bodo lahko ob koncu leta 
1983 zadovoljno meli roke, se 
bodo morali vključiti v uresni-
čevanje nalog prav si in ne le ti-
sti, ki bodo imeli cd uresničitve 
načrta neposredne koristi. 

T. P. 

V Paški vasi bodo v tem letu napeljali javno razsvetljavo in naredili avtobusno postajališče 

Krajevna skupnost Pesje 

Obsežen delovni 
program 

V preteklem obdobju, predvsem 
pa v zadnjih dveh letih, so v krajev-
ni skupnosti Pesje veliko postorili. 
Zlasti na komunalnem področju so 
dosegli vidne rezultate. O tem smo 
podrobneje že pisali tudi v našem 
časniku. Seveda pa bi bil seznam 
opravljenih del še obširnejši, če bi 
imeli na voljo seveda več denarja. S 
temi težavami se srečujejo ne le v 
krajevni skupnosti Pesje marveč v 
vseh krajevnih skupnostih občine. 

Kot kaže, bo letos denarja, ki bi 
ga potrebovali tudi v tej krajevni 
skupnostji še manj. Zato so temu 
primerno prilagodili tudi letošnji 
delovni načrt. To pa nikakor ne po-
meni, da drugih aktivnosti, ki niso 
strogo vezane na denarna sredstva 
in ki jih je mogoče opraviti s pro-
stovoljnim delom, ne bo. Kljub te-
mu pa je cesta v Podgorje, ki je po-
trebna temeljite obnove, od zemelj-
skih del do asfaltiranja, ena od po-
membnejših nalog letošnjega leta. 
Ko so namreč gradili Šaleško magi-
stralo pred leti je bila tod obvozni-
ca, zato je Podgorska cesta močno 
poškodovana. Vso potrebno doku-
mentacijo že imajo, dela pa bodo 
pričeli takoj, ko bodo vremenske 

razmere ugodne. Opravili bodo tu-
di nekaj nujnih vzdrževalnih del, 
predvsem s prostovoljnim delom na 
otroškem igrišču in še kje. Največ 
svoje dejavnosti bodo v letošnjem 
letu namenili delu krajevne samo-
uprave, družbenopolitičnim orga-
nizacijam, društvom in nenazadnje 
delegacijam za katere menijo, da 
svoje delo opravljajo odgovorno in 
vestno. Enako menijo tudi za po-
ravnalni svet krajevne skupnosti, ki 
je razrešil že prenekateri spor zlasti 
po vprašanju lastniških, premožen-
skih in mejnih zadev. Tudi nadalj-
no povezovanje krajevne skupnosti 
z delovnimi organizacijami oziro-
ma tozdi, ki so na tem področju, ne 
bodo zanemarili, saj je skupno so-
delovanje in medsebojno razumeva-
nje že doslej dalo željene sadove. 

Ob pisanju, kaj vse načrtujejo v 
krajevni skupnosti Pesje letos, ne 
moremo mimo tega, da je tamkaj-
šnja podružnična osnovna šola v 
zelo slabem stanju. Poleg tega, da 
pušča streha, so tudi po stropu in 
zidovih razpoke. Srednji, najstarej-
ši del objekta pa se vidno ugreza. 
Zato posebej ni potrebno poudar-
jati, da se dela velika gmotna škoda 

in da so učenci skupaj z učitelji v 
nevarnosti, če se ne bodo zganili in 
pravočasno ukrepali. Da pa bi ta 
pereč problem ie čimpreje rešili, so 
se v Pesjem sestali predstavniki 
krajevne skupnosti, družbenopoli-
tičnih organizacij, vzgojno-izobra-
ževalnega zavoda in interesne skup-
nosti. Dogovorili so se, da bodo v 
najkrajšem času opravili vsa naj-
nujnejša dela. Ostala prepotrebna 
dela pa po temeljitem strokovnem 
pregledu objekta. 

Po besedah predsednika skupšči-
ne krajene skupnosti Pesje Ferda 
Kukovca, je nekaj nalog načrtova-
nih tudi za srednjeročno obdobje. 
Predvsem gre za povečanje števila 
telefonskih priključkov, asfaltira-
nje nekaterih ulic v naseljkih, 
ureditev in obnova cestnih priklju-
čkov na Partizansko cesto. Prav ta-
ko pa v Pesjem načrtujejo skupaj z 
gospodarstvom občine hitrejši raz-
voj malega gospodarstva. Ob robu 
gozda je namreč še nekaj zazidalnih 
parcel, ki bi bile najprimernejše za 
obrtno dejavnost. 

B. Mugerle 

Podružnična osnovna šola 

Načel jo je zob časa 

KS Konovo — Društvo za družbeno dejavnost žensk 

Obširen in pester program 

stanjem podružnične osnovne šole, 
smo obiskali vodjo podružnične 
šole MANJCO STORMAN. 

,,Resnično je šola v zelo slabem 
stanju, še zlasti učilnice v sred-
njem, najstarejšem delu. Zgrajena 
je bila leta 1948. Razpoke na 
stropu, zidovih in poleg vsega še 
pogrezanje tega dela najnazorneje 
pove, da je stanje nadvse resno. 
Zadnja večja dela na šolskem 
objektu smo opravili v letu 1965, 
ko smo prekrili streho, zamenjali 
žlebove in prepleskali zunanjost. 
To pa je bilo vse. Približno pred 
dvema letoma smo na matični šoli 
povedali, da je šola potrebna 
temeljite obnove, vendar se do 
letos ni premaknilo z mrtve točke. 
Sedaj je -vso stvar prevzela 
izobraževalna skupnost. Na 
skupnem sestanku z drugimi 
dejavniki krajevne skupnosti, smo 
se dogovorili, da bomo takoj, ko 
bodo ugodne vremenske razmere, 
prekrili streho, da ne bo močenje 
povzročilo še večje škode. Preden 
se lotimo ostalih popravil je po-
trebno najprej ugotoviti vzrok raz-
pok in pogrezanje. Zato smo na 
pomoč poklicali ljubljanski zavod 
za raziskavo materialov. Upamo, 

da bodo čimprej opravili razi-
skavo. Seveda si učitelji močno 
želimo, da bi bila šola čimprej 
nared z2 varni in nemoten pouk. še 
več! Radi bi uredili tudi šolsko 
knjižnico — knjige imamo sedaj 
po vseh razredih ter na podstrešju 
— in sobo za interesne dejavnosti, 
ki so na naši šoli dokaj uspešne. 
Željeno bi z učenci opravili prosto-
voljno," je sklenila svojo pripoved 
Manica Storman. 

Mi pa dodajmo še naslednje. 
Dobro in plodno sodelovanje šole 
s krajevno skupnostjo in nena-
zadnje z vsemi krajani, je dovolj 
velik porok, da bodo tudi tej ne 
preveč lahko nalogi kos. Povedali 
so še. da bodo pri obnovi šole 
pomagali s prostovoljnim delom, 
saj se zavedajo, da potrebnega 
denarja ne bo lahko dobiti. Svojo 
trditev že uresničujejo, saj sta dve 
učilnici skupaj s kuharico med 
zimskimi počitnicami prebelili 
kuhinjo, zbornico, shrambo in 
sanitarne prostore. Poleg boljšega 
počutja v drugem polletju so 
prihranile tudi znatno vsoto de-
narja, katerega bodo lahko pora-
bili tudi za kaj drugega prav tako 
koristnega. B. Mugerle 

Gotovo je v naši občini malo 
krajevnih skupnosti, ki imajo 
društvo za družbeno dejavnost 
žensk. Se manj pa tistih, kjer bi ta 
društva marljivo delala. Med 
prizadevnost gotovo sodi društvo 
za družbeno dejavnost žensk 
Konovo. 

V preteklem letu je društvo 
pripravilo kuharski tečaj, mnoga 
predavanja, članice so obiskale 
pomembnejša spominska obeležja 
iz časov NOB. Vseskozi pa so se 
tvorno vključevale še v akcije kra-
jevne skupnosti skrbele za okolico 
doma krajanov, višek njihove de-
javnosti pa je bilo silvestrovanje za 
starejše krajane. Skupaj z vzgoji-
teljicami tamkajšnjega vrtca so 
izdelale etuie za očala in skupaj s 
člani kulturne umetniškega društva 
Lipa pripravile čudovit program. 
Nastopajoči so prikazali stare 
ljudske običaje, zapeli lepe pesmi 
in zaplesali. Marsikateremu starej-
šemu krajanu "so stopile solze v 
oči, prijetna in vesela pesem pa je 
ustvarila dobro razpoloženje. Mla-
dinci te krajevne skupnosti so 
sklenili, da bodo ohranili to staro 
narodno blago. Pripravljajo že 
prvo predstavo. 

Že iz pogovora s predsednikom 
skupščine krajevne skupnosti 
Pesje, smo izvedeli, da je 
lamkajšnjo osnovno šolo močno 
načel zob časa. Vsako zavlačevanje 
o prepotrebni obnovi le še poslab-
ša že tako težak položaj. Da bi se 
podrobneje seznanili z resničnim 

Tudi za to leto društvo za 
družbeno aktivnost žena Konovo 
načrtuje obširen in pester pro-
gram, od raznih tečajev, zanimivih 
in koristnih predavanj, izletov, 
kulturnih prireditev ter mnoge aV-
cije za lepo in čisto okolje. Članice 
tega društva tesno sodelujejo z 
vsemi družbenopolitičnimi orga-

nizacijami v krajju, še posebej us-
pešno pa z dramsko skupino, ki 
gostuje po okoliških krajevnih 
skupnostih s komedijo Poročil se 
bom s svoio ženo. V tem mesecu 
pa bo ta dramska skupina že vadi-
la novo odersko delo. 

Z. S. 

Podružnična osnovna šola v Pesjem, katere obnova je več kot potrebna 

,,Upam, da obnova šole ne bo pre-
več motila šolskega dela" meni 
Manica Štorman 

Obujajo stare ljudske običaje 
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Osnovna šola Antona Aškerca 

Nadgradnja bo končana sredi marca 
V Titovem Velenju se na 

osnovnih šolah že nekaj let 
otepamo z. veliko prostorsko 
stisko, ki otežuje zahtevno 
vzgojno izobraževalno delo 
ter onemogoča uveljavljanje 
sodobnejših učnih metod. 
Preobsežno zaposlovanje je 
zahtevalo, da smo v kratkem 
roku zgradili tri osnovne šole, 
tako da imamo sedaj v Titovem 
Velenju kar šest osnovnih šol 
med katerimi je ena s prilagoje-
nim programom. 

Kljub temu, da smo šele 
preteklo šolsko leto predali 
namenu novo osnovno šolo se 
je že letos ponovno pojavila 
velika prostorska stiska, saj se 
je vpisalo v prve razrede bist-
veno več otrok kot jih je šola-
nje zaključilo. Visoke vpise pa 
pričakujejo tudi v prihodnjih 
šolskih letih. 

Če želimo na področju vzgo-
je in izobraževanja nadaljeva-
ti zastavljene usmeritve in 
polagoma na vseh šolah v 
občini uvesti celodnevno obli-
ko dela, bi prav gotovo morali 
še v tem ali v začetku prihod-
njega srednjeročnega obdobja, 
v Titovem Velenju zgraditi še 
eno osnovno šolo. Takšna po-
treba pa je v sedanjem gospo-
darskem položaju težko izved-
ljiva. Vendar pa kljub temu ne 
bi smeli dovoliti da izničimo ce-
loten napredek, ki smo ga na 
tem področju v preteklih letih 
tako stežka ustvarili. 

Ker denarja za večje grad-
nje v tem šolskem letu ni bi-
lo, se je občinska izobraževal-
na skupnost odločila, da naj-
večje težave ublaži z nadgrad-
njo osnovne šole Anton 
Aškerc. Po prvotnih predvide-
vanjih bi morala biti nadgrad-
nja dokončana kmalu po 
pričetku šolskega leta. Zal pa 
se je zataknilo pri dokumenta-
ciji, tako da je bil naslednji 
rok, začetek drugega polletja 
tega šolskega leta. Tudi tokrat 
ni šlo vse po načrtih, zato smo 
obiskali šolo Anton Aškerc in 
o nadgradnji spregovorili z rav-
nateljico te šole Cveto Pušnik. 

Tovarišica ravnateljica, ce-
lo prvo polletje sle se na vaši 
šoli srečevali s številnimi teža-

Rok je kratek in marsikaj bo potrebno še postoriti 

vami zaradi gradnje. Katera 
dela pa so bila doslej že opra-
vljena? 

Cveta Pušnik: ,,Nadgradnja 
sedaj napreduje po predvide-
nih rokih, vendar so to novi 
roki, ki jih je gradbeni odbor 
sprejel sredi oktobra. Zamude 
so nastale zato, ker gradbeno 
podjetje,' ki je izvajalec del, ni 
uspelo dobiti potrebnih mate-
rialov. Najprej so bile težave z 
železno konstrukcijo, nato s 
pločevino, primanjkovalo pa je 
tudi nekaterih drugih izdelkov. 
Sedaj predvidevamo, da bo 
nadgradnja predana namenu 
sredi marca. Sicer pa smo na 
šoli ob nadgradnji opravili še 
vrsto drugih del. Prebelili smo 
vse šolske prostore, zamenjali 
radiatorje, preuredili centralno 
ogrevanje in pripravili nove 
garderobe." 

S poukom. pa ste imeli 
določene težave? 

Cveta Pušnik: „Nekaj razre-
dov z naše šole je moralo 
gostoljubje iskati na osnovni 
šoli Gustav Šilih. Nismo nam-
reč mogli zagotoviti popolne 
varnosti za učence v zgornjih 
nadstropjih. Izpostavljeni pa 
bi bili tudi prevelikemu 
hrupu. Ta teden pa so zopet 

vsi učenci na naši šoli, le da 
imamo delo organizirano v eni 
in pol izmeni.". 

Kakšna pa bo cena te nad-
gradnje? 

Cveta Pušnik: ,,Po pogod-
bi bo la nadgradnja veljala 28 
milijonov dinarjev. Urediti pa 
smo morali še nekaj nepred-
videnih pomanjkljivosti, saj se 
je ob nadgradnji pokazalo, da 
so bila nekatera dela že prej 
slabo opravljena. Dodatno 
smo uredili tudi prostor za 
manjšo jedilnico, ki bo name-
njen učencem nižjih razredov, 
pa garderobe, fasado in belje-
nje prostorov." 

Kako pa boste organizirali 
pouk, . ko pridobite nove 
učilnice? 

Cveta Pušnik: Čeprav bomo 
dobili osem novih učilnic, bo 
pouk na šoli eno in pol izmen-
ski. V eni izmeni bodo učenci 
višjih razredov. Takšno delo 
pa bomo te nove učilnice, 
omogočile tudi učencem četrtih 
razredov." 

Vaša velika želja je bila 
izgradnja manjše telovadnice? 

Cveta Pušnik: ,,Da, to bi 
nujno potrebovali, saj števil-
nim otrokom ne moremo omo-
gočiti zadovoljive telesne vzgo-

je. Več let smo hranili sredstva 
od amortizacije za gradnjo te 
telovadnice. Sedaj pa te naloge 
nc bomo mogli uresničiti." 

In za konec še vprašanje o 
učnem uspehu, saj so bile teža-
ve pri pouku očitne. 

Cveta Pušnik: ,,Ker so 
učenci in učitelji ob nastalem 
položaju pokazali veliko mero 
razumevanja in strpnosti, de-
lo vendarle ni bilo preveč 
otežkočeno in zato tudi učni 
uspeh ni padel. Na obeh šolah 
pa smo morali zaradi prezase-
denosti, okrniti nekatere jzven-
šolske dejavnosti. Ob teh teža-
vah pa je bilo tudi nekaj po-
zitivnega. Razvili smo razne 
oblike sodelovanja, med učenci 
in učitelji obeh šol, ki bi dru-
gače gotovo odpadle." 

Nadgradnja šole Anton 
Aškerc bo torej končana nekje 
sredi prihodnjega meseca. Pa 
vendarle moramo ob koncu 
ugotoviti, da je bilo pri uresni-
čitvi le tako pomembne naloge 
vse preveč zapletov in raznih 
vprašajev. Ob nekoliko hujši 
zimi bi bila gradnja prav goto-
vo dokončana šele nekje v po-
letju. 

B. Zakošek 

Zveza borcev Center — levi breg 

Več sodelovanja z mladimi 
Čeprav borčevska orga-

nizacija v krajevni skupnosti 
Center-levi breg šteje le 74 čla-
nov starih 65 in več let in jih 
polovica ni pri najboljših mo-
čeh, je njena dejavnost kljub 
temu dokaj uspešna. Res je, da 
organizacija kot celota, razen 
nekaterih vsakoletnih akcij, ne 
beleži večjih delovnih uspehov, 
so pa zato nekateri njeni člani 
vključeni v različne dejavnosti 
in so pri tem nadvse uspešni. 

Največ časa, pozornosti 
namenjajo mladini. Vrsta sre-
čanj ob najrazličnejših 

priložnostih, kot so skupni po-
hodi, srečanja ob spominskih 
obeležjih, spremljanje Kurir-
čkove pošte in druge akcije ka-
žejo na to, kolikšno pozornost 
so borci posvetili prav mlajše-
mu rodu. Za uspešnejše oprav-
ljanje svojega poslanstva ima 
organizacija nekaj komisij. 
Najpomembnejši sta komisiji 
za borce in za ohranjanje tradi-
cij narodnoosvobodilne borbe. 

Tudi za letošnje leto načrtu-
jejo dokaj obširen delovni 
program. Obogatili bodo 
družbeno-politično dejavnost 

Medtem ko so sedaj, v zimskem času, v marsikateri krajevni 
skupnosti delovne akcije, pa so se krajani krajevne skupnosti 
Edvarda Kardelja v preteklih dneh odločili, da prekinejo to 
mrtvilo in vsaj delno polepšajo svoj okoliš. Čeprav jih je veliko 
ostalo doma in so raje iz varne razdalje opazovali pridne stano-
valce, pa je bil vendarle odziv na delovno akcijo dober. 

ter delo na področju splošnega 
ljudskega odpora in družbene 
samozaščite. Obiskali bodo 
tudi nekatera spominska 
obeležja v občini in izven nje 
ter organizirali srečanja z borci 
v sosednjih krajevnih skup-
nostih. Največ pozornosti 
bodo letos namenili mladim, 
zlasti tabornikom. Z njimi 
želijo navezati tesnejše stike, 
saj je taborniška de javnost zelo 
blizu borčevski. Poleg prena-
šanja tradicij NOB na mlajše, 
zlasti na osnovnih šolah, kjer 
bi kakšno uro namenili tej tek-
mi, bodo borci precej časa 
namenili tudi starejšim prebi-
valcem svoje krajevne skup-

nosti. Najprej bodo pripravili 
številčni seznam starejših 
občanov, nato pa se z mladimi 
dogovorili za sosedsko pomoč. 

To je le nekaj nalog, ki jih 
borci v krajevni skupnosti 
Center — levi breg načrtujejo 
za letos. ,,Brez dvoma je, da 
bomo del svoje aktivnosti tudi 
letos namenili tistim akcijam, 
ki jih organiziramo vsako leto. 
Teh je kar precej, zato je 
razumljivo, da nam letos ob 
dovolj obširnem delovnem na-
črtu dela ne bo manjkalo," je 
dejal predsednik borčevske 
organizacije v krajevni skup-
nosti Center — levi breg Ferdo 
Kovič. B. Mugerle 
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Kam pa tako potiskate avtomobil? 
V april! Morda takrat (ne) bo več bencina!? 

KUL  TURA  • KUL  TURA  • KUL  TURA 

Prireditve  v februarju 

Razstava olj Aristida Zornika 
Jutri, 4. februarja, bodo v počastitev 8. februarja — sloven-

skega kulturnega praznika odprli v razstavnih prostorih Kultur-
nega centra Ivan Napotnik Velenje razstavo olj slikarja ARISTI-
DA ZORNIKA iz Titovega Velenja ob njegovi 70-letnici. 

V kulturnem programu bo sodeloval Dekliški pevski zbor 
Gimnazije iz Titovega Velenja pod vodstvom Danice Pirečnik. 

Razstava bo odprta do 2. marca, vsak delovriik od 9.00 do 
18.«) ue, v soboto pa od 9.00 do 13.00 ure. 

Medved in snubač 
V petek, 4. februarja, ob 20.00 uri bo v domu kulture v Tito-

vem Velenju premiera dveh enodejank MEDVED IN SNUBAČ, 
Antona Pavloviča Čehova v izvedbi Amaterskega gledališča iz 
Titovega Velenja. Režija Ljerka Belak. 

Vstopnice po 100 din prodajajo v knjižnici v Titovem Velenju, 
vsak delovni dan od 9.00 ure do 15.00 ure, v soboto do 13.00 ure 
ter pred predstavo. Za šolsko mladino 50 % popust. 

Nastop skupine Novi fosili 
V nedeljo, 6. februarja, ob 17.00 in 19.00 uri bo v domu 

kulture v Titovem Velenju nastopila vokalno-instrumentalna 
skupina NOVI FOSILI iz Zagreba. 

Vstopnice po 200 din prodajajo v knjižnici v Titovem Vele-
niu, vsak dan od 9. do 15.00 ure, v soboto do 13.00 ure ter eno uro 
med koncertom. 

Slovenski kulturni praznik 
Torek, 8. februar 
Knjižnica bo za oglede odprta od 9.00 do 18.00 ure, za 

napovedane skupina pa tudi izven tega časa. 
V domu kulture v Titovem Velenju bo nastopila Šaleška 

folklorna skupina za dijake srednjih in osnovnih šol po posebnem 
razporedu. 

Muzejske zbirke na velenjskem gradu bodo tega dne odprte 
za napovedane skupine. Vstop prost. Informacije na telefon 850-
314. 

V sredo, 9. februarja, bo ob 19.30 uri v domu kulture v Ti-
tovem Velenju osrednja proslava v počastitev Prešernovega dne — 
slovenskega kulturnega praznika. Na proslavi bodo podelili tudi 
letošnja priznanja Kulturne skupnosti Velenje. Sodelovalo bo 
amatersko gledališče iz Titovega Velenja in Dekliški pevski zbor 
Gimnazije iz Titovega Velenja. Vstopnine ne bo! 

Kitarist Andrej Vari 
V petek, 11. februarja, ob 19.00 uri bo v knjižnici v Tito-

vem Velenju kulturni večer, na katerem se bo predstavil KITA-
RIST ANDREJ VARL iz Ljubljane. Na sporedu bodo skladbe za 
kitaro solo skladateljev Bacha, Sora, Givlianija, Duarteja in Ber-
k!cya. 

Od romantike do realizma 
V petek, 18. februarja, ob 19.00 uri bo v knjižnici v Titovem 

Velenju petkov KULTURNI VEČER, na katerem bodo „učenci 
glasbene šole iz Titovega Velenja igrali klavirske skladbe od 
romantike do realizma". 

Sluga dveh gospodov 
V sredo, 23. februarja, bo ob 19.30 uri v domu kulture v 

Titovem Velenju gostovala Drama Ljubljana s komedijo Carla 
Goldonija SLUGA DVEH GOSPODOV. Režija: Peter Lotschak. 
Igrajo: Andrej Kurent, Meta Vranič, Danilo Benedičič, Branko 
Grubar, Marija Benko, Janez Vajevec, Brane Ivane, Polona Vet-
nh, Tone Gogala (gost iz Slovenskega gledališča v Trstu) in Tone 
Homar. 

Vstopnice po 100 dinarjev bodo prodajali v knjižnici v Tito-
vem Velenju od ponedeljka, 14. februarja, dalje, vsak dan od 
9.00 do 15.00 ure ter v soboto od 9.00 do 13.00 ure. Za šolsko 
mladino bo 50 <% popust. 

Prleški večer 
V petek, 25. februarja, ob 19.00 uri bo v knjižnici v Titovem 

Velenju PRLEŠKI VEČER, na katerem bodo predstavili knjigo 
Manka Golarja: VERZENCI. Navzoča bosta avtor in ilustrator 
Božo Kos. V kulturnem programu bo sodeloval KUD Veržej — v 
pesmi in besedi. 

Kulturni center „lvan Napotnik" Velenje v sodelovanju z li-
kovnim odborom pri ZKO Velenje vabita vse ljubitelje risanja 
na 

ZAČETNI RISARSKI TEČAJ 

ki bo v prostorih Gimnazije Velenje s pričetkom 12. 2. 1983, 
ob 9. uri. Tečaj bo ob sobotah od 9. do 13. ure in bo trajal 
predvidoma do 23. 4. 1983. Vodil ga bo akad. slikar Jože 
Muhovič. 

Vpisnina znaša 500 dinarjev. Informacije dobite v Kulturnem 
centru ,,lvan Napotnik" Velenje pri tov. Zavolovšku, te-
lefon: 850-265. 



S. btran K f i a S IZ DELA INŠPEKCIJ Titovo Velenje >c 3. februarja 1983 
a a m — i 

Občinski inšpektorat 
m 

S preventivnim delovanjem želijo 
zmanjšati število kršitev 
Zakonitost poslovanja organiza-

cij, organov in posameznikov nad-
zirajo tudi inšpekcijske službe. Ve-
lenjski občinski inšpektorat je v 
preteklem letu izvajal naloge in-
špekcijskega nadzorstva s področ-
ja tržne, sanitarne, urbanistične, 
gradbene, vodno gospodarske, po-
žarno varnostne, elektronergetske, 
gozdarske, veterinarske, kmetijske 
in delovne inšpekcije. Te zahtevne 
naloge je opravljalo 12 inšpektor-
jev in en pomočnik inšpektorja. 

Veterinarska, gozdarska delovna, 
kmetijska in elektroenergetska in-
špekcija, so bile organizirano med-
občinsko /a občine Mozirje, Vele-
nje in Žalec. V mesecu septembru 
je, žal, prenehala delovati med-
občinska kmetijska inšpekcija, ta-
,ko da je to področje, kar je ven-
darle nesprcjemljiy>, še vedno ne-
pokrito. Ker občinski inšpektorat 
ni imel zagotovljenih finančnih 
sredstev, tudi ni bil zaposlen komu-
nalno cestno prometni inšpektor, ki 
bi ga prav tako nujno potrebovali. 

Pa poglejmo kaj so o delu v rni 
nulem delu menile posamezne in-
špekcije. 

TRŽNA INŠPFKCI.IA 
Pri preskrbi tržišča so bile skoraj 

vse leto prisotne motnje, na katere 
ni imela tržna inšpekcija nikakr-
šnega vpliva. Cene iz občinske pri-
stojnosti so bile v mesecu juniju 
zamrznjene, kar je povzročilo veli-
ko težav v družbenem in zasebnem 
sektorju. Ker so bile cene stalno 
pod nadzorom, so bila že v kali 
zatrta razna nedovoljena poveča-
nja. Inšpektorji ugotavljajo, da je 
težavna kontrola maloprodajnih 
cen predvsem pri poslovalnicah, ki 
imajo matično firmo izven občine. 
Tak primer so tudi prodajalci na 

. tržnici. 

Kontroli kakovosti živil niso na-
menjali posebne pozornosti, kljub 
temu pa so vzorčili nekatere pro-
izvode. Laboratorijske analize so 
pokazale, da je kruh na meji do-
voljene kakovosti. Večkrat je bil v 
prodaji jogurt celjskih mlekarn, ki 
ni zadostil pravilniku o kvaliteti 
mlečnih proizvodov. Inšpektorji 
ugotavljajo, da z neurejenimi ce-
novnimi razmerami na trgi pada 
tudi kakovost proizvodov. Doka-
zovanje oporečnosti živil pa je žal 
vedno dražje. 

Na področju gostinstva je tržna 
inšpekcija pozornost namenjala 
predvsem izpoljevanju minimalnih 
tehničnih pogojev poslovanja go-
stinskih obratov družbenega in za-
sebnega sektorja. V veliko obratih 
družbenega sektorja ti niso zado-
voljivi. Težave nastajajo tudi pri 
odpravi pomanjkljivosti, saj go-
stincem primanjkuje finančnih 
sredstev. Zasebni gostinci pa so 
predvsem kršili pri cenah, saj so ne-
kateri pričeli uporabljati višje cene 
že pred potrditvijo. V nekaterih 
gostinskih lokalih ceniki tudi niso 
bili usklajeni s potrjenimi cenami. 

Tržna inšpekcija ugotavlja, da je 
kvaliteta gostinskih storitev skro-
mna, izbor hrane in pijač pa tudi 
ni dovolj pester. 

Na področju obrtnih storitev je 
bilo ugotovljenih nekaj primerov 
prekoračitve obsega dejavnosti. 
Tudi obrtniki so pogosto upora-
bljali nepotrjen cenik storitev. 
Nadzor pa je na tem področju te-
žaven in neučinkovit, ker skupnost 
za cene potrjuje samo storitveno 
uro, ne pa kalkulativnih elementov 
in normativov. 

Prijavov šušmarstva ni bilo veli-
ko, saj občani takšne ilegalne de-
javosti iz raznih vzrokov nočejo 
ovaditi. Brez prič in dokazljivih 
elementov pa ga je težko dokazati. 
Na neučinkovitost tržne inšpekci-

je vpliva obstoječa zakonodaja; 
kazni za kršitelja so največkrat kar 
simbolične. 

SANITARNA INŠPEKCIJA 
Sanitarna inšpekcija opravlja 

nadzorstvo nad izvrševanjem pred-
pisov s področja sanitarnega, hi-
gienskega in epidemiološkega var-
stva občanov ter nadzorstvo nad 
izvajanjem predpisanih ukrepov, 
ki so določeni za uresničevanje 
zdravstvenega varstva. 

Skupaj s tržno inšpekcijo je sani-
tarna inšpekcija v preteklem letu 
pregledali vse zasebne gostilne in 

gostinske lokale družbenega sek-
torja. Ugotovila je, da je pogosto 
premalo zadovoljiva higiena v 
obratnih družbene prehrane, med-
tem ko je snažnost v šolah in vrtcih 
dobra. 

Odlaganje odpadkov na divja 
odlagališča je vedno večji problem. 
Sanacija divjih odlagališč, ki je ste-
kla 1981. leta, najbrž ne bo hitro 
končana. 

Inšpekcija tudi ugotavlja, da ne-
katera zajetja javnega vodovoda še 
vedno nimajo zagotovljenega ožje-
ga oziroma širšega varstvenega pa-
su. Prav tako nekaj lokalnih vodo-
vodov še nima tehničnega oziroma 
uporabnega dovoljenja in jih po-
oblaščena delovna organizacija ne 
sprejme v upravljanje. Krajevne 
skupnosti pa nimajo dovolj denar-
ja, da bi pomanjkljivosti odstrani-
le. Tako ni rednega nadzora nad te-
mi vodovodi. Problematika bo 
očitno ostala nerešena dokler ne bo 
prišlo do kakšnih hidričnih epide-
mij. 

GRADBENA INŠPEKCIJA 
Iz leta v leto se ob tehničnih pre-

gledih družbenih objektov poja-
vljajo iste pomanjkljivosti. Zato bi 
izvajalske organizacije vendarle 
morale posvetiti kvalitetnejšemu 
delu več pozornosti. Skrajno malo-
marno je tudi popravilo napak, ki 
jih ugotovi komisija za tehnični 

vnimi oblikami vplivati na obča-
ne, da si pridobijo potrebna 
dovoljenja pred pričetkom grad-
nje. Zmanjšuje se sicer število ne-
dovoljenih gradenj stanovanjskih 
hiš, narašča pa število raznih dru-
gih objektov. To so predvsem 
manjša gospodarska poslopja, ka-
tere graditelji uporabljajo za vzre-
jo domačih drobnih živali in kot 
shrambo za orodje. Te nedovolje-
ne gradnje nastanejo v večini 
primerov zato, ker investitorji 
nimajo toliko kmetijske obdelo-
valne zemlje, da bi si lahko objekt 
postavili z dovoljenjem odloka o 
urbanističnem redu občine Vele-
nje. Ob sedanjih prizadevanjih za 
večjo proizvodnjo hrane pa bo 
najbrž potrebno ta odlok ponov-
no pretehtati. K zmanjšanju števila 
nedovoljenih gradenj v naši občini 
pa bo urbanistična inšpekcija lah-
ko pripomogla le, če ji bodo 
pomoč nudile tudi krajevne 
skupnosti in občani. Ti so se doslej 
takšnemu sodelovanju vse preveč 
radi izmikali. 

POŽARNA IN VODNO 
GOSPODARSKA INŠPEKCIJA 

Požarna inšpekcija je v lanskem 
letu namenila največ pozornosti 
združenemu delu. Pri nadzoru je 
ugotovila, da večina organizacij 
združenega dela nima niti osno-
vnih samoupravnih aktov, ki bi 
urejali požarno varnost. Prav tako 

Ponekod še vedno mačehovski odnos do požarne varnosti 

pregled. Te se kmalu po popravilu 
ponovno pojavijo in nastane do-
datna škoda, ki jo morajo plačati 
tako uporabniki kakor tudi delov-
na organizacija. Največ napak se 
pojavlja zaradi nestrokovno izdela-
nih projektov, nekvalitetne izvedbe 
del in nepravilne uporabe materia-
lov. 

Zakon o gradnji objektov ne 
predvideva ukrepov in sankcij pro-
ti projektantom, izvajalcem in ose-
bam, ki opravljajo na objek-
tih strokovtii nadzor, če svoje delo 
naredijo 'malomarno in s tem pov-
zročajo škodo ali prekoračitev in-
vesticijskih vlaganj. Gradbena 
inšpekcija tudi ugotavlja, da bi 
morala biti ustanovljena komisija, 
ki bi pregledala projekt pred izda-
jo gradbenega dovoljenja. Komisi-
ja bi ugotovila, če je projekt izde-
lan skladno z najnovejšimi tehni-
čnimi rešiivami. Kadri, ki izdajajo 
gradbeno dovoljenje, namreč za 
takšno delo niso usposobljeni. Po-
sebno vprašanje je tudi gradnja in-
dividualnih objektov v lastni režiji, 
saj je le ta marsikdaj nesolidna. 

URBANISTIČNA INŠPEKCIJA 
V lanskem leiu je urbanistična 

inšpekcija obravnavala 93 črnih 
gradenj. ?4evilo teh je torej v po-
rastu, in sicer za 14 odstotkov, če-
prav so inšpektorji skuša-
li z raznimi preventi-

ni urejeno izobraževanje, usposa-
bljanje in preizkušanje znanja 
delavcev s področja varstva pred 
požarom. Kjer pa takšni akti so, 
jih marsikdaj v praksi ne izvršuje-
jo. Ponekod ne uresničujejo tudi 
odločb požarne inšpekcije. Ugoto-
vljeno je bilo tudi površno ali celo 
povsem pomanjkljivo usposablja-
nje delavcev, ki opravljajo dela in 
naloge z vnetljivimi in nevarnimi 
snovmi. 

Vodno gospodarska inšpekcija 
je v letu 1982 v reki Paki (ob Elek-
trarnah Šoštanj) zabeležila manjši 
pomor rib. Do pomora je prišlo 
verjetno zaradi zelo nizkega vodo-
stoja, sicer pa večjih problemov na 
tem ptdročju ni bilo. 

ELEKTROENERGETSKA IN-
ŠPEKCIJA 

Poseben problem, ki ga ugota-
vlja ta inšpekcija, je javna razsve-
tljava. Ureditev javne razsvetljave 
je največkrat opravljena pozneje 
kot glavni objekt, kateremu je ta 
razsvetljava namenjena. Izvajalec 
del ni zainteresiran, da bi zaprosil 
za tehnični pregled, investiror pa 
na to največkrat pozabi. Tako je 
javna razsvetljava postavljena in 
dograjena, ne služi pa namenu 
(križišče šaleške magistrale, del 
Kardeljevega trga). Inšpekcija tudi 
opozarja, da pri gradnji objektov 

in sta novanjskih sosesk, kjer 
sodelujejo različni investitorji, de-
lo ni dovolj usklajeno. Tako je 
pogosto objekt že sposoben za 
uporabo, medtem ko zunanja 
ureditev s komunalnimi priključki 
še ni narejena. Precej težav nastaja 
tudi zato, ker izvajalci del pogosto 
nimajo materialov,, ki bi ustrezali 
predvidenim standardom. 

VETERINARSKA INŠPEKCIJA 
Ta inšpekcija je največ pozorno-

sti namenila pojavu živalskih 
kužnih bolezni kot so steklina 
malokrvnost konj ter varooza če-
bel. Veterinarski inšpektor opoza 
rja, da v preteklem letu v občini si-
cer nismo zabeležili primerov stek-
line, vendar pa največja nevarnost 
preži ravno takrat, ko naša bud 
nost pred to boleznijo popusti. Za 
to bi bilo nujno potrebno, da bi 
lovske organizacije dosledneje 
upoštevale predloge veterinarske 
inšpekcije. 

Malokrvnost konj je bila ugoto-
vljena v šestih primerih medtem ko 
se je varooza čebel (proti kateri še 
ni zadovoljivega zdravila), pojavila 
na treh območjih. 

Zaradi pomanjkanja zdravil in 
vitaminsko rudninskih pripravkov, 
bo najbrž v letošnjem letu prišlo 
do padca ekonomičnosti živinorej-
ske proizvodnje. 

GOZDARSKA INŠPEKCIJA 
Eden od največjih problemov na 

tem področju, je nedovoljen 
promet z lesom. Ta sicer upada, 
vendar pa je število ugotovljenih 
nepravilnosti in kršitev še vedno 
visoko. 

Ugotavljali so tudi, da zlasti 
zasebni lastniki gozdov ne sekajo 
toliko lesa kot je po načrtih pred-
videno. Ti zaostanki so še v 
dopustnih mejah, razen v težje 
dostopnih listnatih gozdovih. 

INŠPEKCIJA DELA 
V preteklem letu je ta inšpekcija 

največ skrbi namenila redni kon-
troli varstva pri delu, uresničeva-
vanju kolektivne pogodbe o delo-
vnih razmerjih med delavci in 
samostojnimi obrtniki, kontroli 
dela po pogodbah o delu, nadur-
nemu delu, delu upokojencev ter 
uresničevanju zakona o varstvu pri 
delu in zakona o delovnih razmer-
jih. Pri obrtnikih so na področju 
včffstva pri delu večji problem 
neustrezni aparati in stroji ter 
neustrezni delovni prostori. Pri 
sklepanju kooperacijskih pogodb, 
je dosežena večja disciplina, največ 
kooperantov pa je imel GIP Veg-
rad. 

Inšpekcija je tudi ugotovila, da 
je bilo v prvih osmih mesecih lan-
skega leta, opravljeno v organiza-
cijah združenega dela več kot 740 
tisoč nadur. Za veliko število na-
dur ni objektivnih vzrokov. V lan-
skem letu je bilo 124 nesreč pri 
delu, kar je za 8 odstotkov več kot 
v letu 1981. (podatek je za OZD, 
ki sodijo v pristojnost občinske 
inšpekcije dela). 

KMETIJSKA INŠPEKCIJA 
Kmetijska inšpekcija je vso 

pozornost namenjala predvsem 
preprečevanju sprememb kmetij-
skih zemmljišč v nekmetijske 
namene. Občina Velenje je ena 
redkih občin v Sloveniji ki še nima 
sprejetega prostorsicega dela 
združbenega dogovora, v katerem 
bi bila opredeljena zemljišča za 
trajno kmetijski rabo in za ostale 
namene. Tako se pojavlja še vedno 
veliko primerov nedovoljenih gra-
denj in uporabe kmetijskih površin 
v nekmetijske namene. 

V zadnjem času si je vedno več 
občanov želelo pridobiti status 
kmeta, število vlog se je bistveno 
povečalo, predvsem zaradi določe-
nih ugodnosti ki jih kmetje imajo 
(maksimum kmetijskih zemljišč, 
nakup kmetijskih zemljišč, gorilno 
olje — nafta . .). 

Za boljše in uspešnejše delo v 
letošnjem letu, bo občinski inšpek-
torat na prihodnji seji zborov 
skupščine, ko bo podajal tudi 
poročilo o opravljenih nalogah v 
preteklem letu, predlagal nekatere 
usmeritve in naloge, ki jih namera-
va uresničiti v letošnjem letu. 

B. Z. 

Savinjsko-šaleška veterinarska  postaja 

Veliko dela in težav 
V Savinjsko-Šaleški veterinarski 

postaji — delovni enoti Velenje 
združujejo dela in naloge le trije 
veterinarji, veterinarski tehnik in 
administratorka. Dela je na pod-
ročju, ki ga pokrivajo, ogromno, 
težav, s katerimi se srečujejo pri 
vsakdanjem poslu, pa tudi ne prav 
malo. 

,,Naša osnovna dejavnost je 
namenjena zdravstvenemu varstvu 
živali, posebno pozornost pa 
namenjamo varstvu pred bolez-
nimi, ki se prenašajo iz živali na 
ljudi. Teh je cela vrsta. Ta de-
javnost je razdrobljena še na posa-
mezne panoge po'vrstah živali in 
na kontrolo proizvodov živalskega 
izvora (meso — mesni izdelki, 

Ivo Zagožen 

mleko — mlečni izdelki). Drugo 
vejo dela velenjskih veterinarjev 
predstavlja razvoj živinoreje. 
,,Veterinarji smo vsak dan v stiski 
z živinorejci, jim dajemo nasvete 
in prenašamo izkušnje ter tako po-
sredno vplivamo na pospešen 
razvoj živinoreje. Dela je za tri 
veterinarje in veterinarskega tehni-
ka ogromno," so bile uvodne be-
sede vodja te delovne enote Iva 
Zagožna. 

Na področju zdravstvenega 
varstva živali namenjajo veteri-
narji posebno skrb preventivi. K 
tej sodijo zlasti cepljenja, 
preiskave za ugotavljanje bolezni 
klitonožcev in podobno, Kurativa 
pa je praktično njihovo vsakdanje 
delo. Preventivne akcije lahko 
velenjski veterinarji predvidijo že v 
začetku leta. Povsem drugače je 
pri kurativi, saj morajo zdraviti ta-
krat, kadar je to potrebno. V 
preteklem letu so morali posre-
dovati kar v 4512 primerih, treti-
ranih, zdravljenih živali pa je bilo 
krepko čez sedem tisoč. Cepijo 
oziroma zatirajo razne bolezni 
predvsem prve mesece v letu. Lani 
so tako proti steklini cepili 2188 

štirinožcev, 3800 svinj so cepili 
proti rdečici, za tuberkulozo pa 
pregledali preko 1800 prašičev. Od 
bolezni, ki se rada prenaša iz živali 
na človeka in je tudi zanj nevarna, 
je vranični presad. 

,,Vseskozi po vojni je prav ta na 
prvem mestu nevarnih bolezni, ne 
samo za živali, ampak tudi za člo-
veka. Zato je zatiranje te bolezni 
naša najpomembnejša naloga. 
Rada se pojavlja zlasti na tistih 
področjih, kjer so ali so bile 
usnjarne. Klica povzročitelja 
vraničnega presada se zadržuje v 
tleh. Narava bolezni je taka, da je 
klica živa v tleh tudi do 40 let. 
Zato vsako leto izvajamo na tem 
področju preventivno cepljenje. 
Tako je bilo v letu 1982 cepljenih 
preko 450 živali. Za živino je to 
smrtna bolezen, ničmanj nevarna 
pa ni tudi za človeka," je o tej 
bolezni na kratko povedal Ivo 
Zagožen. 

- Med podobne sodi tudi tuber-
kuloza. Velenjski veterinarji 
pregledajo v treh letih vso živino v 
dolini. Zlasti spodbudno in 
pomembno je to, da v zadnjih letih 
niso zabeležili niti ene obolele 
živali za tuberkulozo, kar pomeni, 
da delo resnično dobro opravljajo. 
Pred dobrimi 10 leti je bilo namreč 
takšnih obolenj pri živalih še kar 
precej. 

Reprodukcija oziroma umetno 
osemenjevanje domačih živali sodi 
prav tako med dela in naloge 
velenjskih veterinarjev. Z načrtnim 
osemenjevanjem ali križanjem 
lahko dosežejo v živinoreji, ki 
postaja vse pomembnejša kmetij-
ska panoga, večjo proizvodnjo 
mesa ali mleka. 

Ne le gospodarstveniki, tudi 
veterinarji se otepajo z mnogimi 
težavami. Njihovo delo je pred-
vsem terensko. „Trije veterinarji 
komaj zmoremo ozdraviti vse 
bolne živali v dolini, ki jih je vsako 
leto več. Vsak dan od 7. do 9. ure 
zjutraj je odprta ambulanta za 
male živali, ob sobotah, nedeljah 
in praznikih pa imajo organizirano 
dežurstvo. 

..Dežurna služba''nam dela kar 
precej preglavic. Nle zaradi dela, 
ampak zato, ker dežurava le dva 
veterinarja. Bolj kot to pa nam 
otežkoča delo pomanjkanje 
zdravil. Za zdravstveno preventivo 
živali potrebujemo ogromno 
raznih preparatov. Preskrba z 
njimi šepa že dalj časa. Naj povem 
le to, da za zatiranje zajedalskih 
bolezni domačih živali nimamo na 
voljo niti enega zdravila. Poleg 
tega nam primanjkuje še vita-
minsko-mineralnih pripravkov," 
je končal pogovor vodja delovne 
enote Velenje Ivo Zagožen. 

Planinsko društvo Velenje 

18. pohod na Stol 
Planinsko društvo Titovo Vele-

nje je pričelo leto 1983 zelo delavno 
tako v sekcijah, mladinskem odse-
ku kot matičnem društvu. Za njimi 
je pohod na Osankarico — Roglo, 
ki se ga je udeležilo kar 67 planin-
cev. Zaradi ohranjanja tradicij iz 
NOB vključuje društvo v svoj pro-
gram izletov tudi vrsto pohodov, 
kot so pohod na Stol, po Šaleški 
poti, ob žici okupirane Ljubljane, k 
partizanski bolnici Celje na Travni-
ku in pohod na Graško goro. Tudi 
mnogi drugi izleti vodijo mimo ali 
k spomenikom naše težke, a slavne 
preteklosti. 

19. in 20. febrfiarja bo organizi-
ran že 18. zimski spominski pohod 
na Stol, v spomin na junaški in 

zmagoviti boj Jeseniške čete leta 
1942. 

Povsod tod, v Kravankah in pod 
njimi, na severni in južni strani, je 
bilo med NOV prelite mnogo krvi 
in solza. Tu so kot mrtva straža, 
raztreseni partizanski grobovi, po 

gorišča domov, tod žive še žive pri-
če grozot, ki so iih Nemci prizade-
jali ljudem pod Karavankami,kjer 
so se ljudje množično dvignili proti 
nacistom že decembra leta 1941. 

Na Mežaklji in Pokljuki soprav 
tega leta padli prvi partizani. Kdo 
ne pozna mučeniških Begunj? Kdo 
še ne ve, da so tudi tu Nemci zaži-
gali domove, v katere so zaprli ne-
dolžne ljudi, tudi otroke? Tega ni 
nikdar mogoče pozabiti in odpusti-
ti. 

V bitki za Stol je padel partizan 
Jože Koder s Primorske. Zato, da 
danes lahko hodimo svobodno po 
naši lepi domovini in obiskujemo 
najvišje vrhove, je moral dati 
življenje vsak deseti Jugoslovan. 
Prav zato, da vsega tega ne bi poza-

bili mladi, ki grozot vojne niso do-
živeli, je še posebej spodbudno to, 
da se spominskih pohodov udeležu-
jejo odrasli in mladina množično. 

Letos bo tako že 18. pohod na 
Stol, na katerem se b« zbralo veliko 
mladincev, borcev NOB, aktivistov 
OF, alpinistov, gorskih reševalcev, 
tabornikov, člani TVD Partizan, 
vojaki, graničarji, pripadniki teri-
torialnih enot, splošnega ljudskega 
odpora, civilne zaščite, pevci, god-
beniki in drugi ljubitelji ter varstve-
niki narave. Se zlasti bo obiskalo ta 
vrh veliko članov planinskih 
društev iz Slovenije, pa tudi drugih 
republik. Tem se vsako leto pridru-
žijo planinci iz Titovega Velenja. 

Tudi letos bosta 19. februarja 
odpeljala proti Gorenjski velenjske 
pohodnike dva avtobusa. V planin-
ski pisarni že sprejemajo prijave 
vsak torek in četrtek od 17. do 19. 
ure. Doslej je bilo na Stolu pribli-
žno že 1200 velenjskih planincev. 
Pohod na najvišji vrh Karavank za-
hteva od vsakega udeleženca veliko 
kondicije. Planinska oprema mora 
biti popolna. Gotovo bodo prišle 
prav smučarske palice, cepin, dere-
ze. Če bo vreme sončno, bodo po-
hodniki deležfei čudovitega razgle-
da na Julijce in druge naše vršace. 
Morda se bo videla Koroška in 
vrhovi nad Rezijo in Benečijo. 

Upamo, da bo tudi letošnji po-
hod na Stol uspel. Za nabiranje 
kondicije je časa še dovolj. Izleti na 
bližnje vrhove ali pohod po Šaleški 
planinski poti, prav tako izlet na 
Uršljo g<Sro, ki ga bodo velenjski 
planinci pripravili to nedeljo, bodo 
odlična predpriprava za uspešen 
pohod na zimski Stol. 

Julijana Hočevar 
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OD HUDE  LUKNJE  DO LETUŠA 

14 — A zgodaj naslednjega dne je Keesh prikoračil 
v vas. In ni prišel osramočen. Prek rame je imel 
tovor svežega mesa. In njegov korak je bil važen in 
njegova beseda prevzetna.»Pojdite, vi možje, spsi 
in sanmi pojdite po moji sledi, hodite dobršen del 
dneva,« je rekel. »Veliko mesa je na ledu-med-
vedka in dva na pol odrasla mladiča.« lkeega je bila 
vsa iz sebe od veselja. 

13 — Minil je dan, in drugi je minil, in tretjega dne 
je zapihala divja burja, toda Keesha od nikoder, 
lkeega »je ruvala lase in si s sajami tjulenje masti 
pomazala obraz v znak svoje skrbi: in žene so z 
bridkimi besedami napadle može. češ da so grdo 
storili z dečkom in ga poslali v smrt: in možje niso 
nič odgovorili, pripravljeni, da gredo poiskat tru-
plo, brž ko se poleže vihar. 

Filmsko gledališče 
DOLINA MIRU: 

7. februarja  —  jugoslovanski, 
vojni,  otroški 
Režija:  France  Stiglic 
Glavne vloge: John Kitzmiller 

Evdine VVohlfeiler, Tugo Stiglic 
Dva otroka, fantek in deklica, 
iščeta med drugo svetovno vojno 
dolino miru, pri tem pa preživljata 
vojne grozote in zreta smrti v oči. 
Pretresljiva in ganljiva pripoved o 
otroškem upanju in zaupanju v 
boljši svet inboljše ljudi. 
PTIČI: 

14.  februarja  —  ameriški, 
srhljivka. 

Režija:  Alfred  Hitchcock. 
davne vloge: Rod Tavlor, 

Jessica Tandy. Tippy Hedren. 
Ptiči so se odločili napasti ljudi in 
spremenili so mirno podeželsko ži-
vljenje v pravi pekel strahu in 
smrtne nevarnosti. V tej turobni 
atmosferi napetosti in presenečenj 

• se odkrivajo lastnosti posameznih 
ljudi in njihove čustvene vezi. Kdo 
v spopadu zmaga pa ostane skri-
vnost vse do zadnjih metrov filma. 
COCO CHANEL — prva kraljica 
mode: 

21.  februarja  —  ameriški, 
biografija. 

Glavne vloge: Marše France Pi-
sier, Timothy Dalton. Rutger Hait 

Režija: George Kaezender. 

Slišali  smo 

Za boljšo 
storilnost 

Na eni od velenjskih ulic in blizu 
enega od bifejev so nadobudni 
kratkohlačniki pred dnevi izpustili 
nekaj avtomobilskih zračnic. Ko-
mu? Žrtve so bili tisti, ki radi med 
delovnim časom ..skočijo" čez to-
varniški plot in preživijo del svoje-
ga delovnega (toda plačanega) ča-
sa . . . ob kozarčku. 

Zato ni nič čudno, če so gostinski 
lokali malo iz središča Titovega Ve-
lenja dopoldne skorajda bolj zase-
deni kot popoldne. 

Oh, ta delavska komrola! 

Karneval bo 
V, predzadnji številki smo 

napovedali, da bodo marljivi Sta-
rovdenjčani tudi letos pripravili 
med občani zelo priljubljeni ,,Ve-
lenjski pustni karneval". Krepko 
so poprijeti za delo, seveda na ško-
do prostega časa. Kmalu pa so se 
razširile govorice, da karnevala le-
tos nebo! 

Vzrok? 
Nekateri so menda želeli vedeti 

vnaprej, kaj pripravljajo, organiza-
torjem pa se takšna ..radovednost" 
ni zdela potrebna. 

In epilog? 
Pustni sprevod vendarle bo! 

Film je zgodba o življenju žen-
ske, ki je postala pojem v modnem 
oblačenju, frizuri in vsem tistem, 
brez česar si moderne ženske ne 
moremo predstavljati. Od naj-
skromnejših začetkov, od sirotišni-
ce do modne k reatorke, ki je imela 
vse, nikoli pa ni uspela zadržati 
moškeea niti ženske, ki ju je ljubi-
la. 

LILI MARLEEN: 
28.  februarja  —  nemški,  drama. 
Režija:  Rainer  Werner  Fassbin-

der. 
Glavne vloge: Hanna Schvgulla, 

Giancarlo Giannini, Md l ercr Zii-
rich laa 1938. Mlada nemška 
pevka Vilki je zaljubljena v 

Roberta, švicarskega Zida, skla-
datelja in glasbenika. Robert 
pogosto potuje na rdaciji Zurich-
Milnchen kajti njegov oče je vod-
ja skrivne organizacije, ki pomaga 
?idom pri pobegu iz nacistične 
Nemčije. Vilkina pesem Lili Mar-
le:ri nepričakovano postane hit 
med nemškimi vojaki na fronti 
ob začetku druge svetovne vojne in 
tudi jo želi spoznati. Preseli se v 
Berlin v razkošno vilo, Robert pa 
se mora oženiti z dekletom, ki mu 
jo je izbral oče. Preoblečen in s tu-
jim potnim listom se odloči in tudi 
uspe pretihotapili v Berlin, vendar 
ga ujame Gestapo. Tudi Vilki pri-
de na črno listo. Kljub vsemu pa 
oba preživita vojno. . . 

Fotografirajmo (27) 

Elektronska bliskavica 
Poleg reflektorjev lahko kot 

dodatni ali edini vir svetlobe za 
notranje in zunanje posnetke 
uporabimo bliskovite žarnice in 
kocke ter elektronske bliskovi-
ce ali fieše. Vsak nekoliko zah-
tevnejši fotoamater jih ima 
med svojimi pripomočki v foto-
grafski torbi. Uporabi jih lahko 
kot dodatni vir svetlobe za raz-
svctlitev temnih, slabo osvetlje-
nih detajlov ali pa tudi kot edi-
ni vir svetlobe. 

Med omenjenimi svetlobnimi 
pripomočki so vsekakor naj-
boljši fleši. Večina sodobnih 
fotoaparatov ima kontakt za 
fleš in sicer je ta označen s črko 
X. Na ta kontakt priključimo 
kabel elektronske bliskovice. 
Nekateri fotoaparati pa tega 
kontakta nimajo, imajo pa 
morda na zgornjem delu ohišja 
posebne tirnice in tako imeno-
vani vroči kontakt, kamor na-
mestimo vse omenjene bliskov-
ne pripomočke. 

Elektronsko bliskovico oskr-
bujejo s tokom baterije ali aku-
mulator. Nakup elektronske 
bliskovice je vsekakor bolj ra-
cionalen kakor nakup drugih 
bliskovic, obenem pa omogoča 
tudi lažje in boljše delo. Z njo 
lahko naredimo na tisoče bli-
skov (seveda jo moramo tu in 
tam napolniti) med posamezni-
mi bliski pa potrebuje le nekaj 
sekund za notranje napajanje. 
Kompjuterska bliskovica je go-
tovo najbolj idealna, saj urav-
nava moč bliska glede na odda-
ljenost predmetov s tem pa tudi 
prihrani energijo za naslednje 
bliske. 

Pri snemanju z bliskovico 
moramo paziti tudi na ustrezen 
čas Ta je za bliskovice pri veči-

ni fotoaparatov od 1/30 do 
1/60 sekunde. Na nekaterih fo-
toaparatih je ta čas označen s 
posebnim simbolom. 

In sedaj nekaj besed o sa-
mem snemanju. Zavedajmo se, 
da naravnost na snemani pred-
met usmerjeni blisk daje naj-
večkrat slike s preosvetljenim 
ospredjem in trdimi sencami. 
Zato si v zaprtem prostoru po-
magamo tako, da fleš obrnemo 
proti svetlemu stropu ali steni 
ali proti kakšnemu drugemu te-
lesu, ki odbija svetlobo (npr.-
fotografski dežnik, bela plo-
šča). Zaslonko moramo odpreti 
bolj kot pri direktni osvetlitvi. 
Če odbite svetlobe ne moremo 
narediti, skušajmo fleš dvigniti 
vsaj visoko nad glavo. Tako 
bomo snemalni predmet osvet-
lili od zgoraj in nekoliko ubla-
žili sence. 

V premočni sončni svetlobi 
fleš uporabljamo za posnetke 
na prostem. Paziti moramo, da 
bosta umetna in dnevna svetlo-
ba v nekem pravilnem razmer-
ju. Fleš naj ima od 1/4 do 1/3 
moči dnevne svetlobe. Če ima-
mo dva fleša so naše možnosti 
že zelo velike, saj lahko sami 
oblikujemo različne svetlobne 
učinke. 

Fleš je torej najbolj idealen 
kot dodatni vir svetlobe za iz-
enačevanje prevelikih kontra-
stov. Izogibajmo pa se ga, ka-
dar bi morali uravnotežiti svet-
lobo ospredja in ozadja slike in 
zavedajmo se da daje fleš na ali 
tik ob fotoaparatu naslabšo 
svetlobo, saj uniči plastičnost 
objekta ter v njegovem ozadju 
ustvari ostro in neprijetno sen-
co. 

B. Z. 

Titovo Velenje 

Delo 
v februarju 

Prvi dnevi tega meseca so že 
minili in ker tudi vreme ni nič 
kaj zimsko, bo prav, da kar po-
šteno poprimemo za delo. V 
trati lahko začnemo uničevati 
mah z železovim sulfatom; to je 
zeleno galicn, ki ga kupimo v 
drogeriji. Pričnemo lahko ures-
ničevati tudi naš saditveni na-
črt, vendar sadimo le listavce, 
bodisi drevje ali grmovnice. 
Obrezovali bomo okrasne 
grmičke in jih redčili, pa tudi 
podtaknjence bomo še jemali z 
njih. Predvsem pa bomo 
narezali cepiče z vseh koščičar-
jev. Če grmov nic nismo pogno-
jili že prejšnji mesec, lo storimo 
sedaj. Zadnji čas je tudi za gno-

•S ienje trate. 
o Nasad vrtnic očistimo. Sta-
la rejše nasade globoko prekop-
aj Ijemo in pognojimo z zrelim 
S hlevskim gnojem ali kakšnim 
o šotnim gnojilom. Če želimo, 
£ da bo živa meja spomladi dob-

ro pognala, jo sedaj močno po-
režemo. Le pri forsitiji, japon-
ski kutini in vanhouttijevi med-
vejki počakamo, da bodo prej 
odevetele. Hkrati lahko začne-
mo odstranjevati plevel okoli 
živice in ji gnojiti s kompo-
stom. 

Kompost tudi v tem mesecu 
prekopljemo in mu ob tem 
dodamo nekoliko apnenega 
prahu, ki bo pospešil razvoj mi-
kroorganizmov. 

Na vrtu pripravimo toplo 
gredo. Za ogrevanje uporabi-
mo dober konjski gnoj, s kate-
rim prekrijemo gredo 30 do 40 
cm na debelo. Gnoj dobro pre-
tlačimo. Prek gnoja damo 8 do 
10 cm debelo plast presejane 
kompostne zemlje. Celotna po-
vršina grede naj bo rahlo nag-
njena proti jugu. Gredo ogre-
vamo dva do tri dni, nato jo 
prezračimo in žeje pripravljena 
za setev. 

Zelenjavni vrt obdelamo in 
ga pognojimo, če to nismo 
opravili že jeseni. 

Sejali lahko pričnemo v za-
bojčke in v toplo gredo. Zaboj-
čke bomo imeli seveda v toplem 
prostoru, zato naj bodo dovolj 
lični. Sejemo lahko papriko in 
paradižnik, begonije, kapucin-
čke, novozelandsko špinačo in 
majaron. 
KAJ BOMO DELALI V FE-
BRUARJU 

! ebruarja obrezujemo tudi ja-
godičje. predvsem ribez, kosmu-
ljo in maline. Močna rez (stare 
poganjke popolnoma izrežemo) 
naj r.as ne skrbi. Pet do sedem 
mladih bo dovolj za dober pride-
lek v tem letu. 

Delovni organizaciji HPH in Ve-
kos. ki sicer skrbita za lepo okoli-
co, na to svojo nalogo velikokrat 
pozabljala, saj ceste v krajevni 
skupnosti Edvarda Kardelja spret-
no speminjata v makadamske. Kra-
jani sicer razumejo, da gradnja še 
ni končana, to pa izvajalce del seve-
da ne opravičuje, da ne bi pospravi-
li za sabo. 

Krajanom pa poleg tega tudi ni 
razumljivo, zakaj zemljo nepresta-
no vozijo s kupov na kupe. Imajo 
morda nekateri v tem času energet-
ske krize vendarle preveč goriva? 
(Slika desno) 

XXX 

..Kakšna sreča, da letos sploh ni 
zapadel sneg," pravijo krajani no-
vo ustanovljene krajevne skupnosti 
Edvarda Kardelja. Ceste v tej sose-
ski namreč še sploh nimajo uporab-
nega dovoljenja in tako tudi še niso 
predane upravljalcu Vekosu. I« od 
dobre volje te delovne organizacije 
bi bilo odvisno, če bi bile te v zim-
skem času vzdrževane. 

In zakaj ceste nimajo uporabne-
ga dovoljenja? Za celotno promet-
no omrežje v krajevni skupnosti je 
bilo izdano le eno gradbeno dovo-
ljenje. Nekateri pač morajo na vsa-
kem koraku zatežiti z administra-
tivnimi ukrepi. 

Direktna svetloba izniči plastičnost objekta. Nastanejo tudi nepri-

jetne sence. 

Pomagamo vam 
vrtnariti 

15 — Keesh je njeno vzklikanje moško sprejel, 
rekoč: »Pridi. lkeega. jejva. In potem bom spal, 
kajti utrujen sem.« In šel je v njun iglu in se krepko 
najedel, in po tistem je spal dvajset ur nepretrgo-
ma. Ubiti polarnega medveda je zelo nevarno, toda 
trikrat bolj nevarno je ubiti medvedko z mladiči. 
Dvomili so, močno dvomili in govorili to in ono. 
Možje niso mogli verjeti, da bi Keesh s svojimi 
rokami storil tako čudo. 
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Savinjski gaj 

Nesebični slovenski vrtnarji 
Dosedanji zimski dnevi na pravo 

zimo bo|j malo spominjajo. Kljub 
temu, ali pa prav zato, različnih 
opravil v Savinjskem gaja ne 
manjka. In ne le v njem, tndi v 
zvezi njim. Pripraviti se je namreč 
treba na zahtevna pomladanska in 
ostala dela, ki bodo gaju tudi letos 
zagotovi la neponovl j ivo 
podobo. Porok zato je dolgoletno 
in plodno sodelovanje Mozirja s 
slovenskimi vrtnarji. Le malokate-

ri kraj se lahko ponaša s tem, s ta-
ko dragocen ah cii in trajnimi rezul-
tati teza sodelovanja pa daleč 
naokrog nihče. 

Prizadevnost domačinov in 
Širokosnidna pripravljenost šte-
vilnih članov Društva vrtnarjev 
Slovenije sta v šestih letih zapuščen 
kraj ob Savinji spremenila v biser 
neprecenljivih hortikulturnih vred-
not. Neponovljiva lepota pa ni vse. 
Savinjski gaj danes množicam 

spreminja zakrneli odnos do vsega 
lepega, kar lahko oplemeniti naše 
ogroženo bivalno okolje. Poslans-
tvo Savin jskega gaja prerašča kra-
jevne okvire in navdihuje stotisoče 
obiskovalcev iz domačih in tišjih 
krajev, njegovo podobo pa dopol-
njuje narodopisna dediščina naših 
prednikov. 

Seveda pa nesebična pomoč 
vrtnarjev pri urejanju gaja ni edi-

na oblika sodelovanja s krajem. 
Težko je pozabiti navdušenje tiso-
čev, ki so leta 1978 obiskali prire-
ditev ..Hortikultura 78" in 
cvetlično razstavo ob tej priložno-
sti. V Mozirju so pripravili semi-
nar za vezalce in mojstrovine, ki so 

jih ustvarile spretne roke udeležen-
cev, so bile prav tako enkratne. Še 
dolgo bo vsem obiskovakem lan-
ske prireditve ,,Savinjski gaj v pet-
ju in glasbi" ostal v spominu s 
cvetjem okrašen ribnik ob Savinj-
skem gaju, edinstveni pa so tudi 
aranžerski dosežki na vsakoletnem 
,,Cvetličnem plesu" v Mozirju. Na 
tem delovnem in tovariškem sreča-
nju se bodo slovenski vrtnaiji letos 
zbrali pojutrišnjem. 

Svet za preventivo in vzgojo v cestnem prometu 

Pozornost tudi najmlajšim 

Jezikovno razsodišče (85) 

Ustopek 

O delu sveta za preventivo in 
vzgojo v cestnem prometu pona-
vadi slišimo takrat, ko je organi-
zator ali soorganizator preneka-
terih preventivnih oziroma 
vzgojnih akcij v cestnem prometu. 
Manj pa nam je znano, da so 
nekatere haloge, ki so v pristoj-
nosti tega organa, še obširnejše, 
pomembnejše, zahtevajo pa tudi 
več strokovne usposobljenosti. 
Poleg tega je naloga sveta, da 
svetuje in koordinira z vsemi 
dejavniki v občini, ki so kakorkoli 
odgovorni za promet in njegovo 
varnost. Kot strokovno uspo-
sobljeni organ se povezuje z.deiov-
nimi organizacijami, ustanovami, 
zlasti z izobraževalnimi ter skupno 
organizira vzgojno-prevemivna 
predavanja. 

Seveda je nalog in aktivnosti, ki 
jih izvaja svet v občini, še veliko 
več. Večina zadanih nalog v pre-
teklem letu so tudi uresničili. Ždefi 
so še več, vendar so imeli omejeno 
vsoto denarja. Ob tem vdja 
poudariti, da so nalogo prometne 
vzgoje in drugih preventivnih 
ktivnosti zelo dobro opravili tudi 
lentorji na osnovnih šolah 

vzgojnovarstvenih ustanovah, de-
lavci postaje milice ter člani ZŠAM 
in AMD. Skupno so lani med dru-
gim organizirali več akcij za 
voznike: „NNNP — varno v pro-
metu, Prometno-tehnične 
pomanjkljivosti vozil in druge. 
Največ pozornosti pa so posvetih" 

L1 

Predsednik SPV Jože Miklavc 

najmlajšim udeležencem v pro-
metu. kar je razumljivo, saj je 
prav med njimi največ žrtev pro-
metnih nesreč. Izvedli so tekmo-
vanje ..Kaj veš o prometu", 
organizirali več predavanj. 
Učencem in malčkom v vrtcih pa 
razdelili učne pripomočke za 
vzgojo v cestnem prometu. Denar 
za omenjena dela sta zagotovili 
skupščina občine Velenje, večji 
delež pa zavarovalna skupnost Tri-
glav Celje. 

Sredi lanskega leta je prejšnjim 
članom potekel mandat. Naloga 
novoizvoljenih pa je bila, kar 

najhitreje vključiti v delo sveta in 
se povezati z vsemi dejavniki 
odgovornimi za promet. Omenili 
smo že, da ima svet predvsem 
organizacijsko, in mentorsko na-
logo, vendar pa se je moral veliko-
krat vključevati tudi v strokovno 
izvajanje učnega programa. Zato 
so v ta namen organizirali več 
strokovnih komisij, ki bodo 
spremljale delo po šolah, vrtcih in 
krajevnih skupnostih. Izvajale 
bodo tudi prometno-tehnične ak-
cije ter skrbele za propagandno 
informativno delo. 

Kot nam je povedal novi pred-
sednik sveta za preventivo in 
vzgojo v cestnem prometu JOŽE 
MIKLAVC imajo tudi letos 
obširen delovni program. Več 
pozornosti bodo namenili NNNP, 
občane pa sproti obveščali, 
spodbujali in vzgajali. In nadalje-
vali: „V letošnjem letu bomo 
izvedli občinsko tekmovanje o 
prometu ter se udeležili tudi 
republiškega tekmovanja. Organi-
zirali različna vzgojna in pre-
ventivna predavanja s predvaja-
njem poučnih filmov, v sodelo-
vanju ZSAM in AMD. Pred-
vidoma bomo izdali dve številki 
glasila, postavili na vidnih mestih 
oglasne deske ter še bolj kot doslej 
sodelovali s sredstvi javnega obve-
ščanja. Nadaljevali akcijo „nosi 
kresničko", varnostni pas, 
prometno značko in brezhibno 
vozilo — varno vozilo. Nalog je 

seveda še veliko. Vse našteto pa 
brez dobrega sodelovanja ne bo 
šlo. Zato pričakujemo še naprej 
razumevanje in vsestransko pomoč 
vseh, ki so odgovorni za varnost v 
prometu." B. M. 

Postani 
naš 
dopisnik 

•>Pred dnevi meje na naslovni 
strani Dela zbtxlla v oči beseda 
ustopek. Besed e ne pozn a m. t u d i 
v Slovenskem pravopisu je ni-
sem našel, iz sobesedila pa je 
v ideti. da pomeni to. čemur smo 
doslej rekli koncesija, popušča-
nje. odstopanje ali kaj podo-
bnega- Ali naj sedaj poleg kon-
cesije. popuščanja, odstopanja 
uporabljam novo besedo usto-
pek? Kaj meni o tem razsodi-
šče?« 

Beseda ustopek ni tako nova. 
kot misli naš dopisnik, res pa je. 
da se v pomenu 'delno popu-
ščanje. odstopanje" doslej skoraj 
ni rabila. Najdemo jo v Pleter-
šnikovem slovarju iz leta 1894. v 
katerega je prišla iz Cigaletove 
znanstvene terminologije 1880: 
kot enega od možnih izrazov za 
koncesijo pa jo ima tudi Verbi-
čev slovar tujk. od koder so jo 
prepisali v Malo splošno enci-
klopedijo. Cigale je besedo 
ustopek zapisal v upanju, da bo 
nadomestila izraz koncesija: pri 
tem seje opiral na podobne be-
sede iz slovenskih jezikov, npr. 
ruščine, eeščine. hrvaščine. Za-
radi razširjenosti in trdovratno-

sti besede koncesija se novi izraz 
v rabi ni uveljavil in je tako v 
slovarjih čakal na svoje vstaje-
nje skoraj vse do danes. Alt nje-
govi ponovni obuditvi na na-
slovni strani Dela botruje skrito 
upanje, da bomo na ta način 
odpravili iz latinščine prevzeto 
koncesijo. 

Za novo besedo se navadno 
odločamo v naslednjih prime-
rih kadar za to v jeziku obstaja 
dejanska potreba: kadar novo 
poimenovanje prinaša v bese-
dišče tudi nov pomen ali kako 
drugače bogati jezikovne izraz-
ne možnosti: kadar se novo po-
imenovanje lahko vključi v ob-
stoječi jezikovni sistem, ne da bi 
vnašalo vani nejasnosti ali zme-
do. kadar pri poslušalcih ali 
bralcih naleti na ugoden odziv. 
Teh pogojev pa beseda ustopek 
ne izpolnjuje, zato nam ni po-
trebna. 

Morebitne predloge, kritike in 
opozorila v zvezi s slovenščino v 
javni rabi pošiljajte na naslov: 
JEZIKOVNO RAZSODIŠČE, 
Republiška konferenca SZDL 
Slovenije, Ljubljana. Komen-
skej>a 7» 

Občni zbor IGD TUŠ 

Slabo delo z mladimi 
in ženskami 

V soboto, 22. januarja, so se ga-
silci Industrijskega gasilskega dru-
štva Tovarne usnja Šoštanj zbrali 
na redni letni konferenci. Zelo za-
nimivo je bilo poročilo predsednika 
društva Slavka Dragarja o delu v 
preteklem 1982. letu. 

Povedati je treba, da se je poro-
čilo razlikovalo od poročil iz prej-
šnjih let, zlasti po kritičnosti. Ze pri 
članih ni delo potekalo tako, kot bi 

Zdravstveni center Velenje — referat  za zdravstveno vzgojo 

Pogled na zvišano telesno temperaturo 
pri otroku 

Normalna telesna temperatura je 
skoraj stalna z manjšimi nihanji za 
0,5 stop. C, za razliko pri vročin-
skih obolenjih, kjer so nihanja lah-
ko velika. 

Notranja telesna temperatura 
niha za 0,5 stop. C. Temperatura 
površine raste iii pada z temperatu-
ro okolice. 

Telesna temperatura ima svoja 
dnevna nihanja. Najvišja je med 
17. in 20. uro in najnižja med 2. in 
6. uro. 

Telesna temperatura se giblje po 
ritmu, vendar je nagnjenost k 
vročinskim reakcijam precej 
individualna. Telesno temperaturo 
moramo meriti vsaj dve uri po jedi. 
Otrok med tem ne sme piti toplih 
napitkov. Telesni napor (razigra-
nost, jok) lahko pripelje do zvišane 
telesne temperature. V določeni 
meri zavisi telesna temperatura od 
temperature okolja. 

še posebno nestabilna je telesna 
temperatura pri otroku in to tem-
bolj, čim mlajši je otrok, zato smo 
nemalokdaj priče pregretemu otro-
ku, ko ga mati z zvišano temperatu-
ro, še močno zavitega in oblečene-
ga, prinese v ordinacijo v zelo sla-
bem stanju. To se najbolj pogosto 
dogaja pri malih otrocih — dojen-
čkih. 

Nihanja telesne temperature so 
pogostokrat napačno tolmačcna in 
povzročajo neupravičeno zaskr-
bljenost pri stakih in cdo pri 
zdravniku. Zavedati se moramo 
namreč, da nobene vrednosti teles-
ne temperature pri otroku ne sme-
mo vrednotiti kot absolutno 
normalno za vse otroke v istem ča-
su. 

Merjenje telesne temperature 
pod pazduho — AXILARNO je 
bolj podvrženo spremembam kot 
pa v debelem črevesu — 
REKTALNO. Toplomer damo v 
debelo črevo 2—3 cm globoko za I 
minuto. Tako izmerjena telesna 
temperatura je v povprečju 
0,3 — 1,0 stop. C višja od tdesne 
temperature, izmerjene pod pazdu-

ho. Večina avtorjev smaua, ua je 
normalna telesna temperatura pri 
otroku, merjena rektalno, od 
36,2 — 38 stop. C. Vrednosti teles-
ne temperature 38 stop. C, izmerje-
ne rektalno pri zelo živahnem otro-
ku, v popoldanskem času, niso 
redkost. 

Termoregulacijski center — 
termostat, kateri se nahaja v 
možganih, regulira telesno 
temperaturo. Normalna telesna 
temperatura je rezultat med tvorbo 
in oddajanjem telesne toplote. 

Vročinsko stanje pri otroku je 
lahko posledica motene funkcije 
termoregulacijskega centra. Infek-
cija spodbuja ustvarjanje snovi 
PIROGENA, ki deluje na termo-
stat v možganih in pride do poviša-
ne telesne temperature. Na poveča-
no tvorbo pšrogena lahko vplivajo 
še drugi faktorji. Večja izguba 
telesne tekočine — izsušenost, je 
lahko razlog za zvišano telesno 
temperaturo (pri otrocih s težjo dri-
sko in bruhanjem). Direktno draže-
nje termostata (poškodbe, krvavi-
tve, tumorji, različni strupi, 
iradiaoja) je lahko razlog za 
povišano telesno temperaturo. 
Redkeje je vzrok povečana 
produkcija toplote ali pa zaradi 
motene oddaje. Zvišana telesna 
temperatura ie lahko pogojena 
konstitucionalno- O njej govorimo 
šele. ko smo izključili druge vzro-
ke. Posebna oblika konstitucional-
ne povišane telesne temperature je 
nastala po infekciji in traja še mese-
ce po preboleli bolezni (angini, 
ftriarinki, pljučnici itd.). Ta pojav 
opažamo predvsem pri centralno 
(možgansko) prizadetih otrocih, 
redko pri zdravih. 

Zvišana telesna temperatura ni 
vedno v skladu s leži no bolezni, 
predvsem pri manjših otrocih, 
posebej pri novorojenčkih, kjer 
lahko potekajo zdo težka obolenja 
brez posebno zvišane telesne tem-
perature. Dojenček je lahko zelo 
resno bolan ob noimalni telesni 
temperaturi. Otrok v starosti 2—5 
!et pa ima lahka zvišano telesno I 

temperaturo do 40 stop. C že ob ne-
znatnem virusnem infektu. Pri 
otroku po 8. letu starosti pa je obi-
čajno temperaturni odgovor sličen, 
kot pri odraslem. 

Zapomniti si velja: 
1. Da je povišana telesna tempe-

ratura obrambna reakcija orga-
nizma. 

2. Tveganje zdravljenja zvišane 
telesne temperature je lahko večje 
od nevarnosti, ki jo skriva zvišana 
telesna temperatura. 

3. Zvišana telesna temepratura, 
kot pojav, je dostikrat važen čini-
telj za presojo resnosti bolezni in 
tudi uspešnosti zdravljenja. 

Pogosto pozabljamo, da je lahko 
cda vrsta zdravil razlog za zvišano 
tdesno temperaturo, med njimi ce-
lo antibiotiki. 

Pri zvišani telesni temperaturi ne 
smemo gledati samo povišano teles-
no temperaturo, vedno moramo 
opazovati otroka in njegovo počut-
je ob tej priložnosti. Ce je potek 
brez posebnih težav, pogosto zado-
stuje le dajanje mlačnih napitkov 
brez zdravil. 

Vendar pa moramo biti pozorni 
in večkrat kontrolirati telesno tem-
peraturo. 

Če se odločimo, da damo zdravi-
lo (antipiretik), je treba tudi 
počakati na učinek, ki je običajno 
po polurnem presledku. Vedno pa 
je treba biti pozoren na splošno 
otrokovo počutje. Če telesna 
temperatura traja kljub zdravilom 
(antipiretikom), se je potrebno po-
svetovati z zdravnikom (otroka pe-
ljati na pregled). 

Zvišana telesna temperatura, ki 
poteka z mrzlico, moteno zavestjo, 
s krči, absolutno spada v roke 
zdravnika — v bolnišnico. 

Otrok-bolnik z dalj časa trajajo-
čo zvišano telesno temperaturo, 
bolj kot z akutno zvišano telesno 
temperaturo, posebno vznemirja 
starše, pa tudi zdravnika, če se vle-
če tedne in mesece, zlasti, £e bolnik 
propada, ne najdemo pa pravega 
vzroka za to stanje. 

Pogosto zdravnik pod pritiskom 
staršev skuša za vsako ceno znižati 
telesno temperaturo, ne da bi si 
prej prišel na jasno, kaj je pravza-
prav narobe z otrokom. Starši ne-
kritično, z nervozo tekajo od 
zdravnika do zdravnika, pogosto-
krat založeni s številnimi, različni-
mi zdravili, ne zavedajoč se, da lah-
ko na ta način tudi škoduje otroku. 

Moramo tudi vedeti, da pri otro-
dh z nekaterimi obolenji: 

1. Možgansko okvaro 
2. Mongoloidizem 
3. Imunski defekti 
4. Rahitis 
5. Sladkorna bolezen itd. 

poteka tudi telesna temperatura 
drugače, kot pri zdravih otrodh. 
Za zdravljenje vročine pri otroku 
uporabljamo zdravila, ki jih stro-
kovno imenujemo ANTIPIRETI-
KA: Andol, Aspirin, Panadon, 
Pyrorectiole, itd. Aminopyrina, ki 
je škodljiv, ne uporabljamo več, ga 
opuščamo. 

Pri zvišani produkciji ali moteni 
oddaji odvečne telesne temperature 
pride v prvi vrsti v poštev kot tera-
pija — fizikalno hlajenje. Mlačne 
kopeli so najboljše, ledeno mrzla 
voda ali alkoholni obkladki niso 
priporočljivi (zaradi naenkratnega 
zožen j a perifernega ožilja). 

Velikokrat se samo zaradi zviša-
ne telesne temperature pri otroku, 
ki je celo že prenehala dan, dva 
prej, starši zatekajo z otrokom k 
zdravniku z različnimi vprašanji; 
zakaj je imd otrok povišano tdes-
no temperaturo, je to nevarno, se 
bo temperatura ponovila? itd. Te 
poti so nepotrebne, izguba časa, 
obremenitev otroka in zdravnika, 
nepotrebno polnjenje čakalnic, po-
daljševanje čakanja drugim bolni-
kom in nemalokrat dobljena dodat-
na infekcija, ki jo lahko dobi otrok 
v čakalnici od drugih bolnih otrok. 

Ne bo tudi odveč, če k temu še 
dodam, da tako ravnanje milo reče-
no tudi veliko stane. 

dr. Stanislav STOJANOVIČ 
pediater 

moralo, saj se je tekmovanj udele-
žila samo ena moška desetina, prej-
šnja leta pa sta bili dve. Ženske, 19 
iih je v društvu, so dokaj ddovne, 
vendar pa jim ni uspelo sestaviti 
desetine za tekmovanja, čeprav je 
bila ta prejšnja leta dokaj priza-
devna in je dosegla lepe rezultate. 
V društvu tudi ni pionirjev, katerih 
starši bi bih' ddavci v TUS. Društvo 
ima patronat nad osnovno šolo Ka-
rel Destovnik-Kajuh. Zato vsako 
leto organizira na šoli predavanja iz 
požarne varnosti. V tednu požarne 

i varnosti razpiše natečaj za najbolj-
še spise na temo varnosti prod po-
žari in podeli knjižne nagrade. 
Tako skušajo vzbuditi že pri naj-
mlajših zanimanje za gasilstvo. 

Razprava, ki je sledila po poroči-
lih, je bila zanimiva in tudi plodna. 
Najprej se je oglasil predsednik ob-
činske gasilske zveze Tone Berlož-
nik. Povedal je, da je žalostno, ker 
se vodilni v delovnih organizacijah 
premalo ali pa sploh ne zanimajo 
za delovanje društev, kot da so ga-
sila sami sebi namen, ne pa širši 
družbi potrebna organizacija, tako 
glede požarne varnosti kot dvilne 
zaščite. 

Spregovorila je tudi delegatka 
občinske gasilske zveze Marjan 
Rudnik. Dejala je, da lahko uspo-
sobljena ženska-gasilka sodeluje v 
sami akciji pri gašenju, pri prvi po-
moči, civilni zaščiti, po potrebi lah-
ko dežura v domu ali pri telefonu, 
pa tudi pri preventivi. 

Na koncu sta predstavnika ob-
činske gasilske zveze podelila pri-
znanje za dolgoletno službovanje in 
dve diplomi za opravljen izpit za 
gasilskega podčastnika. 

L. M. 

DEŽURSTVA 
ZDRAVNIKI V ZDRAVSTVE-
NEM DOMU TITOVO VELENJE 

Četrtek, 3. februarja — dr. 
Zupančič (dnevni"), dr. Lešnikova 
(nočna) 

Petek, 4. februarja — dr. 
Zupančič (dnevni), dr. Pustovrh 
(nočni) 

Sobota, S. februarja — dr. 
Zičkar (glavni), dr. Prenc (notra-
nji) 

NedHja, 6. februarja — dr. 
Zičkar (glavni), dr. Prenc 
(notranji) 

Poneddjek, 7. februarja — dr. 
Hrastnikova (dnevna), dr. Lešni-
"kova (nočna) 

ZDRAVNIKI V ZDRAVSTVENI 
POSTAJI ŠOŠTANJ 

Četrtek, 3. februarja — dr. 
Menih 

Petek. 4. 
dr. Menih 

Sobota, S. 
Menih 

Nedelja, 
Menih 

Poneddjek, 
Stupar 

Torek, 8. 
Pirtovšek 

Sreda, 9. 
Pirtovšek 

februarja — 

februarja — dr. 

6. februarja — dr. 

7. februarja — dr. 

februarja 

februarja 

— dr. 

dr. 

Z O B O Z D R A V N I K I V 
ZDRAVSTVENEM DOMU 
TITOVO VELENJE 

Od 8. do 12. ure v zobni 
ambulanti zdravstvenega doma 
Titovo Velenje, sicer v 
pripravljenosti na domu: 

Sobota, 5. februarja — dr. 
Miloš Ležaič, Titovo Velenje, 
Prešernova 22 

Nedelja, 6. februarja 
Miloš Ležaič. Titovo 
Prešernova 22 

— dr. 
Velenje, 

VETERINARJI V VETERINAR-
SKI POSTAJI ŠOŠTANJ 

od petka, 4. februarja do četrtka 
10. februarja — llvo Zagožen, dipl. 
vet., Titovo Velenje, Vrnjačke 
Banje 7, telefon 852-381 

gorenjep 
Komisija za delovna i m r n ^ i tozd P n m t 

oglaša prosta dela in naloge 

POMOČNIK DIREKTORJA PRODAJE 

- ekonomist ali komercialni tehnik z najmanj petimi oziroma 
desetimi leti delovnih izkušenj v komerciali 

Kandidati naj pošljejo vloge z dokazili o izobrazbi in delovnih 
izkušnjah v roku 15 dni od dneva objave oglasa na naslov: 

Gorenje, Kadrovski sektor. Celjska 5/a, Titovo Velenje. 

O izbiri bodo kandidati obveščeni do 30. 4. 1983. 
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KOLEDAR 
Četrtek, 3. februarja — Blaž 
Petek, 4. februarja — Andrej 
Sobota, 5. februarja — Agata 
Nedelja, 6. februarja — Ljubo 
Ponedeljek, 7. februarja — Rihard 
Torek, 8. februarja — Janez 
Sreda, 9. februarja — Polona 

MALI  OGLAS! 
PRODAM avto PEUGEOT 404, 
letnik 1968, neregistriran, po delih 
ali v celoti. Kličite po telefonu 063 
851-030, dopoldan. 

PRODAM zimske gume s platišči 
zaSpačka. Telefon 850-510. 

MENJAM enosobno stanovanje v 
Ljubljani ali dvosobno v Baru za 

' družinsko stanovanje v Titovem 
Velenju. Telefon 030-24-970. 

POSTEN FANT, nekadilec, išče 
sobo v Titovem Velenju, Šoštanju 
ali okolici. Naslov v uredništvu. 

UGODNO PRODAM avto Fiat 
132 GLS, letnik 77. Stantetova 13, 
Titovo Velenje, telefon 851-044, 
Ramšak. 

PRODAM RENAULT 12, letnik 
1974, neregistriran v voznem 
stanju. Ogled mogoč vsak dan od 
14. do 17. ure. Saherl, Veljka 
yiahoviča 39, Titovo Velenje. 

ZDRAVNICA iz Titovega Velenja 
takoj najame garsonjero ali eno-
sobno stanovanje po možnosti s 
telefonom, za krajši čas. Telefon 
850-787. 

PRODAM tomos motor APN-6. 
Kamenik, Petra Stanteta Skale 17. 

PRODAM športno kolo, 
..Favorit", z 10 prestavami. Infor-
macije po telefonu 850-670, popol-
dan. 

UGODNO PRODAM nov plinski 
štedilnik ..Kekec", Karel Hudo-
urnik, Topolšica 2. 

KUPIMO dobro ohranjen pianino 
za pevski zbor Društva upokojen-
cev Šoštanj. Ponudbe vsak torek 
in petek od 8. do 11. ure. Društvo 
upokojencev, Glavni trg 7, 
Šoštanj. 

PRODAM rabljen pomivalni stroj 
ZANUS1 KONJAR. Jurak, tele-
fon 850-773. 

ZAKONSKI PAR z enim otrokom 
išče sobo s kuhinjo ali souporabo 
kuhinje. Naslov v uredništvu. 

PRODAM MINI KOM-
PONENTO in zvočnike za avto. 
Pahovnik, Graškogorska 30, Tito-
vo Velenje. 

FRIZERSKI POMOČNICI sprej-
mem takoj, eno za nedoločen čas, 
drugo za določen (nadomestilo po-
rodniške). Trimesečno poskusno 
delo. Moško in žensko frizerstvo 
Mozirje. 831-096. 

UGODNO PRODAM osebni avto 
Moskvjč 1500, letnik 1980, 6500 
km. Franc Cretnik Mozirje 48. 

KINO 

REDNI KINO VELENJE 

ČETRTEK IN PETEK, 3., 4.2. 
ob 18. in 20. uri: BEL STRUP ZA 
HONGKONG — nemško-italijan-
sko-francoska, kriminalka. 

PETEK, 4. 2. ob 10. uri: 
PROJEKT: UMOR - ameriški, 
vohunsko-akcijski. V gl. vi.: 
Leslie Nilson. 

PONEDELJEK, 7. 2. ob 18. in 
20. uri: ŠTIRJE POTEPUHI — 
ameriški mladinski. V gl. vlogi: 
D:nnis Christopher. 

TOREK, 8. 2. ob 18. in 20. uri: 
DOLINA MIRU — domači, 
otroški, vojni. V gl. vlogi: John 
Kit/miller. ' 

• SREDA IN" ČETRTEK, 9., 10. 
2. ob 18. in 20. uri: ZAKAJ RAV-
NO MENI — italijanski, avanturi-
stični. V gl. vi.: Bud Spencer. 

> 

KINOTEKA — DOM KULTURE 
VELENJE 

ČETRTEK, 3. 2. ob 20. uri: 
SEDMI KRIZ - ameriški, vojni. 
V gl. vlogi: Spencer Tracy. 

FILMSKO GLEDALIŠČE -
DOM KULTURE VELENJE 

OB KULTURNEM PRAZNI-
KU: ponedeljek, 7. 2 ob 20. 
uri DOLINA MIRU — domači, 
vojni, otroški. V gl. vlogj: John 
Kitzmiller. 

KINO ŠMARTNO OB PAKI 
PETEK, 4. 2. ob 19. uri: 

PROJEKT: umor - ameriški, 
vohunsko-akcijski. V gl. vi.: Leslie 
Nilson. \ 

TOREK, 8. 2. ob 19. uri: * ob 
kulturnem praznikuž pomladni ve-
ter - domači ljubezenski. V gl. vlo-
gi: Mirjana Nikolič. 

KINO ŠOŠTANJ 
SOBOTA, 5. 2. ob 19.30. uri: 

BEL STRUP ZA HONGKONG — 
nemško-ilal ijansko-francoska 
kriminalka. 

NEDELJA, 6. 2. ob 17.30 
in 19.30. uri: DEVICE SEDMIH 
MORIJ — hongkonški, karate. V 
gl. vlogi: Yueh Hua. 

PONEDELJEK, 7. 2. ob 19.30. 
uri: PROJEKT: UMOR — 
ameriški, vohunsko-akcijski. V gl. 
vl.^Leslie Nilson. 

SREDA, 9. 2. ob 19.30. uri: 
OB KULTURNEM PRAZNIKU: 
POMLADNI VETER — domači, 
ljubezenski. V gl. vlogi*Mirjana 
Nikolič. 

VSAK 
ČETRTEK 
TEDNIK 

NAŠ  ČAS 

gorenje 
Tovarna gospodinjske opreme, n. sol. o., Titovo Velenje 
Delavski svet TOZD Elektronika, n. sol. o., Titovo Ve-
lenje 

PONOVNO RAZPISUJE 

dela in naloge individualnega poslovodnega organa 

VODJA TOZD ELEKTRONIKA TITOVO VELENJE 

Za vodjo tozd je lahko imenovan kandidat, ki izpolnjuje na-
slednje pogoje: 

— da je državljan SFRJ in da izpolnjuje ostale pogoje dolo-
čene z zakoni, samoupravnimi sporazumi in družbenimi 
dogovori, 

— da ima srednjo ali višjo izobrazbo elektro, strojne, pravne, 
ekonomske ali družboslovne smeri, 

— da ima pet let delovnih izkušenj, od tega tri leta na vodil-
nih ali odgovornih mestih za višjo izobrazbo, ali pet lat 
delovnih izkušenj na vodilnih ali odgovornih delovnih me-
stih za srednjo izobrazbo, 

— da ima družbenopolitične vrednote in je moralno-etično 
neoporečen, 

— da njegovo dosedanje delo jamči, da bodo doseženi cilji 
tozd in DO. 

Izbrani kandidat bo imenovan za dobo 4 let. 

Kandidati naj pošljejo pisne prijave z dokazili o strokovnosti in 
delovnih izkušnjah v roku 15 dni po objavi razpisa na naslov: 

GORENJE TGO, Kadrovski sektor, 63320 Titovo Velenje, 
z oznako ..Razpis DN vodje TOZD EV". 

O izidu imenovanja bodo kandidati obveščeni v roku 15 dni 
po zaključku roka za prijavo. 

SKUPŠČINA OBČINE VELENJE 
Občinski inšpektorat 

PONOVNO RAZPISUJE 

dela in naloge 

KMETIJSKEGA INŠPEKTORJA 

za območje občin Velenje in Mozirje 
• » 

Poleg splošnih pogojev navedenih v zakonu o sistemu 
državne uprave, morajo imeti kandidati končano visoko šolo 
agronomske smeri in 5 let delovnih izkušenj v kmetijski stroki. 

Pismene prijave z dokazili o izpolnjevanju pogojev sprejema 
kadrovska služba skupščine občine Velenje 15 dni po objavi. 

gorenjeip 
Tovarna gospodinjske opreme, 
n. sol. o., Titovo Velenje / 

KOMISIJA ZA DELOVNA RAZMERJA 
DSSS Gorenje TGO, n. sol. o., Titovo Velenje 

po sklepu delavskega sveta 

razpisuje 

dela in naloge s posebnimi pooblastili in odgovornostmi 

VODJA SEKTORJA PROGRAMA PROFESIONALNE 
ELEKTRONIKE 

Poleg splošnih, z zakonom določenih pogojev, morajo kandi-
dati izpolnjevati še naslednje pogoje: 

1. visoka ali višja izobrazba elektrotehniške smeri, 
2. 5 let delovnih izkušenj na delih in nalogah organiziranja 

in vodenja zahtevnejših del s tehniškega področja, 
3. moralno-politična neoporečnost. 

Izbrani kandidat bo imenovan za dobo 4 let. 

Kandidati naj pošljejo pisne prijave z dokazili o strokovnosti in 
delovnih izkušnjah v 8 dneh po objavi razpisa na naslov: 
Gorenje TGO Titovo Velenje, Kadrovski sektor, 63320 Titovo 
Velenje, z oznako ,,Razpis vodje SPPE". 
O izidu imenovanja bodo kandidati obveščeni v 45 dneh po 

' poteku roka za prijavo. 

Podjetje za hidrogradnje, 
gradnjo prometnih objektov in bortikulturo p. o. 
63320 Velenje, Trebuška 19 

Komisija za delovna razmerja 

OBJAVLJA 

prosta dela in naloge 

1. VODJE DE ZA VRTANJE IN MINIRANJE 
2. MINER 
3. VEČ VARILCEV 
Pogoji: 

pod točko 1.: 
SŠ rudarske ali gradbene smeri, 5 let delovnih izkušenj pri 
miniranju, strokovni izpit, poskusno delo 60 dni 
pod točko 2.: 
KV miner s strokovnim izpitom za miniranje, 5 let delovnih 
izkušenj, poskusno delo 60 dni 

pod točko 3.: 
* 

KV varilec ali ključavničar, zaželen atest za varjenje. 
Pri vseh delih in nalogah nudimo stimulativni dohodek. 
Prijave, ki bodo prispele na naslov HPH Velenje, Splošno-
kadrovski sektor, Zarova 19, 63320 Titovo Velenje, v 10 dneh 
po objavi, bo obravnavala komisija za delovna razmerja in 
vas o odločitvi obvestila v 10 dneh. 

gorenje 
slovenj gradeč 

o 
GORENJE-FECRO, tovarna kovinskih izdelkov, n. sol., 
SLOVENJ GRADEC 
RAZPISUJE 
na podlagi sklepa delavskega sveta delovne organizacije 

PROSTA DELA IN NALOGE 

direktorja delovne organizacije Gorenje-Fecro, tovarne 
Jtovinskih izdelkov, n. sol.. Slovenj Gradec 

Za opravljanje del in nalog direktorja delovne organizacije je 
lahko imenovan delavec, ki poleg splošnih zakonskih pogojev 
izpolnjuje še naslednje pogoje: 

— da ima visoko ali višjo izobrazbo tehnične, ekonomske, 
organizacijske ali sorodne smeri, 

— da ima 5 let delovnih izkušenj na delih in nalogah organizi-
ranja in vodenja zahtevnejših del in nalog, 

— da predloži koncept razvoja delovne organizacije, 
— da je moralno-politično neoporečen. 

Za opravljanje navedenih del in nalog bo delavec imenovan za 
dobo 4 let. 

Pismene prijave z dokazili o izpolnjevanju splošnih in poseb-
nih pogojev ter konceptom razvoja, naj kandidati pošljejo 
priporočeno v 20 dneh po objavi razpisa na naslov: Gorenje 
— Fecro, tovarna kovinskih izdelkov, n. sol. o.. Slovenj 
Gradec, z oznako „razpis za imenovanje direktorja delovne, 
organizacije". 

Prijave brez prilog in nepravočasne prijave se ne bodo obrav-
navale. Kandidati bodo obveščeni o izidu razpisa v 30 dneh 
po poteku roka za vložitev prijav. 

SPOMIN 

Jutri. 4. februarja 1983. se izteka 4. leto. odkar jc neozdravljiva 
bolezen prekinila utrip srca našemu najdražjemu in nepozabnemu 

možu. očetu, dedku, bratu, stricu, svaku in tastu 

Jožetu Slapniku 
Tiho in skromno, kot si živel, si odšel tja. kjer ni trpljenja, ne bolečin, le mir. večni mir. 
Ne solza, ne bridka bolečina v naših srcih te ne prikličejo nazaj. Utihnil je tvoj glas. 
obstalo tvoje plemenito srce. Le sledovi tvojih pridnih rok so nam ostali v trpko 

spoznanje, da se nikdar več ne vrneš. 
Vsem. ki se ga spominjate, prisrčna hvala! 

VSI N J E G O V I 

•JL« 

SPOMIN 

I )ne 31. I. 1983 je minilo leto žalosti in bolečine, odkar si odšel tiho. 
brc/ slovesa. Mnogo prezgodaj se je utrgala nit življenja, naš 

najdražji, dobri in skrbni mož. oče in stari oče 

, Franc Lampret 
Nešteto sol/ in noči brc/ MI a ne more ublažili bolečine in praznine, kijcostala za teboj. 

(>b proranem grobu ostanemo brez besed, le trpka bolečina kot solza kane iz oči. 

Hvala vsem. ki se ga spominjate! 

Kako velika je bolečina vedo: žena Marija, hčerki in sinovi z družinami. 

ZAHVALA 

Ob nenadomestljivi izgubi moža. brata in strica 

Franca Verdelja 
ANDREJCEVEGA STRIC A 

se iskreno zahvaljujemo vsem. ki ste bili nesebično z nami ob zadnjih najtežjih 
trenutkih, nam ustno ali pisno izrazili sožalje. Hvala vsem za toliko darovanih vencev 
in cvetja. Hv ala vsem. ki ste ga v tako velikem številu pospremili na njegovi zadnji poti. 
Zahvaljujemo se prim. dr. Fijavžu za zdravljenje, govornikom za besede, ki so 
upodobile plemenitost pokojnika, velenjskim gasilcem, kolektivu REK. pevcem, 
družbeno-političnim organizacijam in društvom za pomoč pri organizaciji pogreba. 
Posebej se zahvaljujemo duhovnikom za opravljen obred, sosedom, znancem in 

prijateljem za nesebično pomoč. 

Neutolažljiva žena Poldka. bratje in sestre ter drugo sorodstvo 



POŽAR — Novoletne želje gasilcev, da bi 
bilo v tem letu čim manj požarov, se za zdaj ne 
uresničujejo. Letos seje rdeči petelin oglasil že 
nekajkrat. Pred dnevi, v večernih urah, tudi na 
Foitovi 6. 

Velenjski gasilci so hitro prihiteli na kraj 
požara. Dim je bil gost, in do žarišča požara v 
kleti so lahko prišli le s pomočjo zaščitnih 
mask (na sliki). Vzrok požara — človekova 

malomarnost. Prepričali so se tudi, da so naše 
kleti polne različne navlake. Za stolpnice na 
Foitovi je tudi značilno, da imajo tako ime-
novane suhe hidrante. Na Foitovi 6 sta bila 
hidranta v kleti in prvem nadstropju neupo-
rabna. Fna vitrina je bila prazna, v drugi (na 
sliki) je bila sicer cev, vendar prerezana. Žakaj 
takšna neodgovornost? So hidranti sami sebi 
namen? 

MALO BONOV ALI STRAH PRED Z I M O ? 
— Ne eno, ne drugo. Lastnika tega jeklenega 
konjička najbrž ne tare pomanjkanje bonov, 
tudi predebele snežne oddeje se ne boji, kot bi 
morda kdo sklepal glede na posnetek. Bolj gaje 
strah zlikovcev, ki so mu avto že oplenili in si 
»sposodili« razne predvsem okrasne dele. Bilo 
je ceneje kot v trgovini (za zlikovce seveda). 

RFKLAMNO Č U D O — Sloviti žalski hotel 
resnično skrbi za privabljanje gostov. Svojim 
bodočim obiskovalcem je v središču Titovega 
Velenja pripravil kar dvojno reklamno obve-
stilo. 

Kaj na njem piše, vedo le najbolj poučeni, ostali 
navadni smrtniki pa bodo seveda nemudoma 
pohiteli v Žalec in se na lastne oči (žepe) 
prepričali. 

• • • 

Tozd Galvana — najboljši 

Kinološko društvo Titovo Velenje 

Največ časa za šolanje psov 
Pretekli petek zvečer so se zbrali 

na redni letni skupščini člani kino-
loškega društva iz Titovega Vele-
nja. Osrednjo pozornost so name-
nili delu izvršnega odbora društva 
in komisij ter delovnemu programu 
za letos. 

Kot so na skupščini ugotovili, je 
bilo leto 1982 eno izmed prizadev-
nejših v dosedanjem delovanju dru-
štva. Največ skrbi so ljubitelji štiri-
nožcev Šaleške doline namenili šo-
lanju psov in lastnemu izobraževa-
nju. V začetni vodniški tečaj se je v 
letu poprej vpisalo 17 članov s psi 
pasem nemški ovčar, nemški bok-
ser, kraški ovčar, škotski ovčar, 
pritlikavi šnaucer. Nadaljevalnega 
tečaja za izpit 3 se je udeležil le 
eden. Izpit za šolane pse pa je opra-
vilo 11 vodnikov, in sicer sta dva 
opravila izpit A, osem B, eden pa 
izpit 3. Tečaja za lavinske pse sta 
uspešno končala dva psa. Eden od 
članov društva se je udeležil nada-
ljevalnega tečaja za vodja tečajev in 
dobil naziv inštruktor šolanja. V 
razpravi so člani nadalje menili, da 
v zadnjem času med vodniki ni pra-
vega zanimanja za nadaljnje šola-
nje svojih štirinožcev. Veliko se iih 

sicer vpiše v začetni tečaj, nekaj jih 
tudi opravi izpit, zelo malo pa nato 
šola pse za izpite višje stopnje. 
Sprejeti ukrepi in zaostrene razme-
re gospodarjenja vplivajo tudi na 
dejavnost kinoloških društev. Zato 
je prav v tem moč iskati vzroke za 
tako slabo udeležbo na lavinskih te-
čajih. 

Ocenjevanje zunanjosti psov je 
bilo preteklo leto v Žalcu. Udele-
žilo se ga je tudi 10 psov članov 
kinološkega društva iz Titovega 
Velenja. Ocene, ki so jih prejeli nji-
hovi nemški ovčarji, nemški bo-
kser, kraški ovčar in koder, so bile 
zelo dobre. Poleg tega so ljubitelji 
štirinožcev iz Šaleške doline sodelo-
vali na eni mednarodni in dveh 
državnih razstavah psov, kjer so 
dosegli zavidljive rezultate. Poleg 
tega so člani društva skrbeli še za 
sedem legei nemških ovčarjev in 
dve legli škotskih ovčarjev. 

Šolanje psov in izobraževanje pa 
nista bila vsa dejavnost marljivih 
članov kinološkega društva. Tudi 
redno vzdrževanje koče in vežbali-
šča jim je vzelo ogromno časa. Ob-
novili so vse ovire, postavili nekaj 
novih, zgradili del poligona za reše-

vanje izpod ruševin ter čistili okoli-
co poligona. Izdali so še pet številk 
svojega glasila Informacije. V celo-
ti pa so uresničili še program splo-
šnega ljudskega odpora. 11 novih 
psov se je v začetnem tečaju uspo-
sobilo za varovanje vseh vrst objek-
tov. 

Tudi letos so si naši kinologi za-
stavili obširen delovni program. 
Največ časa in truda bodo spet na-
menili šolanju psov, sodelovali na 
tekmovanju skupine A, udeležili se 
bodo razstave psov oziroma oce-
njevanja zunanjosti štirinožnih pri-
jateljev, precej več prostora pa so v 
delovnem načrtu namenili prosto-
voljnim delovnim akcijam na poli-
gonu. Seveda pa si želijo pridobiti v 
svoje vrste čimveč novih članov, 
predvsem mlajših. Kot so poudarili 
na petkovi redni letni skupščini, 
jim delovne vneme tudi letos ne bo 
manjkalo. Čeprav bo denarja za 
uresničitev vseh nalog malo, se tudi 

-s trdim delom da marsikaj narediti. 

Ob koncu petkove skupščine so 
najzaslužnejšim članom podelili 
priznanja. 

T. P. 
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Po uspešno končanem tečaju 

Gorenje 

Šport in rekreacija 
V soboto so se v Rdeči dvorani 

zbrali ljubitelji športa in rekreacije 
tovarne gospodinjske opreme Gore-
nje. Na zabavni prireditvi, ki so jo 
popestrili s Stafetnimi in drugimi 
igrami, so podelili tudi pokale za 
osvojena mesta v tekmovagju za pokal 
Ciorenja v letu 1982. 

Športna in rekreacijska dejavnost je 
v lovarni Gorenje izredno razširjena, 
največ zanimanja pa velja tekmova-
nju. ki poteka skozi vse leto v domala 
vseh športnih zvrsteh. Tako tekmujejo 
v igrah z žogo. kjer ima veliko privr-
žencev mali nogomet, rokomet in ko-
šarka. nadalje v kolesarstvu, zimskih 
športih, badmintonu. ki se je lepo 
razvil, pa v atletiki, streljanju, ribolo-
vu. metanju pikada. šahu. keglja-
nju. . . 

V letu 1982 so znova bili najboljši 
športniki tozda Galvana. ki so zbrali 
po posebnem ocenjevanju in uspe-
šnost in množičnost 793 točk. Med 
ženskami pa so se lani najbolj odliko-
vale športnice Delovne skupnosti 
skupnih služb Gorenje Promet Servis s 
706 točkami. 

Končni vrstni red ocenjevanja: 1. 
Galvana 1465.T? DSSS GPS 831. 3. 
Pralna tehnika 674. 4. Plastika 499. 5. 
Orodjarna 481. 6. DSSS SOP 436. 7. 
Kuhalni aparati 391. 8. DSSS RRS 
352. 9. Tehnologi 255. 10. Štedilniki 
200 (skupno 24 ekip). • 

Na sobotni prireditvi v Rdeči dvo-
rani so podelili priznanja tudi naj-
boljšim kolesarjem. Nad 5000 km so 
prevozili Vinko Zagavec. Kranc Sle-
mer in Branko Stropnik, ki so dobili 
zlate kolajne. Plakete za nad 10000 km 
pa so prejeli Jakob Novak. Peter 
Gams. Janez S'erkuš. Plaketo je pre-
jela tudi Marija Sterkuš za 8000 pre-
voženih kilometrov. 

Hkrati so podelili tudi priznanja 
najboljšim organizatorjem rekreacije. 
Plakete so prejeli Srečko Krajnc 
(Galvana). Irena Zemljak (DSSS 
GPS). Teodor Melanšek (Pralna teh-
nika). Martin Lah (Plastika) in Bojan 
Rop (Orodjarna). 

Na šaljivem tekmovanju na sobotni 
prireditvi so bili najbolj spretni tek-
movalci lozda Kuhalni aparati. 

Mladinci Šoštanja sedmi v državi 
V Nišu je bil konec preteklega 

tedna sklepni turnir države v roko-
metu za mladince. Slovenijo so 
zastopali mladi rokometaši 
Šoštanja, ki so na republiškem 
finalnem turnirju v Rdeči dvorani 
v Titovem Velenju osvojili, prvo 
mesto. Ob vrnitvi iz Niša nam je 
trener Šoštanjčanov Miro Požun 
dejal, da so njegovi varovanci 
pokazali razmeroma dobro igro, 
manj zadovoljen pa je seveda bil z 
doseženimi rezultati. Šoštanj-
čanom tudi ni bilo najbolj naklo-
njena sreča, saj so kar dve tekmi 
izgubili za gol razlike. Poleg tega 
so nastopili oslabljeni — brez Vre-

čarja, ki je odšel v JI.A, neodgo-
vorno pa je doma ostal tudi Koče-
var, za nameček pa se je poško-
doval še Povh, ki tako ni mogel 
igrali vseh srečanj. Rezultati: 

Goražda (Bih): Šoštanj 23:22, 
Vardar (Makedonija) : Šoštanj 
28:28, (14:15), Zagreb Viadukt : 

Šoštanj 31:30 — v tej tekmi so 
imeli mladinci Šoštanja v zadnji 
minuti možnost za izenačitev, 
vendar so zapravili žogo. Tako so 
v skupini osvojili četrto mesto, v 
tekmi za sedmo mesto pa so pre-
magali Ivangrad (Črna gora) z 
32:28. 

ZTKO občine Velenje 

Predlog kriterijev  za 
vrhunski šport 

Strokovna sveta za vrhunski 
šport in športno rekreacijo pri 
ZTKO občine Velenje sta obrav-
navala na ponedeljkovi seji osnu-
tek predloga kriterijev za vrhunski 
šport veljavnih za članske in mla-
dinske kategorije za individualne 
in kolektivne športe. Osnutek so 
dobili v obravnavo že tudi vsi 
klubi in društva prednostnih panog 
v občini z namenom, da dajo nanj 
svoje pripombe. Ker gre po mne-
nju svetov za vprašanje širšega po-
mena, od klubov oziroma društev 
pa je bilo na poslani predlog zelo 
malo pripomb, sta sklenila, da se 
morajo seznanili z njim tudi drugi 
klubi in društva in nanj posre-
dovati svoje pripombe. Te priča-
kujejo tudi od drugih delovnih 
ljudi in občanov Šaleške doline. 
Pripombe bodo zbirali na sedežu 
ZTKO občine Velenje do 15. 
februarja. 

Osnutek predloga kriterijev za 
individualne in kolektivne športe: 

1. Število tekmovalcev, ki so 
zastopali klub na mednarodnih 

prvenstvih, državnih prvenstvih 
oziroma tekmah, . republiških 
prvenstvih oziroma ligaških tek-
mah. 

2. Rezultati doseženi na tek-
movanjih pod točko 1. 

3. Stalen proces vzgoje in selek-
cije. 

4. Množičnost v klubu oziroma 
v panogi. 

5. Strokovno delo z izbranimi 
športniki na vseh stopnjah selek-
cijskega vzgojnega procesa oziro-
ma procesa športnega trenerja. 

6. Razvitost panoge v SFRJ. 
7. Množičnost doseganja vrhun-

skih rezultatov glede na število 
tekmovalnih disciplin oziroma 
število ekip (tekmovalcev) na tek-
movalno disciplino. 

8. Način financiranja kluba, 
društva oziroma posameznika. 

9. Aktiviranje danih in ustvarja-
nje dodatnih možnosti za uresni-
čitev celovite športne priprave 
(organiziranja rekreacije, kadri, 
objekti). 

10. Prednostni programi. 

Pesje 

Proslava 
V soboto, 5. februarja bodo čla-

ni delavsko prosvetnega društva 
Svoboda Pesje pripravili v telo-
vadnici podružnične šole proslavo 
ob slovenskem kulturnem praz-
niku. V prvem delu programa 
bodo nastopili domači kulturniki z 
literarno-glasbenim programom, v 
drugem pa se bo predstavil gosi iz 
Slovenj Gradca z monodramo 
Prežihovega Vo ranča Svetneči 
Gašper. Prireditev v telovadnici se 
bo pričela ob 18. uri. 

Šoštanj 

Koncert 
ansambla 
Pomaranča 

V petek, 4. februarja, bo ob 
20. uri v domu kulture v Šo-
štanju nastopil ansambel 
»Pomaranča« iz Ljubljane. 

Pustovanje 
Na pustno soboto, 12. fe-

bruarja, bo ob 20. uri začetek 
velike MAŠKARADE v pro-
storih obrata Družbene pre-
hrane šoštanjskih termoelek-
trarn. Najboljše maske bo iz-
brala posebna komisija in jih 
nagradila z lepimi darili. Za 
ples in dobro vodjo bo igral 
ansambel Sovič. V. K. 

Streljanje 

Za Zlato 
puščico Na strelišču strelske družine 
Mrož iz Titovega Velenja je 
občinska strelska zveza pripravila 
zadnjo soboto v januarju tekmo-
vanje s serijsko zračno puško za 
Zlato puščico. Nastopilo ie 32 
strelcev vseh kategorij nacional-
nega in mednarodnega programa, 
le lanskoletni zmago valec tega tek-
movanja ni nastopil. Zlato puščico 
za leto 1983 je osvoji! mladinec 
strelske družine Mrož Renato 
Storman, ki je nastreljal 551 kro-
gov. Franjo Zučko je bil s 539 
krogi drugi. Janez Hiršel pa s 535 
tretji. 

V sedmem kolu republiške strel-
ske lige so se strelci Velenja doma 
pomerili s strelci iz Nove Gorice. 
Več uspeha so imeli domačini, ki 
so nastreljali 1453 krogov, Nova 
Gorica 1450. Za Velenjčane so 
nastopili Franjo Zučko 365, Hinko 
Bola 364, Janez Hirčel 364 in 
Renato Storman 360 krogov. Tako 
je Velenje po 7. kolu na 9. mestu s 
4 točkami. 


